

သတ္တဝါတို့၏သန္တာန်၌ ကောင်းသော ဆောက်တည်ခြင်းရှိသော၊ မကောင်းသော ဆောက်တည်ခြင်းရှိသော စိတ်သည် ထိုသတ္တဝါတို့၏ အကောင်းအဆိုး၊ အကျိုးအပြစ်ကိုဖြစ်ပေါ်စေသည့် ပန်ဆင်းရှင် အစစ်ဖြစ်၏။ ကောင်း မကောင်းဟူသော လောကဓံတို့နှင့် ရင်ဆိုင်ရသောအခါ အခြားမည်သူအားမူ အပြစ်မမြင်၊ ပြစ်မတင်ဘဲ မိမိပြုသောကံ(စိတ်)သည်သာလျှင် ပြုလူအစစ်ဖြစ်ကြောင်း ကောင်းစွာ မှတ်ယူရာ၏။

စိတ္တဝင်(ဓမ္မပဒ-၄၂)



(၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှ - ဥရောပ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် တက်ရောက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

# ၂၀၁၇ ခုနှစ်လယ်တွင် အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပမည်ဆိုသည့် ကတိကဝတ်ကို ထပ်လောင်းအတည်ပြုလို ASEM ဝန်ကြီးများ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ်ရာ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှုကို ကြုံတွေ့စေမည်

အူလန်ဘာတာ ဇူလိုင် ၁၅

မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ အူလန်ဘာတာမြို့တွင် ရောက်ရှိနေသည့် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၉ နာရီတွင် (၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှ - ဥရောပ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကျင်းပမည့် ရှန်ဂိုရီလာဟိုတယ်သို့ ရောက်ရှိရာ မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံသမ္မတ အယ်လ်ဘတ်ခ်ဒေါ့ရ် ဇော်ခ်ဟီးလ်ယာန်က ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်သည်။

အာရှ - ဥရောပထိပ်သီးအစည်းအဝေးဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ရှန်ဂိုရီလာဟိုတယ် အစည်းအဝေးခန်းမဆောင်၌ ကျင်းပရာ ထိပ်သီးအစည်းအဝေး ဥက္ကဋ္ဌ မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ သမ္မတ အယ်လ်ဘတ်ခ်ဒေါ့ရ် ဇော်ခ်ဟီးလ်ယာန်၊ ဥရောပကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ် နယ်တက်စ် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်၊ ဆလိုဗက်နွန်ကြီးချုပ် မစ္စတာရောဘတ် ဖီလ်ကိုးနှင့် နယူးဇီလန် နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ မူရေးလ်မက်ဒါလီတို့က မိန့်ခွန်းပြောကြားကြသည်။

မွန်ဂိုလီးယားသမ္မတက ပြောကြားရာတွင် မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံသည် အာရှနှင့် ဥရောပကြားတွင် သီးသန့်တည်ရှိနေသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်ပါကြောင်း၊ သမိုင်းကြောင်းအရ မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံသည် ကမ္ဘာပေါ်ရှိ

အကြီးမားဆုံးတိုက်ကြီးနှစ်ခုနှင့် ဆက်စပ်နေပြီး ယင်းတိုက်နှစ်တိုက်ကို ဆုံစည်းပေးနိုင်သည့် ကောင်းမွန်သော ရိုးရာဓလေ့ထုံးတမ်းများလည်း ရှိပါကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်း ၈၀၀ ခန့်ကပင် အာရှနှင့် ဥရောပ သံတမန်များသည် မွန်ဂိုလီးယား၏ ရွှေးဟောင်းမြို့တော်ဖြစ်သော Kharakhorum ၌ တွေ့ဆုံလေ့ရှိကြပြီး တိုက်ကြီးနှစ်ခုကြားရှိ ချိတ်ဆက်မှုကို တိုးချဲ့ရန်၊ ကိုးကွယ်ရာဘာသာများအကြား နားလည်မှု မြှင့်တင်ရန်၊ ကုန်သွယ်မှု လုံခြုံချောမွေ့စေရန်၊ နည်းပညာအသစ်များ ဖလှယ်ရန်နှင့် စာပို့ကွန်ရက်တိုးချဲ့ရန်စသည့် နည်းလမ်းများကို ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါကြောင်း။

မိမိတို့ နိုင်ငံမြေပေါ်မှာ ASEM ထိပ်သီးအစည်း

အဝေးတစ်ရပ် လက်ခံကျင်းပခွင့်ရခြင်းသည် မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံသားများအတွက် ဂုဏ်ယူစရာတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း၊ လွန်ခဲ့သည့် နှစ်နှစ်တာကာလအတွင်း မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ထိပ်သီးအစည်းအဝေးအောင်မြင်စွာ လက်ခံကျင်းပနိုင်ရန် ဘဏ္ဍာရေး၊ လူသားအရင်းအမြစ်များနှင့် ကျွမ်းကျင်မှုဆိုင်ရာ အကူအညီများပေးအပ်ခဲ့သည့် နိုင်ငံများ၊ အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ပြည်သူတွေ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ရှိပါကြောင်း။

ဤနှစ်ရက်တာကာလအတွင်း မိမိတို့၏ အစည်းအဝေးအစီအစဉ်တွင် ဆွေးနွေးရန်နှင့် ဖြေရှင်းရန် ဆိုင်းငံ့ထားသည့် ကိစ္စရပ်များစွာရှိနေပြီး အချို့ကိစ္စများကို အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများ စုပေါင်းဖြေရှင်းရမည်ဖြစ်ကာ အချို့ကိစ္စ

များကို နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံချင်းစီက ဖြေရှင်းရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ပြင် ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၏ ဆက်စပ်အစည်းအဝေးများအပြင် အရေးပါသော နိုင်ငံပေါင်းစုံနှင့် နှစ်နိုင်ငံအစည်းအဝေးများကိုလည်း ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများနှင့် မိတ်ဖက်အဖွဲ့အစည်းများကို ကိုယ်စားပြုသည့် တာဝန်ရှိသူများ၊ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့များနှင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအဖွဲ့များသည် ဤအစည်းအဝေးများတွင် အမြင်ချင်းဖလှယ်ရန်အတွက် ကောင်းမွန်သည့် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများကို လုပ်ဆောင်ခဲ့မည်ဟု ထင်မြင်ယူဆပါကြောင်း။

စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၁ သို့ ၀

**HOME GALAXY Interior Mall** Manufacturing UPVC Window & Door

UPVC Window & Door များကို Korea နိုင်ငံမှ နည်းပညာအသစ်ဖြင့် အရည်အသွေးမြင့် ထုပ်လုပ်ထားသော ကုန်ကြမ်းများကို တိုက်ရိုက်တင်သွင်းပြီး Korea စက်ကြီးများဖြင့် Korea နည်းပညာအတိုင်း ထုတ်လုပ်ထားပါသည်။ ပုလွန်းအေးလွန်းသည့် ရာသီဥတုဒဏ်ကို ခံနိုင်၍ ခရယ်စိမ့်မှုမရှိခြင်း၊ UV Coated ပါသောကြောင့် အရောင်မပြောင်းလဲဘဲ နှစ်ကာလကြာရှည်စွာ ခံနိုင်ခြင်း၊ အသံလုံခြုံအသုံးပြုရပေးခြင်း စသည့်အားသာချက် တို့ကို ရရှိစေသည်။

UPVC Frame နှင့် Aluminium Frame များကို PVC Printing Sheet ဖြင့် သဘာဝ ကျွန်းရောင် နှင့် အခြားအရောင် ကပ်ခြင်းတို့အား Korea စက်ကြီးဖြင့် (အထူးအော်ဒါ) နှင့် လက်စံပြုလုပ်ပေးပါသည်။

- ABS Door
- UPVC Window & Door တို့၏ Size, Design & Colour အမျိုးမျိုးတို့ကို မိမိတို့ စိတ်တိုင်းကျ Order ဟုယူနိုင်ပါသည်။

UPVC window နှင့် Sliding Door များကို နှစ်ထပ်မှန် (Double Glass) များဖြင့်လည်း အသုံးပြုနိုင်ပါသည်။

ပိုမိုနိမ့်စွဲစေရန်အတွက် အတွင်း ဝန်ထုပ်များတွင် သံချောင်းများထည့်သွင်း အသုံးပြုထားပါသည်။

စက်ရုံများ၊ ဟိုတယ်များ၊ လူနေအဆောက်အအုံများ၏ လုပ်ငန်းခွင်အရောက် တိကျစွာ လာရောက်တိုင်းတာ တွက်ချက် တပ်ဆင်ပေးပါသည်။

Showroom I - Junction Square Shop-House (7), Pyay Road, Yangon. 01- 2304351, 2304352, 2304337  
Showroom II - No (15), Pyay Road & Corner of Weikzaryinaung St., 9Mile, Yangon .01-664675



ပြည်တွင်းရေးရာ

ချင်းတွင်းဖြစ်ရေ

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ချင်းတွင်းဖြစ်ရေသည် ကနိမြို့တွင် နှစ်ပေခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက် ၁ ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အောက် ပြန်လည် ကျဆင်းနိုင်သည်။

ရောဝတီမြစ်ရေ

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ရောဝတီမြစ်ရေသည် ညောင်ဦးမြို့တွင် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက် ၁ ရက်အတွင်း ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။

ငဝန်မြစ်ရေ

ယနေ့မှန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ ငဝန်မြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် ပေဝက်ခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်ပြီး နောက် ၄ ရက်အတွင်း ပေဝက်ခန့် ဆက်လက်တက် လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်ထက် ဆက်လက်တည်ရှိနိုင်သည်။



အမျိုးသားအကျိုးစီးပွား

ပါတီတွေ တည်ရှိတာ မရှိတာ အဓိကမဟုတ်ဘူး။ ၎င်းတို့ဟာ အမျိုးသားရေးအကျိုးစီးပွား များကို ဘေးဥပဒ်ဖြစ်စေမယ့် ပါတီစွဲလုပ်ဆောင်မှုတွေကို မလုပ်မိဖို့ အရေးကြီးတယ်။ အမျိုးသား အကျိုးစီးပွားအတွက်ဆိုရင် ပါတီတွေဟာ အဲဒီအရေးကိစ္စမှာ ဂိုဏ်းဂဏထွဲမထားဘဲ အတူတကွ ပူးပေါင်းပြီး အတူတကွလုပ်ဆောင်ကြရမှာ ဖြစ်တယ်။

(ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ ၁၉၉၆ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ကျင်းပသော ဗဆပလအဖွဲ့ကြီး၏ ပထမအကြိမ်ကွန်ဂရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည့် မိန့်ခွန်းမှ ကောက်နုတ်ချက်)

မြန်မာနိုင်ငံတွင် သက်မွေးပညာရေးကို ပထမတန်းစားပညာရေးအဖြစ် တန်ဖိုးထားလာသည်အထိ ကြိုးပမ်းမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ကြရန် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်မှာကြား

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅

မိမိတို့ဘဝတွင်တွေ့ကြုံနိုင်သည့် အခက်အခဲစိန်ခေါ်မှုများကိုရင်ဆိုင်နိုင်ခြင်း၊ ကျော်လွှားနိုင်ခြင်းစသည့် အရည်အချင်းများသည် ပညာဖြစ်သည်ဟုခံယူကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် သက်မွေးပညာရေးကို ပထမတန်းစားပညာရေးအဖြစ် တန်ဖိုးထားလာသည်အထိ ကြိုးပမ်းမြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ကြရန် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ပြောကြားသည်။

ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ မြန်မာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်းဗဟိုဌာန-၂ ၌ကျင်းပသည့် နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးနီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ထိုသို့ ပြောကြားလိုက်ခြင်းဖြစ်သည်။

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က နိုင်ငံအချို့တွင် တက္ကသိုလ်ပညာကို တန်ဖိုးထားကြသော်လည်း အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာကို တန်ဖိုးထားမှု နည်းပါးပြီး အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာကို ဒုတိယတန်းစားပညာဟုယူဆကြ ပါကြောင်း၊ တက္ကသိုလ်ပညာ မဆည်းပူးနိုင်သူများ၊ တက္ကသိုလ်ပညာအဆင့် မရောက်ရှိနိုင်သူများသည် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာကို လေ့လာဆည်းပူး သည့်အပိုင်းသို့ ရောက်သွားသည်ဟု ထင်မြင်ယူဆသူများရှိပါကြောင်း၊ သို့သော် တက္ကသိုလ်ပညာသင်ကြားသော လူငယ်များအများစုမှာ အလုပ်အကိုင်ရရှိမှု နည်းပါးသည့် အခြေအနေသို့ ရောက်ရှိလျက်ရှိပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း (Vocational Training)ဟုသည့် မိမိတို့၏ ဝါသနာနှင့်ကိုက်ညီသည့် ပညာရပ်ကိုသင်ကြားပေးခြင်းဖြစ်သဖြင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများတွင်သာမက မိဘများသည်လည်း အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာကို တန်ဖိုးထားရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာကို မြှင့်တင်ပေးရန်အတွက် ဂုဏ်ယူလေ့ရှိကြောင်း၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာကို အထူးတန်ဖိုးထားသည့် နိုင်ငံများသည် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ မိမိတို့သည် ယခုရရှိလျက်ရှိသည့် အခွင့်အရေးကို အသုံးပြုကာအကောင်းဆုံး အမြင့်ဆုံးရောက်ရှိစေရန် ကြိုးစားရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် မိမိတို့ နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအားလုံးအသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရေးကို ပထမတန်းစားပညာရေးဟု လက်ခံနားလည်နိုင်အောင် လုပ်ဆောင် သွားကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့မဟုတ်ဘဲ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာ သည် ဒုတိယတန်းစားပညာဟု သတ်မှတ်ကာတက္ကသိုလ်တက်ရန် အဆင့်မမီ မှသာ သင်ကြားစေမည်ဆိုပါက တိုးတက်အောင်မြင်ရန် ခက်ခဲမည်ဖြစ်ပါ ကြောင်း နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ မိမိတို့အတိုင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာကို လေးစား တန်ဖိုးထားပြီး မိမိနိုင်ငံတွင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာတိုးတက်လာစေ ရန် ဆောင်ရွက်လိုပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာတိုးတက်မှု မိမိတို့နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားများ၏ ဘဝတိုးတက်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရရှိပြီးနိုင်ငံများတွင်ပင် တက္ကသိုလ်ဘွဲ့ ရများသည် အလုပ်အကိုင်ရရှိမှု တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ်နည်းပါးလာပါကြောင်း၊ အဘယ် ကြောင့်ဆိုသော် သင်ကြားတတ်မြောက်သည့်ပညာနှင့် လူမှုအသိုင်းအဝိုင်း၏ လိုအပ်ချက် ကိုက်ညီမှုအားနည်းသည့်အတွက်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာ သင်ကြားတတ်မြောက်သည့် လူငယ်များသည် အလုပ်အကိုင်ရရှိမှုရာခိုင်နှုန်းများပါကြောင်း၊ မိမိတို့ တည်ထောင်ဖွင့်လှစ်ထား သည့် ကော့ဗျူးအသက်မွေးပညာသင်ကျောင်းမှာ ကျောင်းမဆင်းမီကပင် အလုပ်ခန့်ရန်အတွက် ကြိုတင်ကမ်းလှမ်းကြလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ကျောင်းဆင်း သွားပြီးနောက် အလုပ်ခွင်ရောက်ရှိနေသူများ မည်မျှအောင်မြင်နေသလဲ လေ့လာဆန်းစစ်ကြည့်ရာ ၉၀ ရာခိုင်နှုန်း အောင်မြင်လျက်ရှိသည်ကို တွေ့ရှိ ရပါကြောင်း၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရေးအောင်မြင်အောင် ကြိုးပမ်း ရာတွင် ကမ္ဘာပေါ်တွင် အကောင်းဆုံး၊ အအောင်မြင်ဆုံးနိုင်ငံများကို စံနမူနာ ယူပြီး ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အစကောင်းမှ အနှောင်းသေချာဆိုသကဲ့ သို့ ယခုအစကပင် အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ဆောင်ရွက်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရေးအောင်မြင်သည်၊ မအောင်မြင်သည်ကို တိုင်းတာသည့်အချက်မှာ တစ်ခုတည်းသာရှိ၍ ၎င်းမှာ နိုင်ငံသားအားလုံးက



အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာရေးကို ပထမတန်းစားပညာရေးဟု ယုံကြည် တန်ဖိုးထားလာသည်အချိန်သည် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း ပညာရေးအောင်မြင် သည်ဟု သတ်မှတ်ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုသို့ အောင်မြင်တိုးတက်မှုရရှိစေရန် Public Private Partnership သည် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ အားလုံးပူးပေါင်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း။

ထို့ကြောင့် ယနေ့နီးနှောဆွေးနွေးပွဲတွင် လုပ်ငန်းရှင်များဘက်မှ မိမိတို့၏ ပညာရေးစနစ်ကို လိုအပ်ချက်နှင့်ကိုက်ညီအောင် လုပ်ဆောင်သွားသင့်သည်များ ကို အကြံပြုစေလိုပါကြောင်း၊ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနဘက်မှလည်း လုပ်ငန်း ရှင်များ မည်သို့ကူညီနိုင်သည်ကို အကြံပြုစေလိုပါကြောင်း နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိမ်းကြီးက နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးကဏ္ဍ၏ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် တက်ရောက်လာသူ များသည် အဆိုပါအဆောက်အအုံမြေညီထပ်တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသော နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးဆိုင်ရာပြခန်းများကို လှည့်လည်ကြည့်ရှု ကြသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် နီးနှောဖလှယ်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ သင်ယူနိုင်မှုအခွင့်အလမ်း၊ အရည်အသွေးနှင့် အုပ်ချုပ်စီမံမှုကို မြှင့်တင်ရေး အတွက် အခက်အခဲ စိန်ခေါ်မှုများ၊ အနာဂတ်အမြင်သဘောထားဆိုင်ရာများ၊

အမျိုးသားအဆင့် လုပ်သားထုဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်မှုဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆွေးနွေး ပွဲ၏ရလဒ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေး၊ လေ့ကျင့်ရေးသင်တန်းများသို့ တက်ရောက်လိုသူများသင်ယူနိုင်သော အခွင့် အလမ်းများနှင့် အရည်အသွေးကို တိုးတက်ခိုင်မာအောင် ပြုလုပ်ခြင်းဆိုင်ရာ များကို ဆွေးနွေးကြသည်။

ထို့ပြင် နီးနှောဖလှယ်ပွဲတွင် အဖွဲ့လိုက်ဆွေးနွေးခြင်း၊ အဖွဲ့လိုက် ဆွေးနွေး မှု ရလဒ်များတင်ပြခြင်းနှင့် မေးခွန်းများမေးမြန်းမြေကြားခြင်းတို့ကို ပြုလုပ်ခဲ့ ကြသည်။

အဆိုပါနီးနှောဖလှယ်ပွဲကို ပိုမိုကောင်းမွန်သော အလုပ်အကိုင်ရရှိရေးနှင့် ခေတ်မီသဘာဝစီးပွားရေးကိုပံ့ပိုးရန် နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးကဏ္ဍ၏ သင်ယူနိုင်မှုအခွင့်အလမ်း၊ အရည်အသွေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲ မှုများ မြှင့်တင်ရေးအတွက် ရည်ရွယ်ချက်ပေးခြင်းဖြစ်ပြီး ဆွေးနွေးပွဲကို ဇူလိုင် ၁၅ ရက်နှင့် ၁၆ ရက် နှစ်ရက်တာကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးကဏ္ဍ အကောင်အထည်ဖော်မှုအနေဖြင့် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနအပါအဝင် ဆက်စပ် လျက်ရှိသည့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးဌာန ၁၃ ခုတွင် နည်းပညာနှင့် သက်မွေးမှု ဆိုင်ရာ ကျောင်းပေါင်း ၂၄၇ ကျောင်းဖွင့်လှစ်သင်ကြားလျက်ရှိပြီး ပုဂ္ဂလိက ကဏ္ဍအနေဖြင့် နည်းပညာနှင့် သက်မွေးပညာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဆိုင်ရာ သင်တန်းအမျိုးအစား ၁၆ ခုမှ သင်တန်းပေါင်း ၂၁၀ ကျော် ဖွင့်လှစ်လျက်ရှိ ကြောင်း အဆိုပါဆွေးနွေးပွဲမှ သိရသည်။ (သတင်းစဉ်)

တိုက်ကြီးမြို့ မင်္ဂလာရပ်ကွက်တွင် ရေနစ်မြုပ်လျက်ရှိ

တိုက်ကြီး ဇူလိုင် ၁၅

တိုက်ကြီးမြို့ မင်္ဂလာရပ်ကွက် (၂) လမ်း၊ (၃) လမ်း၊ (၄)လမ်းနှင့် စက်တန်းတို့တွင် ယမန်နေ့နံနက်ပိုင်းမှ စ၍ ရေနစ်မြုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မင်္ဂလာရပ်ကွက်တွင် စုစုပေါင်းအိမ်ခြေ ၂၃၁ လုံးနစ်မြုပ်လျက်ရှိသည်။ ဇူလိုင် ၁၃ ရက်မှစ၍ တိုက်ကြီးမြို့နယ်တွင် မိုးများရွာသွန်းလျက်ရှိသည်။

မင်္ဂလာရပ်ကွက်သည် နှစ်စဉ် မိုးများချိန်တွင် ရေမြုပ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ ရေနစ်မြုပ် သော အိမ်ထောင်စုများကို ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝင်းထွန်းဦးဆောင်မှုဖြင့် ရပ်မိရပ်ဖများ ရာအိမ်မျှ၊ ဆယ်အိမ်မျှများ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပူးပေါင်း၍ ထမင်းထုပ်များ ယမန်နေ့ညနေပိုင်းမှ စတင်ပြီး လိုက်လံဝေငုလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

“ကျွန်တော်တို့ရပ်ကွက်က နှစ်စဉ်ရေမြုပ်တာပါ။ နောက်မိုးဆက်များမယ်ဆိုရင် ထပ်မြုပ်ဦးမှာပါ။ ရပ်ကွက်ထဲမှာချောင်းရှိတယ်။ ချောင်းထဲကို အမှိုက် ပစ်တယ်။ ရေကမစီးတော့ ရပ်ကွက်ထဲဝင်တာပေါ့။ နွေရာသီမှာသက်ဆိုင်ရာက ရေစီးရေလာကောင်း အောင်လုပ်ပေးရင်တော့ ရေဝင်နည်းမှာပါ။ အခုဆို စာသင်ကျောင်းပါရေနစ်တော့ ကလေး တွေစာမသင်ရတော့ဘူး”ဟု ရပ်မိရပ်ဖတစ်ဦးက ပြောသည်။

ထွန်းလွင်(မြိုင်)

# ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီပန်ထီးယူ မင်းပြား၊ မြောက်ဦး၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်တို့မှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများပေးအပ်

**နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅**  
အမျိုးသား သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီပန်ထီးယူ သည် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှိုင်အောင်၊ ဦးကျော်မျိုး၊ တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းနှင့် မွန်းလွဲပိုင်းတို့တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း မကြာမီက ဖြစ်ပေါ်ခဲ့သည့် ရေကြီးရေလျှံမှုကြောင့် ရေဘေးသင့်ခဲ့သည့် ပြည်သူများအတွက် လိုအပ်သည့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ရန် အတွက် မင်းပြားမြို့နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်နှင့် ကျောက်တော်မြို့နယ်တို့မှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေးပြီး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်သည်။



ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီပန်ထီးယူ ကျောက်တော်မြို့နယ်မှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံအားပေးပြောကြားစဉ်။



(သတင်းစဉ်)

ဒုတိယသမ္မတနှင့် အဖွဲ့သည် နံနက်ပိုင်းတွင် မင်းပြားမြို့သို့ ရောက်ရှိပြီး ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံ၍ အမှာစကားပြောကြားသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ဆောင်ရွက်ပေးနေမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီပန်ထီးယူ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် စားသောက်ဖွယ်ရာများနှင့် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် မြောက်ဦးမြို့သို့ ရောက်ရှိပြီး ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနခန်းမ၌ မြောက်ဦးမြို့နယ်မှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် မိုးသည်းထန်စွာ ရွာသွန်းမှုကြောင့် မြောက်ဦးမြို့ ရတနာပုံစေတီတော်၏ အရန်စေတီတော်အမှတ်(၆) ပြုကျမှု အခြေအနေကိုကြည့်ရှုကာ ပြန်လည်ပြုပြင် ဆောင်ရွက်ရန်မှာကြားပြီး ထုတ္ကုန်သိမ်စေတီတော်အား ရေရှည် တည်တံ့ရေးအတွက် လိုအပ်ချက်များ ဆောင်ရွက်သွားရန်မှာကြားသည်။ ယင်းနောက် ကျောက်တော်မြို့သို့ရောက်ရှိပြီး မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနခန်းမ၌ ကျောက်တော်မြို့နယ်မှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအား တွေ့ဆုံသည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများကို ပေးအပ်သည်။ ဒုတိယသမ္မတသည် မင်းပြား၊

မြောက်ဦးနှင့် ကျောက်တော်မြို့နယ်တို့မှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများနှင့် တွေ့ဆုံစဉ် ရခိုင်ပြည်နယ်ရှိ လက်ရှိ ရေဘေးကြုံတွေ့နေရသော ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများအား အရေးပေါ်ကယ်ဆယ်ရေး၊ ရွှေ့ပြောင်းရေး၊ စားနပ်ရိက္ခာနှင့် အမိုးအကာဖူလုံရေး၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် ပြန်လည်ထူထောင်ရေးစသည့် လုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်ပေးရန် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း။ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဟူသည် ရှောင်လွှဲ၍ မရနိုင်သော်လည်း အကောင်းဆုံးဖြစ်အောင် ရင်ဆိုင် ကျော်လွှားရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် လိုအပ်သည်များကို အချိန်နှင့်တစ်ပြေးညီ ပံ့ပိုးကူညီ ဆောင်ရွက်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ပြည်နယ် အစိုးရအနေဖြင့်လည်း အမြန်ဆုံးပံ့ပိုးကူညီမှုများ ဆောင်ရွက်

ထားပြီးဖြစ်ကြောင်း။ ရခိုင်ပြည်နယ်၏ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေးနှင့် အခြားသောစီးပွားရေးအခွင့်အလမ်းများ မြှင့်တင်ပေးရေး ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ် ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုအစိုးရနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရတို့ ဖူးပေါင်း၍ ဘက်စုံဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှ ဒေသခံပြည်သူများ ကလည်း နိုင်ငံတော်အစိုးရနှင့်အတူ ဖူးပေါင်းဆောင်ရွက်ကြစေလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးက လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန အနေဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကြိုတင်ကာကွယ်နိုင်ရေးအတွက် အသိပညာပေးခြင်း၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ခြင်း၊

သင်တန်းပေးခြင်းတို့ဆောင်ရွက်နေမှု၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေမှု၊ သဘာဝဘေးကျရောက်ပါက အလျင်အမြန် ဆောင်ရွက်နိုင်ရန် စီစဉ်ထားရှိမှု၊ ရေရှည်အတွက်ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေနှင့် ရခိုင်ပြည်နယ်ဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ဦးစားပေးဆောင်ရွက် သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ တွေ့ဆုံပွဲများတွင် မင်းပြားမြို့နယ်၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်တို့မှ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ငွေကျပ် သိန်း ၃၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ ဆန်၊ ဆီ၊ စားစရာ၊ မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်း၊ မိသားစုသုံးပစ္စည်းများနှင့် နေအိမ်ပြုကျ၊ ပျက်စီးမှုများအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၈၀ ကျော်ထောက်ပံ့ပေးခဲ့သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်ရေကြီးရေလျှံမှုတွင် မင်းပြားမြို့နယ်၌ ၁၃၈၃၈ ဦး၊ မြောက်ဦးမြို့နယ်၌ ၃၆၉၆ ဦး၊ ကျောက်တော်မြို့နယ်၌ ၂၈၂၈ ဦး ရေဘေးသင့်ခဲ့ပြီး ယခုအခါ အဆိုပါ ရေဘေးသင့် ပြည်သူအားလုံးနီးပါး နေရပ်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိကြပြီ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ယင်းနောက် ဒုတိယသမ္မတသည် မင်းဂံတိုးချဲ့ရပ်ကွက်၊ အောင်မင်္ဂလာ ရပ်ကွက်နှင့် သက်ကယ်ပြင်ကယ်ဆယ်ရေးစခန်းတို့မှ ဒေသခံများအား တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး နေအိမ်များအားကြည့်ရှုခဲ့သည်။ ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတသည် စစ်တွေကမ်းခြေ ကမ်းနားလမ်းရှိ ပြိုင်အပန်းဖြေစခန်းသို့ သွားရောက် ကြည့်ရှုလေ့လာသည်။ (သတင်းစဉ်)

**\* ကျောင်းမှ**  
(၂၉)ကြိမ်မြောက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲကို ၂၀၁၇ ခုနှစ် ဩဂုတ် ၁၉ ရက်မှ ၃၁ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အားကစားနည်း (၃၈)မျိုးမှ ပြိုင်ပွဲအမျိုးအစား ၄၀၅ မျိုး ထည့်သွင်းကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အဆိုပါ အားကစားနည်းများအနက် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ပါဝင်နေကျ အားကစားနည်းများပါဝင်လာသလို အိမ်ရှင်မလေးရွာနှင့် ရွှေဆူရယူနိုင်မည့် အားကစားနည်းများလည်း ပါဝင်လာခဲ့သည်။ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ၌ ထည့်သွင်းကျင်းပမည့်အားကစားနည်းများမှာ ဘောလုံး၊ ဖူဆယ်၊ ရေကူး၊ ပြေးခုန်ပစ်၊ များပစ်၊ ကြက်တောင်၊ ဘတ်စကက်ဘော၊ ဘိုးလင်း၊ ဘီလီယက်၊ စနုကာ၊ လက်ဝှေ့၊ ခရစ်ကတ်၊ စက်ဘီး၊ မြင်းစီး၊ စားရေး၊ ဟော်ကီ၊ ဂေါက်သီး၊ ကျွမ်းဘား၊ ရေခဲပြင်ဟော်ကီ၊ ရေခဲပြင်စက်တီ၊ ဂျူဒို၊ ကရာတေးဒို၊ Lawn bowls၊ မွေလက်ဝှေ့၊ Netball၊ ပန်ကြပ်ဆီလတ်၊ ပီတန်း၊ ရပ်ဘီ၊ ရွက်လှေ၊ ပိုက်ကျော်ခြင်း၊ ခြင်းလုံး၊ သေနတ်ပစ်၊ Squash၊ စားပွဲတင်တင်းနစ်၊ တိုက်ကွမ်ဒို၊ တင်းနစ်၊ Triathlon၊ ဘော်လီဘော၊ အလေးမ၊ ဝူဒူနှင့် Water ski ပြိုင်ပွဲများ ဖြစ်ကြသည်။ ယင်းအားကစားနည်းများအနက် မြန်မာအားကစားအဖွဲ့နှင့် ရင်းနှီးကျွမ်းဝင်ခြင်းမရှိသည့် ရေခဲပြင်ဟော်ကီ၊ ရပ်ဘီ၊ Netball၊ Water ski၊ Lawn bowls အားကစားနည်းများ ပါဝင်လာခဲ့သလို ရွှေတံဆိပ်မျှော်မှန်းနိုင်သည့် လှေလှော်ပြိုင်ပွဲ၊ အမျိုးသမီးခြင်းလုံးများ ပါဝင်လာခြင်းမရှိပေ။ မြန်မာအားကစားဖွဲ့သည် ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲအတွက် ယခုနှစ်ဆန်းပိုင်းကတည်းက စတင်လေ့ကျင့်လျက်ရှိသော်လည်း အားကစားနည်းများ အတည်ပြုပြီးဖြစ်သောကြောင့် အားကစားနည်းများ အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ဖွယ်ရှိနေသည်။ မြန်မာအားကစားအဖွဲ့သည် အိမ်ရှင်အဖြစ်လက်ခံကျင်းပခဲ့သည့် ၂၀၁၃ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ် ၈၀ ကျော် ရရှိခဲ့သော်လည်း ၂၀၁၅ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ရွှေတံဆိပ် ၁၂ ခုသာ ရယူနိုင်ခဲ့ရာ လာမည့်ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် အားသာသည့် အားကစားနည်းအချို့ မပါဝင်သောကြောင့် အောင်မြင်မှုရရှိရန် ပိုမိုအားထုတ်ရဖွယ်ရှိနေသည်။ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲစတင်ရန် တစ်နှစ်ကျော်နီးပါး လိုသေးရာ မြန်မာအားကစားအဖွဲ့အနေဖြင့် အချိန်ယူပြင်ဆင်ပြီး အောင်မြင်မှုရရှိရန် ကြိုးစားသင့်ပေသည်။

**သတင်း-နှိုင်းထက်ဇော်၊ ဓာတ်ပုံ-စိုးညွန့်**

**○ ရှမ်းယူနိုက်တက်မှ**  
ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ရလဒ်ကောင်းရရှိရန် အမာခံကစားသမားအစုံအလင်ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့သော်လည်း နှိုးပွဲကြုံတွေ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ယခုပွဲအနိုင်ရလဒ်ကြောင့် အမှတ်ပေးဇယားအပေါ်ပိုင်းမှ အသင်းများကို ဖိအားပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ကြားရက်တွင် နှိုးထွက် ကွာတားပွဲစဉ် ကစားရမည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ပွဲထွက်လူစာရင်းကို အနည်းငယ်အပြောင်းအလဲပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အမာခံအချို့ကို အနားပေးခဲ့သည်။ ချင်းယူနိုက်

တက်အသင်းကလည်း အမာခံ ကစားသမားအစုံအလင်ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး အမှတ်ပြန်ရရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သည်။ ပွဲအစပိုင်းတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်ကစားပုံပိုကောင်းခဲ့ပြီး ၁၇ မိနစ်တွင် ဇင်မင်းထွန်း၏ ဖန်တီးပေးမှုမှတစ်ဆင့် ရန်နိုင်ဦးက ဂိုးစတင်သွင်းယူပေးခဲ့သည်။ ဂိုးပေးရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ချင်းယူနိုက်တက် ချေပဂိုးရရန် ကြိုးပမ်းလာပြီး အခွင့်အရေးအချို့ရခဲ့သော်လည်း အသုံးမချနိုင်ခဲ့ပေ။ ဒုတိယပိုင်းတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက ပွဲကို ထိန်းချုပ်ကစားသွားပြီး ချင်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ပထမပိုင်းလောက် ကစားပုံမကောင်းတော့

ပေ။ ၅၁ မိနစ်တွင် ရှမ်းယူနိုက်တက်ဒုတိယဂိုး ထပ်မံရခဲ့ပြီး စိုးမင်းဦးက သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဂိုးရပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ရှမ်းယူနိုက်တက် ပွဲကို စိတ်ကြိုက်ကစားသွားခဲ့ပြီး အနိုင်သေချာစေမည့် တတိယဂိုးကို ၈၁ မိနစ်တွင် စိုးမင်းဦးက သွင်းယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ယနေ့ပွဲ (သုဝဏ္ဏကွင်း) မကွေး - ဇေယျာရွှေမြေ (အောင်ဆန်းကွင်း) Horizon - ရော့ဂတီ **နှိုင်းထက်ဇော်**

**◆ နေပြည်တော်မှ**  
ဒုတိယအဆင့်ပွဲစဉ်များသို့ တက်ရောက်ခဲ့သည့်အသင်းများမှာ အုပ်စု (ကက)တွင် ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ အုပ်စု(ခခ)တွင် ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန၊ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းတို့ဖြစ်ကြသည်။ ဒုတိယအဆင့် အုပ်စုပွဲစဉ်များကို ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ (မောင်မောင်ဇော်)

## နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီ စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲ ဆိုင်ခန်းများမဲနိုင်

**ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၅**  
ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် ကျင်းပမည့် နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်းဖတ်ပွဲနှင့် မိုးရာသီ စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲအတွက် မြန်မာနိုင်ငံစာပေထုတ်ဝေသူနှင့် ဖြန့်ချိသူများအသင်း အမှုဆောင်များက စာပေတိုက်များကို သိမ်ဖြူလမ်းရှိ ပုံနှိပ်ရေးနှင့် ထုတ်ဝေရေးဦးစီးဌာန PPD ပုံနှိပ်စက်ရုံဝင်း အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ဆိုင်ခန်းနေရာများ မဲနှိုက်ပေးခဲ့ရာ စာအုပ်ဆိုင်ခန်းပေါင်း ၁၅၈ ဆိုင် ဖွင့်လှစ်ရောင်းချသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မိုးရာသီ စာအုပ်ဈေးရောင်းပွဲအား



ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်မှ ၃၁ ရက်ထိ နံနက် ၉ နာရီမှ ညနေ ၅ နာရီအတွင်း ရောင်းချပေးမည်ဖြစ်ပြီး နိုင်ငံရေးစာပေစာတမ်း ၁၈ စောင် ဖတ်ကြားသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ဖြိုးသီဟ(စစ်ကိုင်း)**

ပြည်တွင်းရေးရာ

လွှတ်တော်ရုံးအသီးသီး၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅
လွှတ်တော်ရုံးအသီးသီး၏ စတုတ္ထအကြိမ်မြောက် ဝါဆိုသင်္ကန်း ဆက်ကပ်လှူဒါန်းခြင်းအခမ်းအနားကို ယနေ့ညနေ ၃ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဦးစီးဌာန မြို့မဟာဝိသုတာရာမ ဈေးကုန်းကျောင်းတိုက်ကြီး၏ ပဓာနနာယက၊ နိုင်ငံတော်ဩဝါဒါစရိယ အဘိဓမ္မာဟာရဌာန အမှုထမ်းဟာပဏ္ဍိတ ဘဒ္ဒန္တ ကဝိသာရ ဆရာတော်ကြီးအမှုပြုသော သံဃာတော်အရှင်မြတ်တို့ ကြွရောက်ကြသည်။

ဆရာတော်ထံမှ ငါးပါးသီလသံဃာတော်တည်ကြသည်။ ယင်းနောက် ဆရာတော် သံဃာတော် အရှင်မြတ်များထံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော်ရုံးအသီးသီးမှ တာဝန်ရှိသူများက လှူဖွယ်ဝတ္ထုများ ဆက်ကပ်လှူဒါန်းကြသည်။ အဆိုပါ အခမ်းအနားသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းမြင့်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်နှင့် လွှတ်တော်ရုံးများမှ ဝန်ထမ်းမိသားစုများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



အာဇာနည်နေ့တွင် အမှတ်တရဓာတ်ပုံအဖြစ် ဖောင်းသုမဲ့လေယာဉ်ဖြင့် ရိုက်ကူးခဲ့သည့်ဓာတ်ပုံ လှူဒါန်း

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၅
ရေသည့် မြင်ကွင်းကိုအခြေတည်ကာ ရိုက်ကူးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “ဒီဓာတ်ပုံကိုရရှိတာ အလွန်ဝမ်းသာပါတယ်။ ဒီလိုဓာတ်ပုံမျိုး နောက်ထပ် ရရှိလာဖို့ဆိုတာလည်း မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ လာရောက်လှူဒါန်းတဲ့ ဦးစောသိန်းဝင်းကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်”ဟု ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပြတိုက်တာဝန်ခံ ဦးကျော်အေးက ပြောသည်။

ရေသည့် မြင်ကွင်းကိုအခြေတည်ကာ ရိုက်ကူးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “ဒီဓာတ်ပုံကိုရရှိတာ အလွန်ဝမ်းသာပါတယ်။ ဒီလိုဓာတ်ပုံမျိုး နောက်ထပ် ရရှိလာဖို့ဆိုတာလည်း မဖြစ်နိုင်ပါဘူး။ လာရောက်လှူဒါန်းတဲ့ ဦးစောသိန်းဝင်းကိုလည်း ကျေးဇူးတင်ပါတယ်”ဟု ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း ပြတိုက်တာဝန်ခံ ဦးကျော်အေးက ပြောသည်။

ထိုပြင် မကြာမီကျရောက်တော့မည့် အာဇာနည်နေ့တွင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ အဝင်လျှောက်လမ်းတစ်လျှောက်၌ မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးဖခင် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း၏ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းမှုကာလ သမိုင်းဝင်ဓာတ်ပုံ ၁၀၀ ခန့်ကိုလည်း ချိတ်ဆွဲပြသသွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

သတင်း-ခင်ဇော် ဓာတ်ပုံ-မိချီကိုဟန်

အာဆီယံစွမ်းအင်ဆိုင်ရာ သတင်းစာရှင်းလင်း

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅
“အာဆီယံဒေသတစ်ခုလုံးမှာ စွမ်းအင်ကို တစ်နိုင်ငံနဲ့တစ်နိုင်ငံ လိုတဲ့နေရာကိုပို့မယ်။ ပိုတဲ့နေရာကနေလိုတဲ့နေရာကို ပို့ပေးခြင်းအားဖြင့် စွမ်းအင်ချွေတာမှုကိုလည်း သက်ရောက်စေတယ်။ အာဆီယံဒေသကြီးတစ်ခုလုံး စွမ်းအင်ကို ရေရှည်လိုလုံလောက်လောက် ရရှိဖို့ ရည်ရွယ်တာဖြစ်တယ်။ စွမ်းအင်ဆိုတာမှာ ဆီ၊ ဓာတ်ငွေ့နဲ့ လျှပ်စစ်ပါတယ်။ လိုတဲ့နိုင်ငံကိုပိုတဲ့နိုင်ငံက ရောင်းမယ်။ ဒီလိုဆောင်ရွက်ခြင်းဟာ ဒေသတွင်းမှာ စွမ်းအင်ဖူလုံစေဖို့ ဆိုတဲ့ ရည်ရွယ်ချက်နဲ့ ယခုလို အစည်းအဝေးတွေကို ကျင်းပရခြင်းဖြစ်ပါတယ်”ဟု လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးထိန်လွင်က ပြောသည်။

၏ Phase 1 ဖြစ်သည့် APAEC 2016-2020 ၂၀၁၆ ခုနှစ်မှ ၂၀၂၀ ခုနှစ်အထိ ဆောင်ရွက်သွားမည့် အာဆီယံစွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု လုပ်ငန်းစဉ်အစဉ်များကို အတည်ပြုခြင်းနှင့် ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ခုနှစ်အတွင်း ဆောင်ရွက်မည့်လုပ်ငန်းစဉ်များနှင့်ပတ်သက်၍ အတည်ပြု ဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုဆွေးနွေးပွဲတွင် အာဆီယံအပါအဝင် ဒေသတွင်း ဆွေးနွေးဖက်နိုင်ငံများနှင့် အဖွဲ့အစည်းများအကြား စွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး အစီအစဉ်များ၊ အာဆီယံစွမ်းအင်ဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကဏ္ဍ ခွဲများဖြစ်သည့် အာဆီယံရေနံကောင်စီ၊ ကျောက်မီးသွေးနှင့် သန့်စင်သော ကျောက်မီးသွေးသုံးစွဲရေး နည်းပညာဆိုင်ရာကဏ္ဍ၊ အာဆီယံ လျှပ်စစ်စွမ်းအားဆိုင်ရာ ကဏ္ဍ၊ စွမ်းအင်အကျိုးရှိထိရောက်စွာ အသုံးပြုရေးနှင့် စွမ်းအင်ခြုံခြုံချွေတာရေးကဏ္ဍ၊ ဒေသတွင်းစွမ်းအင်မူဝါဒနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဆိုင်ရာကဏ္ဍ၊ မြို့ပြသုံး နျူကလီးယားစွမ်းအင်ဆိုင်ရာကဏ္ဍ၊ အာဆီယံစွမ်းအင်မူဝါဒချမှတ်သူများ အဖွဲ့အစည်းကွန်ရက်နှင့် အာဆီယံစွမ်းအင်ဗဟိုဌာန အဆင့်မြှင့်တင်ရေးကဏ္ဍများနှင့် ပတ်သက်၍ ရှေ့ဆက်လက်ဆောင်ရွက်မည့် အစီအစဉ်များကို အပြန်အလှန်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေး ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြကြောင်း ပြောကြားသည်။

၂၃ ရာခိုင်နှုန်းကို ပြန်ပြည့်မြဲစွမ်းအင် ရယူသုံးစွဲရေး၊ စွမ်းအင်ကို အကျိုးရှိ ထိရောက်စွာ အသုံးပြုရေးအနေဖြင့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် အာဆီယံဒေသ တစ်ခုလုံး ၂၀၀၅ ခုနှစ် သုံးစွဲမှုထက် ၂၀ ရာခိုင်နှုန်းအထိ ခြိုးခြံခြွေတာ လျော့ချသုံးစွဲသွားရေး၊ ဒေသတွင်း ရေနံနှင့် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ကဏ္ဍ အနေဖြင့် လက်ရှိတွင် အင်ဒိုနီးရှား၊ မလေးရှား၊ စင်ကာပူနှင့် ထိုင်းနိုင်ငံ တို့၌ LNG Terminal ခြောက်ခုအထိ တည်ဆောက်ပြီးစီးနေပြီဖြစ်ပြီး ယင်း Terminal များမှ တစ်နှစ်လျှင် သဘာဝဓာတ်ငွေ့ တန်ချိန် ၂၂ သန်းကျော် တင်သွင်းလျက်ရှိကာ လာမည့် ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ နောက်ထပ် LNG Terminal ခုနစ်ခုကို မလေးရှား၊ ဖိလစ်ပိုင်နှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံများတွင် တည်ဆောက်သွားရန် ရည်မှန်းဆောင်ရွက်သွားရေး ဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း ဦးမင်းမင်းဦးက ပြောသည်။



အသိပေးကြေညာချက်
အာဇာနည်မိမိသို့ ၇ရက်အတွင်း လာရောက်ကြသည့် မိဘပြည်သူများ အနေဖြင့် အောက်ပါ ပစ္စည်းများကို ယူဆောင်၍ အာဇာနည်မိမိသို့ ဝင်ရောက်ခွင့် မပြုကြောင်း ကြိုတင်အသိပေး ကြေညာအပ်ပါသည်-
❖ ပန်းခွေ၊ ပန်းစည်း၊ ပန်းခြင်းအမျိုးမျိုး
❖ ကင်မရာအမျိုးမျိုး
❖ လက်ကိုင်ဖုန်းအမျိုးမျိုး
❖ ဝီနိုင်းစအမျိုးမျိုး
❖ ဝုလင်း/ဘူးအမျိုးမျိုး
❖ အလံအမျိုးမျိုး
❖ အလံတိုင်ဆောင်ရာတွင် အသုံးပြုသည့် တုတ်နှင့် သံပိုက်/တော်ပိုက်များ
❖ လက်ကိုင်အိတ်အမျိုးမျိုး
၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ (၆၉)နှစ်မြောက် အာဇာနည်နေ့ အခမ်းအနား လုံခြုံရေးနှင့် စည်းကမ်းထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းကော်မတီ (သတင်းစဉ်)



ဘောင်းပါး

သစ်ပင်တွေ ဆက်ရှင်ခွင့်ရပါစေ . . .

စံကားပါ

ပန်းဆိုင်ကားက တင့်တယ်ချိန်ဆိုတာ ကန့်သတ်ချက်ရှိတာမို့ အလှဆုံးပွင့်ချိန်မှာ အထိုက်တန်ဆုံးသူရဲ့ လက်ထဲမှာရှိနေခြင်းကလည်း သူ့အတွက်တော့ ဂုဏ်ယူစရာအဖြစ်ဆုံးအချိန် ဖြစ်နေမှာပါ။

အဖေခွဲအမေ သင်ပိုင်လေးတွေ ရေလောင်းပေးသင်ပြီး တစ်နှစ်ပတ်လုံး ပြုစုယူယူရတာကို နေ့စဉ်မြင်တွေ့နေတဲ့ ကျွန်မတို့အဖို့ ဆောင်းရာသီရောက်လို့ သင်ပိုင်လေးတွေပွင့်ရင် ခူးပြီးမပန်ရက်သလို လိုချင်သူတွေ လာဝယ်ရင်တောင် ကိုယ့်သင်ပိုင်လေးတွေကို ခူးရောင်းရတိုင်းစိတ်ထဲမှာနှမြော တသဖြစ်ရပါတယ်။

ပန်းကလေးတွေဘက်ကကြည့်ရင်လည်း ကိုယ့်ရဲ့အလှနဲ့ ကိုယ့်ကိုပိုင်ဆိုင်သူအတွက် လှပကြည်နူးမှုတွေ ပေးနေနိုင်တာကို ကျေနပ်စရာ အကောင်းဆုံးတစ်ခုပဲမဟုတ်လား။

ပန်းရယ်မှု မဟုတ်ပါဘူး။ ပန်းမန်၊ သစ်ပင်တိုင်းက လူတွေနဲ့သဘာဝတရားအဖြစ်ဆုံး သက်ရှိတွေဖြစ်ပြီး အရိပ်အာဝါသနဲ့ ကြည်နူးအေးမြမှုကို ပေးစွမ်းနိုင်တဲ့ သဘာဝရဲ့ အဖိုးထိုက်ဆုံးလက်ဆောင်တွေလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

ကာလသုံးပါးနဲ့ သစ်ပင်

သစ်ပင်ဆိုတာအတိတ်၊ ပစ္စုပ္ပန်နဲ့ အနာဂတ်ကို အလှပဆုံးချိတ်ဆက်ပေးနိုင်တဲ့ အမွေလို့ ကျွန်မခံယူထားပါတယ်။

ဘီစီ ၂၈၈ ခုနှစ်က အိန္ဒိယနိုင်ငံ မရွှိမဒေသ ဗုဒ္ဓဂယာမဟာဗောဓိပင်မှ ပင့်ဆောင်လာခဲ့တဲ့ ဒက္ခိဏသင်္ခါ လက်ယာကိုင်တော်ကို ယခုတိုင် သီရိလင်္ကာနိုင်ငံ အနုရာပူရမြို့မှာ ဖူးမြော်ကြည့်နိုင်ပါသေးတယ်။ ဘုရားဖြစ်တော်မူရာ မဟာဗောဓိပင်က ဓာတုစေတီလည်းထိုက်တဲ့အတွက် အကိုင်းကိုရွှေချထားတဲ့ ညောင်ထောက်တိုင်တွေနဲ့ စနစ်တကျထိန်းသိမ်းပြီး ပူဇော်ထားတာဖြစ်ပြီး ခဲ့ရပါတယ်။ ဗုဒ္ဓမြတ်စွာတော်နဲ့ သီရိမဟာဗောဓိပင်ဟာ သီဟိုဠ်ကျွန်းရဲ့ နှလုံးသည်းပွတ်ဖြစ်ပြီး အတိတ်၊ ပစ္စုပ္ပန်နဲ့ အနာဂတ်အတွက်လည်း ထိန်းသိမ်းထားအပ်တဲ့ အမွေအစစ်တစ်ခုလည်း ဖြစ်ပါတယ်။

နာဂစ်မုန်တိုင်းတုန်းက ကျိုးပဲ့ပျက်စီးခဲ့ရတဲ့ ရန်ကုန်မြို့က သစ်ပင်တွေဆိုတာ မနည်းပါဘူး။ တစ်ပင်တည်း တည်းသစ်ပင်ကြီးတွေ လဲရသလို လေအင်္ဂေ အယမ်းမှာ ဘယ်ညာယမ်းလွန်းတဲ့ သစ်ပင်အစုတွေလည်း လဲကျပျက်စီးခဲ့ရပါတယ်။ သေချာသတ်ထားခဲ့မိတာက ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှုအနည်းဆုံးသစ်ပင်တန်းကြီးကတော့ ရန်ကုန်မြို့ရဲ့ အလှဆုံး လမ်းဖြစ်တဲ့ ရေတမာတန်းတွေနဲ့ ဦးစီစာရလမ်းတစ်လျှောက်ဖြစ်ပါတယ်။

ဒါတောင် ရန်ကုန်မြို့ ယာဉ်သွားလမ်းတွေတိုးချဲ့တော့ ဦးစီစာရနဲ့ ဓမ္မစေတီမီးပွင့်အနီးက ရေတမာပင် အနည်းငယ် လှဲချခတ်ထွင်ခဲ့တာ မြင်ရပါသေးတယ်။ ကျွန်မတို့ငယ်ငယ်က ရွှေတိဂုံဘုရားသွားမယ်ဆို အိမ်ကနေ ဘယ်လမ်းကသွားတယ်။ ဘယ်လိုသွားရတယ်ဆိုတာ ရေရေရာရာမှမမှတ်မိသေးတဲ့အချိန်မှာတောင် ရေတမာပင်တန်းကိုတွေ့ရင် ဘုရားရောက်တော့မယ်ဆိုတဲ့ အမှတ်အသားက ဒီနေ့အထိ မပျက်မစီးတည်ရှိနေတဲ့ ပုံရိပ်တွေလည်း ဖြစ်ပါတယ်။



မုံရွာ ဇူလိုင် ၁၅

မုံရွာ-သာစည်-နောင်ကြီးအိုင် လမ်းပေါ်ရှိ မုံရွာပညာရေး ကောလိပ်အလွန်မှ ကျောက်စစ်ပုံတောင်ရွာအနီးထိ လေးမိုင်ကျော်အတွင်းရှိ သက်တမ်းရင့် သစ်ပင်ကြီးများ ခုတ်မည့်အစီအစဉ်ကို စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အကြံပြုချက်ဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး လူငယ်ကွန်ရက်မှ လမ်းတစ်လျှောက်ကျေးရွာသုံးရွာမှဒေသခံများ၊ မုံရွာမြို့ပေါ် ဒေသခံများ၏ သဘောထားကို ဇူလိုင် ၁၀ ရက်၊ ၁၁ ရက်နှင့် ၁၂ ရက်တို့တွင် ကောက်ယူခဲ့ကြောင်း ကွန်ရက်ဥက္ကဋ္ဌ ကိုဇော်သုရိန်ထွန်းထံမှ သိရသည်။

မုံရွာ-သာစည်-နောင်ကြီးအိုင်လမ်း ချဲ့မည့်စီမံချက်ကို မသိရှိသူ ၄၀ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး သိရှိသူ ၅၉ ရာခိုင်နှုန်း ရှိသလို အဆိုပါလမ်းကို အသုံးပြုသူ ဖြစ်ပါသလားဟူသော အမေးကို ဖြေထားရာတွင် အသုံးပြုသူမှာ ၄၅ ရာခိုင်နှုန်း၊ အမြဲတမ်းအသုံးပြုသူမှာ ၅၃ ရာခိုင်နှုန်း၊ မသိသည်မှာ တစ်ရာခိုင်နှုန်းနှင့် အသုံးမပြုပါပြေသူ တစ်ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။ မည်သည့်ယာဉ်ဖြင့် အသုံးပြုပါသလဲဟူသည့်ကို

မုံရွာ-သာစည်-နောင်ကြီးအိုင်လမ်းပေါ်ရှိ သစ်ပင်ကြီး ၂၀၀ ကျော်ခုတ်မည့်အပေါ် ဒေသခံများ၏သဘောထားကောက်ခံ

ကားကြီး၊ ကားငယ်နှင့် ထော်လာဂျီတို့မှာ သူညီ ရာခိုင်နှုန်းစီ၊ သုံးဘီးမှာ ခြောက်ရာခိုင်နှုန်း၊ ဆိုင်ကယ်မှာ ၇၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ စက်ဘီး ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းရှိပြီး လမ်းချဲ့ရန် သက်တမ်းရင့်သစ်ပင်များကို ခုတ်သင့်ပါသလားဟူသော သဘောထားကို ကောက်ခံခဲ့ရာတွင် ၁၇ ရာခိုင်နှုန်းက မသိပါပြေထားပြီး အခြားနည်းမရှိမှသာ ခုတ်သင့်သူက ၁၀ ရာခိုင်နှုန်း၊ အခြားနည်းလမ်း အသုံးပြုသင့်သူက ၁၉ ရာခိုင်နှုန်း၊ မခုတ်သင့်သူက ၄၆ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ခုတ်သင့်သူက ရှစ်ရာခိုင်နှုန်းရှိကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် လက်ရှိလမ်းကျဉ်းနေခြင်းကြောင့် ကျောက်စစ်ပုံတောင်ရွာ နေသူများအတွက် မည်သည့် အခက်အခဲများ ဖြစ်ပေါ်စေသနည်းဟု ကောက်ခံခဲ့ရာတွင် ၂၂ ရာခိုင်နှုန်းသည် မသိပါဟုဖြေသလို ၃၅ ရာခိုင်နှုန်းက ကြီးမားသော အခက်အခဲမရှိကြောင်း၊ ၁၀ ရာခိုင်

နှုန်းမှာ ကျန်းမာရေး၊ ပညာရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေးတို့ကို ထိခိုက်စေကာ ၂၈ ရာခိုင်နှုန်းက ခရီးသွားလာသည့် အချိန်များ နှောင့်နှေးခြင်းနှင့်အတူ လေးရာခိုင်နှုန်းသည် ကုန်စည်များ ပို့ဆောင်ရာတွင် များစွာအခက်အခဲဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ လက်ရှိလမ်းကို ပိုမိုကောင်းမွန်အောင် မည်ကဲ့သို့ပြုလုပ်သင့်သည်ဟု သင်ယူဆပါသနည်းဟူသော မေးမြန်းချက်ကို ၁၃ ရာခိုင်နှုန်းက မသိသလို တစ်လမ်းမောင်းနှစ်ရာခိုင်နှုန်း၊ နှစ်လမ်းမောင်းကို ၂၆ ရာခိုင်နှုန်း၊ အသွားလမ်း၊ အပြန်လမ်းကို ၅၉ ရာခိုင်နှုန်း ဆန္ဒပြုထားကြောင်း သိရသည်။ လောလောဆယ် လမ်းချဲ့ရန်အတွက် အရေးကြီးသည်ဟု ထင်ပါသလားကို ကောက်ခံရာတွင် ၁၉ ရာခိုင်နှုန်းက မသိသလို ၂၃ ရာခိုင်နှုန်း အရေးမကြီးသေးကြောင်း၊

၄၄ ရာခိုင်နှုန်းက အရေးကြီးသည်ဟုဖြေပြီး ၁၄ ရာခိုင်နှုန်းက အလွန်အရေးကြီးသည်ဟုဖြေကြောင်း သိရသလို လက်ရှိလမ်းကိုချဲ့ရန်အတွက် တင်ပြတောင်းဆိုခြင်း(သို့) တိုင်ပင်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ပါသလား၊ ပြုလုပ်ခဲ့သည်ဆိုပါက မည်သို့နှင့်နည်းဆိုသော မေးမြန်းကောက်ယူမှုအပေါ် ၈၉ ရာခိုင်နှုန်းက မပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း ဖြေထားသလို မိသားစု(သို့) မိတ်ဆွေသူငယ်ချင်းမှာ လေးရာခိုင်နှုန်း၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှာ သုံးရာခိုင်နှုန်း၊ ဒေသဆိုင်ရာ အာဏာပိုင် သုံးရာခိုင်နှုန်း၊ လွှတ်တော် သူညီရာခိုင်နှုန်း၊ အစိုးရအနေနှင့် တစ်ရာခိုင်နှုန်း ကောက်ယူရရှိကြောင်း သိရသည်။

မိမိတို့လမ်းချဲ့ခြင်းနှင့် အခြားလမ်းမရှိသော ရွာအား လမ်းဖောက်ခြင်း နှစ်ခုဆိုပါက မည်သည့်ကို ရွေးမည်နည်းဟူသောအမေးကို သဘောထားကောက်ခံရာတွင် ၂၄ ရာခိုင်နှုန်းမှာ မသိပါဟု ဖြေသလို ၃၃ ရာခိုင်နှုန်းမှာ လမ်းမရှိသောရွာအား ဦးစားပေးသင့်ကြောင်း သဘောထားပေးခဲ့ပြီး ၄၃ ရာခိုင်နှုန်းမှာ မိမိတို့လမ်းကိုသာ ချဲ့လိုသူများအဖြစ် တွေ့ခဲ့ရကြောင်း သိရသည်။

မျိုးဝင်းထွန်း(မုံရွာ)



တစ်ဦးတိုးတက်လိုတဲ့ စိတ်ထားတွေ လေ့ကျင့်ပေးတဲ့ အစီအစဉ်ဖြစ်လို့ နှစ်သက်အတုယူဖွယ်ဖြစ်ပါတယ်။ တန်ဖိုးအရှိဆုံးကတော့ ဒီကမ္ဘာမြေအတွက် ကိုယ့်နာမည်နဲ့ အပင်လေးတစ်ပင် ရှင်သန်ခွင့်ရှိနေခြင်းပါ။

ဆန္ဒသစ်ပင်

လွန်ခဲ့တဲ့နှစ်ပတ်က ရန်ကုန်တက္ကသိုလ် ဥပဒေဌာနက စာမေးပွဲတစ်ခု ကျွန်မဝင်ပြေပါတယ်။ အင်္ဂလိပ်စာမေးခွန်းထဲမှာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး အက်ဆေးရေးခိုင်းပါတယ်။ ကမ္ဘာကြီးပူဇွန်မှုကနေ အစချီပြီး သစ်တောပြုန်းတီးမှု၊ မြေဆီမြေလွှာပြုန်းတီးမှုနဲ့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်တွေ နေ့စဉ်ကြုံတွေ့နေရတဲ့ ယနေ့ခေတ် ကမ္ဘာကြီးရဲ့အကြောင်းက ရေးလို့မကုန်နိုင်စရာပါပဲ။

ဒီကြားထဲကမှ ရာသီဥတုဖောက်ပြန်မှု အဆိုးရွားဆုံးရင်ဆိုင်နေရတဲ့ ကိုယ့်နိုင်ငံမှာလည်း သစ်ပင်တွေ၊ သစ်တောတွေ ပိုထိန်းသိမ်းနိုင်အောင်လိုအပ်တဲ့ ဥပဒေအထိန်းအကွပ်တွေ ပိုအသက်ဝင် ထိရောက်လာဖို့၊ လူတစ်ဦးချင်းစီရဲ့ သစ်တောနဲ့သစ်ပင်အပေါ်မှာ ချစ်မြတ်နိုးစိတ်တွေ ခိုင်လာဖို့၊ ဂေဟစနစ်ပျက်စီးစေမယ့် သစ်တော၊သစ်ပင်နဲ့နှလုံးထဲ အပြုအမူ၊ အလေ့အထတွေကို အမြန်ဆုံးပြုပြင်နိုင်ဖို့ ကိုယ်တိုင်ထိန်းသိမ်းနေထိုင်ရုံသာမက ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်နိုင်မယ့် အဖွဲ့အစည်းတွေကိုလည်းတိုက်တွန်းဖို့ လိုအပ်နေသေးတယ် ဆိုတာသတိပြုမိတဲ့အကြောင်းထည့်ရေးမိပါတယ်။

သစ်တောတွေ၊ သစ်ပင်တွေကို မြတ်နိုးတန်ဖိုးထားဖို့ အရေးကြီးလိုအပ်နေတဲ့ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ရဲ့ ကြီးမားတဲ့ မြိမ်းခြောက်မှုအောက်မှာ ရှိနေတဲ့ ဒီနေ့ကမ္ဘာကြီးမှာ သစ်ပင်တွေခုတ်လှဲရမယ်လို့ ဆုံးဖြတ်ချက်တွေ ထွက်လာတိုင်း ကျွန်မတော့ သွေးပျက်မိခဲ့ပါ။

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး မုံရွာမြို့နယ် မုံရွာ-သာစည်-နောင်ကြီးအိုင်-ရွှေဘိုခရိုင်ချင်းဆက်လမ်းကို တိုးချဲ့ဖို့အတွက် အိန္ဒိယလမ်းကောင်း၊ ယာက နှစ်ပေါင်းတစ်ရာကျော်သက်တမ်းရှိ အရိပ်ရအပင်ပေါင်း နှစ်ရာကျော် ခုတ်ပစ်ရတော့မယ်လို့ သတင်းများမှာ တွေ့လိုက်ရပါတယ်။

သစ်ပင်တစ်ပင်ဖြစ်ဖို့ မလွယ်သလို သစ်ပင်ကြီးတစ်ပင်ဖြစ်ဖို့ ပိုလိုတောင်ခက်ခဲတယ်ဆိုတာလည်း အားလုံးအသိပါ။ အပင်တွေ ရှင်သန်အောင်နဲ့ ဒီအပင်တွေထိန်းကျောင်းပေးနေတဲ့ ဂေဟစနစ်တွေရဲ့ အပြန်အလှန်အကျိုးပြုမှုတွေကို နားလည်လက်ခံကြသည့်တိုင် ဖွံ့ဖြိုးမှုလုပ်ငန်းတွေ ဆောင်ရွက်ရာမှာ သစ်ပင်များခုတ်လှဲမပစ်ဘဲ ဖြစ်နိုင်တဲ့အခြားနည်းလမ်းတစ်ခုကို မဖြစ်မနေ ထည့်သွင်းစဉ်းစားစေချင်ပါတယ်။

သက်တမ်းတစ်ရာကျော်ရှိနေတဲ့ အပင်နှစ်ရာကျော်ဆိုတာ တော်တော်များပြားတဲ့ပမာဏပါ။ အတိတ်ကလူသားတွေ တည်ဆောက်ဖန်တီးခဲ့တဲ့ ရန်ကုန်မြို့ရဲ့ သက်တမ်းတစ်ရာကျော်ရှိတဲ့ အဆောက်အအုံတွေကို အလေးပြုထိန်းသိမ်းနေတဲ့အချိန်မှာအတိတ်လူသားတွေရဲ့ အနာဂတ်လက်ဆောင်အဖြစ် ပြုစုပေးထောင်ခဲ့တဲ့ ဒီသစ်ပင်တွေကိုလည်း မခုတ်ထွင်ပစ်စေချင်ပါဘူး။

အညာဒေသဆိုတာ အလွန်ပူပြင်းတဲ့အရပ်ပါ။ သစ်ပင်တစ်ပင်တိုင်းမှာ တန်ဖိုးတွေရှိနေဆဲဖြစ်ပြီး အသက်နဲ့အမျှ ပြုစုပေးထောင်ရင်တောင် ဖြစ်လာစရာမရှိတဲ့ သက်တမ်းရာကျော်သည့်တိုင် အကိုင်းအခက်ဝေစည်နေဆဲ သစ်ပင်ကြီးတွေကို ခုတ်လှဲမပစ်စေသင့်ပါ။

ကျွန်မတို့ရဲ့ သစ်ပင်လေးတွေ ကမ္ဘာမြေပြင်မှာ ဆက်လက်ရှင်သန်ခွင့် ရနိုင်ပါစေဟုဆန္ဒပြုရင်း . . .

ပြည်တွင်းရေးရာ

# နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးထင်ကျော် အာရှ - ဥရောပ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသည့် နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် သီးခြားစီတွေ့ဆုံ

အလန်ဘာတာ ဇူလိုင် ၁၅

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးထင်ကျော်သည် ဇူလိုင် ၁၅ ရက် ဒေသစံတော်ချိန် နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် အလန်ဘာတာမြို့ရှိ ရှန်ဂရီလာဟိုတယ် ၌ ခရီးအေးရှားနိုင်ငံသမ္မတ မစ္စ ကိုလင်ဒါဂါဗာ ကိုတရီပစ် နှင့်လည်းကောင်း(ယာပုံ) နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နော်ဝေနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး မစ္စတာ ဘော့ဘရမ်းနှင့်လည်းကောင်း၊ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ သမ္မတ အယ်လ်ဘတ်စ် ဒေါ့ဂျီ ဇတ်စ်ဟီးလ်ယာန်နှင့် လည်းကောင်း၊ မွန်းလွဲ ၂ နာရီခွဲတွင် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံ ဒုတိယသမ္မတ မစ္စတာ ဂုတ်ဇူစ် ခါကာနှင့်လည်းကောင်း သီးခြားစီတွေ့ဆုံခဲ့သည်။

အဆိုပါတွေ့ဆုံပွဲများ၌ နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု တိုးတက်ခိုင်မြဲရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကို အလေးထားဆွေးနွေးကြသည်။

(သတင်းစဉ်)



## နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နေပြည်တော်ရှိ တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာ

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅

နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်သို့ရောက်ရှိရာ တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဒုတိယတပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ကြည်း) ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးစိုးဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ရှေးဦးစွာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တို့သည် ဧည့်ကြိုဆောင်အတွင်း ခင်းကျင်းပြသထားသော ခေတ်အဆက်ဆက် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသည့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ ဓာတ်ပုံပြကွက်၊ ဒုတိယတပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်များ၏ ဓာတ်ပုံပြကွက်၊ ညှိနှိုင်းကွပ်ကဲရေးမှူး(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသူများ၏ ဓာတ်ပုံပြကွက်၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ)နှင့် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(လေ)တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ကြသူများ၏ ဓာတ်ပုံပြကွက်များကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်တို့သည် ရှေးခေတ်မြန်မာ့တပ်မတော် စတင်ပေါ်ပေါက်လာချိန်မှစ၍ မျက်မှောက်ကာလအထိ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် စစ်သမိုင်းပြတိုက်နှင့် တပ်မတော်မော်ကွန်းတိုက်မှူးရုံးပြခန်းအတွင်းရှိ ရှေးဟောင်းကျောက်ဖြစ်ရုပ်ကြွင်းများ၊ ရှေးခေတ်တပ်မတော်သုံးပစ္စည်းများနှင့် လက်နက်ကိရိယာများ၊ နယ်ချဲ့ဆန့်ကျင်ရေးကာလ မျိုးချစ်သူရဲကောင်းများ၏ အသုံးအဆောင်ပစ္စည်းများနှင့် လက်နက်ကိရိယာများ၊



နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်တို့အသုံးပြုခဲ့သော လက်နက်ပစ္စည်းများ၊ ဗမာ့လွတ်လပ်ရေးတပ်မတော်နှင့် ဗမာ့ကာကွယ်ရေးတပ်မတော်တို့တွင် အသုံးပြုခဲ့သော လက်နက်များနှင့် ပစ္စည်းကိရိယာများ၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်း အသုံးပြုခဲ့သောပစ္စည်းများ၊ လွတ်လပ်ရေး ကြိုးပမ်းမှုကာလအတွင်း

ပြတိုက်သို့ချုပ်ဆိုခဲ့သော သမိုင်းဝင်စာချုပ် စာတမ်းများ၊ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် မြန်မာ့တပ်မတော်မှ ဆင်နွှဲခဲ့သော သမိုင်းဝင်တိုက်ပွဲကြီးများနှင့် စစ်ဆင်ရေးများ၊ အစိုးရအဆက်ဆက် ဆောင်ရွက်ခဲ့သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးဆောင်ရွက်ချက်များ၊ တပ်မတော်ခေါင်းဆောင်များအား ပြည်ပနိုင်ငံများနှင့် တိုင်းရင်းသားခေါင်းဆောင်များက ဝေးအပ်ခဲ့သော လက်ဆောင်ပစ္စည်းများ ခင်းကျင်းပြသထားမှုကို လှည့်လည်ကြည့်ရှုလေ့လာကြရာ မော်ကွန်းတိုက်မှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်သည် စစ်သမိုင်းပြတိုက် ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

နေပြည်တော်ရှိ တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်တွင် တပ်မတော်(ကြည်း)မှ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းဆောင်ခြောက်ဆောင်၊ တပ်မတော်(ရေ)မှ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းဆောင် သုံးဆောင်၊ တပ်မတော်(လေ)မှ ခင်းကျင်းပြသထားသည့် ပြခန်းဆောင် သုံးဆောင်၊ တပ်မတော် (ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) ပြင်ပပြကွက်များဖြင့် ခေတ်အဆက်ဆက် အသုံးပြုခဲ့သည့် စစ်သုံးယာဉ်များနှင့် စစ်သုံးပစ္စည်းများကို စုံလင်စွာပြသထားသည်။

(သတင်းစဉ်)

### လျှပ်စစ်ဓာတ်အား ယာယီပြတ်တောက်မည်

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅

မိုးရာသီကာလအတွင်း ဓာတ်လိုက်မှုအန္တရာယ်ကင်းစေရေးအတွက် ရှုပ်ထွေး Service ဝါယာကြိုးများ ရှင်းလင်းခြင်း၊ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်လုံခြုံစိတ်ချရသော လျှပ်ကာဓာတ်အားလိုင်းကြိုးများဖြင့် လဲလှယ်တည်ဆောက်ခြင်း၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်ကြိုးများနှင့် မလွတ်ကင်းသော သစ်ပင်သစ်ကိုင်းများ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းခြင်း လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ် ဇူလိုင် ၁၆ ရက်တွင် ဒဂုံအရှေ့၊ ဒဂုံတောင်၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်၊ မြောက်ဥက္ကလာ၊ သာကေတ၊ သယ်န်းကျွန်း၊ ရန်ကင်း၊ မရမ်းကုန်း၊ လှိုင်၊ ကမာရွတ်၊ ကြည့်မြင်တိုင်၊ ဗဟန်း၊ အလုံ၊ သန်လျင်၊ ကျောက်တန်း၊ သုံးခွ၊ တွံတေး၊ ဒလ၊ ကော့မှူး၊ ကွမ်းခြံကုန်း၊ ဆိပ်ကြီးခနောင်တို၊ မင်္ဂလာဒုံ၊ လှိုင်သာယာ၊ ရွှေပြည်သာ၊ မှော်ဘီ၊ ထောက်ကြွန့်၊ လှည်းကူး၊ ဖောင်းကြီး၊ ထန်းတပင်၊ တိုက်ကြီး၊ ဥက္ကံ၊ အဖျောက်၊ အင်းတိုင်၊ မြောင်းတကာမြို့နယ်များ၏ ရပ်ကွက်အချို့၊ CNG ဆိုင်အချို့နှင့် စက်မှုဇုန်အချို့တို့တွင် နံနက် ၉ နာရီမှ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီအတွင်း အချိန်ပိုင်း ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှုများရှိမည်ဖြစ်သည်။

ဇူလိုင် ၁၇ ရက်တွင် ဒဂုံတောင်၊ မရမ်းကုန်း၊ လှိုင်၊ ဒဂုံ၊ အလုံ၊ လသာ၊ လမ်းမတော်၊ သန်လျင်၊ အင်းစိန်၊ လှိုင်သာယာ၊ မှော်ဘီ၊ တိုက်ကြီး၊ မြောင်းတကာ၊ ရွှေပြည်သာမြို့နယ်များ၏ ရပ်ကွက်အချို့၊ CNG ဆိုင်အချို့နှင့် စက်မှုဇုန်အချို့တို့တွင် နံနက် ၉ နာရီမှ ၁၂ နာရီအတွင်း ယာယီဓာတ်အား ပြတ်တောက်မှုများ ရှိမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါ ဓာတ်အားပြတ်တောက်မှုများသည် မြို့နယ်များ၏ ရပ်ကွက်အချို့၊ နေရာအချို့တို့တွင်သာ အချိန်ပိုင်း ဓာတ်အားပြတ်တောက်မည်ဖြစ်ပြီး မြို့နယ်တစ်မြို့နယ်လုံး လျှပ်စစ်မီးပြတ်တောက်မှုမျိုး မဟုတ်ပါကြောင်း ရန်ကုန်လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်းမှ အများပြည်သူများသို့ အသိပေးပန်ကြားထားသည်။

(ကြေးမုံ)

### ဒိုက်ဦးမြို့နယ်၌ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါ အသိပညာပေးဆွေးနွေး

ဒိုက်ဦး ဇူလိုင် ၁၅

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ဒိုက်ဦးမြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါအသိပညာပေးဆွေးနွေးပွဲကို ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှူး ဒေါက်တာ စောမြထွန်းက သွေးလွန်တုပ်ကွေးရောဂါအကြောင်း သိကောင်းစရာများကိုလည်းကောင်း၊ မွေးစာရင်းအကြောင်း သိကောင်းစရာများကို လည်းကောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် မြို့နယ်သူနာပြုအဆင့် (၁) ဒေါ်မိမိခိုင်က ကျောင်းကျန်းမာရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်းပြောကြားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်ကျော်(IPRD)

### အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေအောက်တွင် ဒုတိယအကြိမ်မြောက် အနုပညာပြပွဲ ကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၅

အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေအောက်တွင် ဒုတိယအကြိမ်မြောက်အဖြစ် ဇူလိုင် ၂၀ ရက်မှ ၂၂ ရက်အထိ သုံးရက်တိုင်တိုင် ဗိုလ်တထောင်မြို့နယ် (၅၅)လမ်း အောက်ဘလောက်ရှိ အမျိုးသားစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ အင်အားစာရင်းအစည်းအဝေးနှင့် ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

အဆိုပါပြပွဲတွင် ကျောင်းသားကျောင်းသူများ၏ ကိုယ်ပိုင်ဖန်တီးမှုအနုပညာလက်ရာဖြစ်သော ဓာတ်ပုံ၊ ပန်းချီ၊ လက်မှုပညာနှင့် စာပေအနုပညာကဏ္ဍများ ပြသမည်ဖြစ်သည်။ ဓာတ်ပုံပေါင်း ၇၀ ကျော်၊ ပန်းချီကားပေါင်း ၅၀ ကျော်၊ ကာတွန်းကားပေါင်း ၁၀၀ နီးပါး၊ ကဗျာနှင့်ဝတ္ထုတိုပေါင်း ၁၀၀၀ ခန့်စီနှင့် လက်မှုပစ္စည်းပေါင်း ၄၀ ခန့်ကို ထည့်သွင်းပြသသွားမည်ဖြစ်ပြီး ပြပွဲ၏အမည်ကို 'စကြဝဠာထက် ပိုသောအနုပညာ' "Art-More-Sphere" ဟု ဖော်ပြကြောင်း သိရသည်။

ပထမအကြိမ်ကျင်းပခဲ့စဉ်က ကျောင်းသား ကျောင်းသူဦးရေ ၃၀ ကျော်၏ဓာတ်ပုံပေါင်း ၃၅ ပုံ၊ ပန်းချီကားပေါင်း ၃၀၊ ကဗျာပုဒ်ရေ ၅၀ ကျော်ဖြင့် ပြသခဲ့သည်။ ယင်းအနုပညာပြပွဲမှတစ်ဆင့် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအနေဖြင့် ဓာတ်ပုံ၊ ပန်းချီနှင့် အနုပညာကဏ္ဍများတွင် စိတ်ဝင်တစား ကြိုးစားအားထုတ်လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ညီညွတ်သောအနုပညာခံစားမှုကို ထုတ်ဖော်ပြသရန် ရည်ရွယ်ကြောင်းသိရသည်။ ယခုအနုပညာပြပွဲကို Soulmate Naturals Co.,Ltd. မှ အဓိကကူညီပံ့ပိုးပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ပြပွဲပြသချိန်မှာ နံနက် ၁၀ နာရီမှ ညနေ ၃ နာရီအထိဖြစ်ပြီး စိတ်ပါဝင်စားသူ မည်သူမဆို လာရောက်အားပေး ကြည့်ရှုနိုင်ကြောင်းသိရသည်။

ကြေးမုံ



ပြည်တွင်းရေးရာ

○ ရှေ့ဖူးမှ

(၁၁)ကြိမ်မြောက် ASEM ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အူလန်ဘာတာကြေညာချက်နှင့် ဥက္ကဋ္ဌနိုင်ငံ၏ ထုတ်ပြန်ချက်ကို ထုတ်ပြန်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယင်းကြေညာချက်နှင့် ထုတ်ပြန်ချက်များသည် ASEM ၏ အတိတ်ကာလဆောင်ရွက်ချက်များကို အကဲဖြတ်သွားမည်ဖြစ်ပြီး အနာဂတ်ဆောင်ရွက်ချက်ကို စီစဉ်ရေးဆွဲကာ ဆိုင်းငံ့ထားသည့် ကိစ္စရပ်များ၊ ရရှိနိုင်သည့်အခြေအနေနှင့်ပတ်သက်ပြီး လက်ရှိဆွေးနွေးမည့်အခြေအနေကို ထပ်ဟပ်စေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နောက်ဆက်တွဲလုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် လာမည့်ခြေလှမ်းများအတွက် စီမံချက်ရေးဆွဲမည်ဟုလည်း မိမိယုံကြည်ပါကြောင်း၊ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများက ယင်းကိစ္စရပ်များတွင် စိတ်အားထက်သန်စွာအလေးပေးပြီး အပြုသဘောအဆောင်ဆုံးဖြင့် ပါဝင်ဆွေးနွေးမည်ဆိုသည့် မိမိ၏မျှော်လင့်ချက်ကို ထပ်လောင်းပြောကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်က ပြောကြားရာတွင် (၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် အာဆီယံအဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံ၏ညှိနှိုင်းရေးမှူးအဖြစ် အဖွင့်စကားပြောကြားခွင့်ရသည့်အတွက် များစွာဂုဏ်ယူမိပါကြောင်း၊ ယခုထိပ်သီးအစည်းအဝေးသည် ASEM အဖွဲ့တည်ထောင်သော နှစ်(၂၀)မြောက်နှစ်ပတ်လည်နှင့် တိုက်ဆိုင်သည့်အတွက် အမှန်တကယ်ထူးခြားပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်သမ္မတအဖြစ်တာဝန်ယူပြီး သုံးလတာကာလအတွင်း အာရှ-ဥရောပ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို ပထမဆုံးအကြိမ် တက်ရောက်လာခြင်းဖြစ်သည့်အတွက် ယနေ့ကြွရောက်လာသည့် ဂုဏ်သရေရှိခေါင်းဆောင်များနှင့် ကိုယ်စားလှယ်တော်အားလုံးကို နှုတ်ခွန်းဆက်သလိုက်ပါကြောင်း၊ တိုက်ကြီးနှစ်ခုမှ လာရောက်သည့်ခေါင်းဆောင်များနှင့် တစ်ဦးကိုတစ်ဦးသိရှိနိုင်ရေးအတွက် ဤအခမ်းအနားမှ ရသည့်အခွင့်အရေးကိုတန်ဖိုးထားပါကြောင်း။

ASEM သည် ၁၉၉၆ ခုနှစ်ကကျင်းပခဲ့သော ပထမအကြိမ်ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှ ၂၆ နိုင်ငံပါဝင်သော အဖွဲ့ဝင်မှတစ်ဆင့် ပေါ်ပေါက်လာပြီး နှစ် ၂၀ အကြာ၌ ၅၃ နိုင်ငံအထိ တိုးတက်လာသည်ကိုသိရှိရသည့်အတွက် ဝမ်းမြောက်ပါကြောင်း၊ ယင်းမှာ ASEM ၏လုပ်ငန်းစဉ်၌ နိုင်ငံများ၏ စိတ်ဝင်စားမှုမြင့်တက်လာခြင်းကို ပြသသည်ဟု မိမိဆိုလိုချင်ပါကြောင်း။

စွန့်စားလုပ်ဆောင်မှုများနှင့်အတူ မိတ်ဖက်အရေအတွက် တိုးတက်များပြားလာချိန်တွင် ASEM အနေဖြင့် လွန်ခဲ့သော နှစ် ၂၀ ကာလအတွင်း အဘက်ဘက်မှချိတ်ဆက်မှုကို မြှင့်တင်ခြင်းဖြင့် အာရှနှင့် ဥရောပအား ပိုမိုနီးကပ်သွားအောင် လုပ်ဆောင်လာနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ASEMသည် အစိုးရတာဝန်ရှိပုဂ္ဂိုလ်များသာမက ပါလီမန်အဖွဲ့ဝင်များ၊ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် နှစ်တိုက်လုံးရှိ ပြည်သူများကိုစုစည်းနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ASEP၊ ASBF နှင့် ASPF ကဲ့သို့သော ဖိုရမ်များမှ တစ်ဆင့် အာရှ-ဥရောပ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးအနေဖြင့်



(၁၁)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပ ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသော နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်အား မွန်ဂိုးလီးယားနိုင်ငံသမ္မတက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်စဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ASEM MONGOLIA)

တိုက်နှစ်တိုက်အကြား နားလည်မှုဖော်ဆောင်ခြင်း၊ နိုင်ငံရေးဆွေးနွေးပွဲမြှင့်တင်ခြင်း၊ စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် လူမှု-ယဉ်ကျေးမှုပူးပေါင်းခြင်းကို ပိုမိုလုပ်ဆောင်ခြင်းနှင့် အခြားဘက်စုံလုပ်ငန်းစဉ်များကိုမြှင့်တင်ခြင်း စသည်တို့ကို ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

ပြီးခဲ့သောနှစ်များအတွင်း ASEM အနေဖြင့် အာရှ-ဥရောပဖောင်ဒေးရှင်း၏ လှူဒါန်းမှုများမှတစ်ဆင့် ပြည်သူ့အချင်းချင်းဆက်သွယ်မှုကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ASEM ထိပ်သီးအစည်းအဝေး၏ တရားဝင်မဟုတ်သည့်အပြင်အဆင်သည် နိုင်ငံတကာအသိုင်းအဝိုင်းရင်ဆိုင်နေရသည့် စိန်ခေါ်မှုများကိုမိမိတို့မည်ကဲ့သို့ အတူတကွဖြေရှင်းနိုင်သည်ဆိုသည့် အမြင်များဖလှယ်ရန် အသုံးဝင်သည့် မူဝါဒတစ်ရပ် မိမိတို့အားလုံးကိုထောက်ကူပေးပါကြောင်း။

ASEM အဖွဲ့၏ သက်တမ်းမှာဆယ်စုနှစ်သုံးခုအတွင်း ဝင်ရောက်လာပြီဖြစ်သည့်အတွက် မိမိတို့အနေဖြင့် ချိတ်ဆက်မှု၊ စဉ်ဆက်မပြတ်သော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ၂၀၃၀ ပြည့်နှစ် လုပ်ငန်းစဉ်၊ အစဉ်အလာမဟုတ်သော လုံခြုံရေးဆိုင်ရာစိန်ခေါ်မှုများ၊ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ မူးယစ်မှောင်ခိုတိုက်ဖျက်ရေး၊ အကျင့်ပျက်ချစားမှုတိုက်ဖျက်ရေး၊ ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနှင့် သဘာဝဘေး

အန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုအပါအဝင် ဘုံအကျိုးစီးပွားနယ်ပယ်များအပေါ် အလေးထားမှုကိုတိုးချဲ့လုပ်ဆောင်သင့်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံများတွင်ခြားနားသည့်အမြင်များနှင့် သဘောထားများရှိပြီး အချုပ်အခြာအာဏာထိန်းသိမ်းမှုကိုထည့်သွင်းစဉ်းစားရန် ခြားနားသောရည်မှန်းချက်များချမှတ်မှုနှင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကိုအားပေးနေသည်ကို တွေ့မြင်ရသည်မှာသဘာဝကျပါကြောင်း။

သို့သော်လည်း ယခုလိုပြုလုပ်မှုများကိုအဟန့်အတားတစ်ခု သို့မဟုတ် စိန်ခေါ်မှုတစ်ခုအဖြစ် မရှုမြင်သင့်ဘဲ မိမိတို့၏ဘုံအကျိုးစီးပွားကို ရှေ့ဆက်လုပ်ဆောင်ရန် မိမိတို့ကြားမှာရှိသည့် မတူညီမှုများကိုဖြေရှင်းပေးမည့် ကြိုးပမ်းသော အခွင့်အလမ်းတစ်ရပ်အဖြစ်သာ ရှုမြင်သင့်ပါကြောင်း။

အပြန်အလှန်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေရန်၊ ASEM မိတ်ဖက်နိုင်ငံများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုခိုင်မာအားကောင်းလာစေရန် မိမိတို့ဆက်လက်ကြိုးပမ်းသွားမည် ဖြစ်ပါသည်ဟု မိမိအနေဖြင့် ASEM မိတ်ဖက်နိုင်ငံများကို အခိုင်အမာပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ယင်းနှင့်ပတ်သက်ပြီး လာမည့် ASEM နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးများ အစည်းအဝေးကို ၂၀၁၇ ခုနှစ်လယ်တွင်

မိမိတို့အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည်ဖြစ်သည်ဆိုသည့် ကတိကဝတ်ကို မိမိအနေဖြင့် ထပ်လောင်းအတည်ပြုလိုပြီး ယင်းအစည်းအဝေးက ASEM ဝန်ကြီးများကို မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပျက်နေသည့် စိတ်လှုပ်ရှားဖွယ်ရာ ဒီမိုကရေစီအသွင်ကူးပြောင်းမှုကို တွေ့ကြုံစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ASEM အဖွဲ့နှင့် ဆက်စပ်မှုများမှတစ်ဆင့် မိမိတို့မိတ်ဖက်ပြုလုပ်မှုသည် တိုက်ကြီးနှစ်တိုက်နေ ပြည်သူများသာမက ကမ္ဘာပေါ်ရှိ ပြည်သူအများစု၏ အကျိုးစီးပွားကို ယခုထက်ပို ရှေ့ဆက်လုပ်ဆောင်ရန် မိမိတို့၏ စုပေါင်းကြိုးပမ်းမှုကို အထောက်အကူပြုမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဤအရေးပါသည့် ထိပ်သီးအစည်းအဝေးမှ အကျိုးဖြစ်ထွန်းသည့် ရလဒ်များထွက်ပေါ်လာရန်အတွက် အတူတကွလုပ်ဆောင်ရန် မိမိတို့အဆင်သင့်ရှိပါသည်ဟု ထပ်လောင်းပြောကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် အာရှ-ဥရောပနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့်အတူ (၉)ကြိမ်မြောက် အာရှ-ဥရောပပါလီမန် မိတ်ဖက်အဖွဲ့ဝင်များအစည်းအဝေး (The Ninth Asia-Europe Parliamentary Partnership Meeting - ASEP 9)၊ အာရှ-ဥရောပစီးပွားရေးဖိုရမ် (The Asia-Europe Business Forum - AEBF)၊ ပုံစံသစ်အေဆမ် (Model ASEM) နှင့် အာရှ-ဥရောပ ပြည်သူ့ဖိုရမ် (Asia-Europe People's Forum - AEPF) တို့မှ ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တွေ့ဆုံပွဲသို့တက်ရောက်သည်။

ထို့နောက် မျက်နှာစုံညီထိပ်သီးအစည်းအဝေးကို “Two Decades of Partnership: Taking Stock and Looking Ahead” နှင့် “Promoting ASEM Partnership for Greater Connectivity” ခေါင်းစဉ်များဖြင့် ဆက်လက်ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် ပါဝင်ဆွေးနွေးသည်။

မျက်နှာစုံညီထိပ်သီးအစည်းအဝေးအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် အာရှ-ဥရောပနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်သည်။

ညပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်သည် အာရှ-ဥရောပနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့်အတူ အူလန်ဘာတာမြို့ ဂျင်ဂျင်ခန်စုပေါင်းရွက်ထည်တံ၌ ကျင်းပသည့် မွန်ဂိုးလီးယားနိုင်ငံသမ္မတ၏ မွန်ဂိုရီးရာဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။

အဆိုပါ ညစာစားပွဲမတိုင်မီ နိုင်ငံတော်သမ္မတသည် မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ၏ နာဒမ် ရိုးရာအားကစားပွဲတော်၌ ထည့်သွင်းကျင်းပသည့် နန်းပွဲ၊ မြင်းစီးနှင့် မြားပစ်သရုပ်ပြအစီအစဉ်များကို အာရှ-ဥရောပနိုင်ငံများမှ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့်အတူ တက်ရောက်အားပေးသည်။

နာဒမ်ရိုးရာအားကစားပွဲတော်ကို မွန်ဂိုလီးယားနိုင်ငံ၏ နွေဥတုအလယ်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်ဝန်လုံး၌ ဆင်နွှဲလေ့ရှိပြီး ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်တွင် ယူနက်စကိုက လူသားမျိုးနွယ်တို့၏ ရိုးရာအမွေအနှစ် အားကစားနည်းအဖြစ် သတ်မှတ်ဖော်ပြခဲ့သည်။ (သတင်းစဉ်)



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော် နှင့် ASEM ထိပ်သီးအစည်းအဝေးသို့ တက်ရောက်လာသူများ နာဒမ်ရိုးရာအားကစားပွဲတော်သို့ တက်ရောက်အားပေးစဉ်။ (ဇေယျာ-သတင်းစဉ်)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်သည့်ဒေသများဖြစ်လာရန် ဥပဒေနှင့်ပြဋ္ဌာန်းပေးရမည်

မန္တလေး ဇူလိုင် ၁၅
နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအား ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်သည့် ပတ်ဝန်းကျင်ဖန်တီး၍ သန့်ရှင်းသောလေ ရှူရှိုက်ပိုင်ခွင့် ရရှိစေရန် ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်းပြည့် ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်သော နေရာဒေသများအား ဥပဒေနှင့်ပြဋ္ဌာန်းဆောင်ရွက်ပေးရ မည်ဖြစ်ကြောင်း ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က မန္တလေးမြို့ ရွှေနိုင်ငံ ဟိုတယ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်သည့် ဆေးပညာဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်များစွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲမှ သိရသည်။

ကမ္ဘာ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့၏ မကူးစက်တတ်သည့်ရောဂါ များကာကွယ်တားဆီးရေးဆိုင်ရာ ကမ္ဘာ့လုပ်ငန်းစဉ်များ အရ ၂၀၁၃-၂၀၂၀ တွင် အသက် ၁၅ နှစ်အထက် ဆေးလိပ်၊ ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းသုံးစွဲမှုနှုန်းကို ၃၀ ရာခိုင်နှုန်း လျော့ချရန်ဆောင်ရွက်နေပြီး အဆိုပါအဖွဲ့၏အပြည်ပြည် ဆိုင်ရာဆေးလိပ်နှင့် ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်းထိန်းချုပ် ရေးကွန်ဗင်းရှင်းတွင် ပါဝင်လက်မှတ် ရေးထိုးထားကြသည့် နိုင်ငံများအနေဖြင့်လည်း မိမိတို့နိုင်ငံသားများအား ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်သည့် သန့်ရှင်းသောလေ ရှူရှိုက်ပိုင် ခွင့်ကို ဖန်တီးပေးအပ်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ်ဒေါက်တာဇော်မြင့်မောင်က ပြောသည်။

“၂၀၁၆ ခုနှစ် ဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်သည့်ဒေသပီပီပြင် ပြင်ဖြစ်လာဖို့ ပြည်သူတွေကိုပညာပေးဆိုင်ဘုတ်နဲ့စာတန်း တွေထားပြီး အသိပေးထားပါတယ်။ သက်ဆိုင်ရာ ဒေသ တွေက သင်တန်းဆင်းပြီးတဲ့စေတနာ့ဝန်ထမ်း ပြည်သူတွေ ကလည်းကူညီဆောင်ရွက်ထိန်းသိမ်းမှုပြုနေကြပါပြီ။ ဒီလို မျိုးဆေးလိပ်ငွေကင်းစင်တဲ့နေရာဒေသတွေကို တစ်စ

ထက်တစ်စတိုးချဲ့ဆောင်ရွက်သွားမှသာ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသား များအနေနဲ့ သန့်ရှင်းတဲ့လေကိုရှူရှိုက်ပြီး ဆေးလိပ်ငွေက တစ်ဆင့်ရရှိလာမယ့် ကျန်းမာရေးအန္တရာယ်တွေ ကင်းဝေး ကြမှာပါ”ဟု ၎င်းက အသိပေးပြောကြားသည်။

ဆွေးနွေးပွဲသို့ ကျောင်းသားကိုယ်စားလှယ်အဖြစ် ရန်ကုန်မှတက်ရောက်လာသည့် ဒေါက်တာကျော်မျိုးထက် ကလည်း “ဒီဆွေးနွေးပွဲဟာ ဆေးတက္ကသိုလ်နဲ့ဆိုင်တဲ့ တက္ကသိုလ်တွေအားလုံးမှာ ဆေးလိပ်ကင်းစင်တဲ့ကျောင်း တွေဖြစ်အောင် စပြီးဆောင်ရွက်မယ့်ဆွေးနွေးပွဲဖြစ်ပါ တယ်။ ဆေးလိပ်နဲ့ဆေးရွက်ကြီးတွေရဲ့ဆိုးကျိုးတွေကို အားလုံးသိကြပြီးဖြစ်တဲ့အတိုင်း တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာ အနေနဲ့ ဆေးလိပ်သောက်ခြင်းကင်းစင်သွားဖို့ လိုအပ်ပါ တယ်။ လတ်တလောအနေနဲ့ ကျွန်တော်တို့ရဲ့အနီးစပ်ဆုံး ဖြစ်တဲ့ဆေးတက္ကသိုလ်များဆိုင်ရာကနေပြီး ဆေးလိပ် ကင်းစင်နယ်မြေဖြစ်အောင် စတင်ဆောင်ရွက်မှာဖြစ်ပါ တယ်။ ဒီဆွေးနွေးပွဲကလည်း အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲဆိုတဲ့ အတိုင်းကောင်းမွန်တဲ့အဖြေတွေထွက်လာပြီး ဒီရလဒ်တွေ ကနေ တက္ကသိုလ်တွေကတစ်ဆင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်း အတာအထိ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ထားဖို့ ရည်ရွယ်ထား ပါတယ်။ ဆေးလိပ်ဆေးရွက်ကြီးနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်တော် မှာ ခံယူချက်ရှိပါတယ်။ ကျွန်တော်ချစ်တဲ့ပတ်ဝန်းကျင်မှာ ဆေးလိပ်နဲ့ဆေးရွက်ကြီးကို ကြိုက်နှစ်သက်စွာ သုံးစွဲနေကြ တာတွေ့ရပါတယ်။ ကျွန်တော်အဖို့အိတ်စွဲကို အလွန်စိတ်ဝင် စားလို့ ဒီဆွေးနွေးပွဲကို လာတက်တာပါ”ဟု ၎င်းက ပြောသည်။

အဆိုပါ စွမ်းရည်မြှင့်တင်ရေးဆွေးနွေးပွဲသို့ ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊တောင်ကြီး၊ မကွေးဒေသများရှိ ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန လက်အောက်ရှိ ဆေးတက္ကသိုလ်များနှင့် ဆေးဘက်ဆိုင်ရာ တက္ကသိုလ်များ စုစုပေါင်း ၁၈ ခုမှ အုပ်ချုပ်သူ၊ ပညာရှင်များ နှင့် ကျောင်းသားကိုယ်စားလှယ်များတက်ရောက်ကြပြီး ဆေးလိပ်နှင့်ဆေးရွက်ကြီးထွက်ပစ္စည်း ထိန်းချုပ်ရေးမူဝါဒ များရေးဆွဲအကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန် ဇူလိုင် ၁၄ ရက် မှ ၁၅ ရက်အထိ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ကြမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

(အောင်ရဲသွင်)

မြန်မာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ဝင် မှတ်ပုံတင်ရေးစနစ်တိုးတက်ရေးဆွေးနွေးပွဲသင်းပွဲ ကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၅
မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက်အဖွဲ့ချုပ်နှင့် အာရှ ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ကင်း ထောက်အဖွဲ့ချုပ်တို့ ပူးပေါင်း၍ မြန်မာ့ကင်းထောက်အဖွဲ့ဝင် မှတ်ပုံ တင်ရေးစနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဆိုင် ရာ လုပ်ငန်းဆွေးနွေးပွဲ ဆင်းပွဲကို ယမန်နေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်းကျောင်း လမ်းမတော်မြို့နယ်၌ ကျင်းပရာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ ကင်းထောက်ကြီး ဦးတင်မောင် ထွန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားကင်း ထောက်အဖွဲ့ ကင်းထောက်ချုပ် ဒေါက်တာတင်ညိုတို့က လုပ်ငန်း ကင်းထောက်အဖွဲ့ ကင်းထောက်ချုပ် အမှာစကား ပြောကြားသည်။

ထွန်းက ဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက် သူများကို ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာများနှင့် ကမ္ဘာ့ကင်းထောက် အဖွဲ့ချုပ်နှင့် အာရှ ပစိဖိတ်ဒေသ ကင်းထောက် အဖွဲ့ချုပ် ကိုယ်စားလှယ်များအား ဂုဏ်ပြုလက်ဆောင်များ ပေးအပ် သည်။ မြန်မာ့ ကင်းထောက်အဖွဲ့ဝင် မှတ်ပုံတင်ရေးစနစ် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းဆွေးနွေးပွဲကို အမှတ်(၁) အခြေခံပညာအထက်တန်း ကျောင်း လမ်းမတော်မြို့နယ်တွင် ဇူလိုင် ၁၁ ရက်မှ ၁၄ ရက်အထိ ကျင်းပခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ကင်းထောက် အဖွဲ့ချုပ်မှ အဆင့်မြင့်တာဝန်ရှိသူ ကင်းထောက်ကြီးများ၊ အဆင့်မြင့် ပညာဦးစီးဌာနနှင့် အခြေခံပညာ ဦးစီးဌာနအောက်ရှိ ကင်းထောက် နည်းပြဆရာ ဆရာမ ၃၅ ဦး တက် ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ကိုလတ်(သတင်းစဉ်)



မြဝတီနယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေး ဒေါ်လာသန်း ၅၀ ခန့် ပိုမိုကုန်သွယ်နိုင်ခဲ့

မြဝတီ ဇူလိုင် ၁၅
အရှေ့အနောက် စီးပွားရေးစင်္ကြံ၊ အာဆီယံကုန်သွယ် မှုလမ်းကြောင်း မြဝတီ-ကော့ကရိတ် အာရှလမ်းပိုင်း ဖွင့်လှစ်ပြီးသည့်နောက်ပိုင်းတွင် မြဝတီနယ်စပ်ကုန်သွယ် မှုပိုမိုမြှင့်တက်လာပြီး ယခုဘဏ္ဍာနှစ် ပထမသုံးလဖြစ်သော ဧပြီ ၁ ရက်မှ ဇူလိုင် ၁ ရက်အထိ ကုန်သွယ်မှုပမာဏ မှာ ယခင်နှစ်ကာလထက် သုံးလထက် ဒေါ်လာသန်း ၅၀ ခန့် ပိုမိုကုန်သွယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထုတ်ပြန်ထားသော ကိန်းဂဏန်းများအရ သိရသည်။

လယ်ယာသုံးပစ္စည်းများ၊ စက်ယန္တရားများ၊ စပါးခြေလှေ့ စက်၊ လယ်ထွန်စက်များ၊ ဆိုင်ကယ်များ၊ အိမ်သုံးပစ္စည်းများ၊ အိမ်ဆောက်ပစ္စည်းများ၊ ဘီလပ်မြေ၊ ပလတ်စတစ် ပစ္စည်းများ၊ စားသုံးကုန်၊ အလှကုန်များ၊ ဓာတ်မြေမြှင်ကုန်၊ လယ်ယာသုံးကိရိယာများ၊ လယ်ယာသုံးစက်ပစ္စည်းများ၊ ပိုးသတ်ဆေးများ၊ အထည်အလိပ်များ၊ အဝတ်အထည်၊ စက်သုံးဆီ၊ စားသုံးဆီများ ပိုမိုတင်သွင်းလျက်ရှိပြီး သကြား ကို Re-export အဖြစ် တရုတ်နိုင်ငံသို့ တင်ပို့လျက် ရှိကြောင်း သိရသည်။

ဘဏ္ဍာနှစ်သစ်၏ ပထမသုံးလပတ် ဧပြီ ၁ ရက်မှ ဇူလိုင် ၁ ရက်ထိ ကုန်သွယ်မှုပမာဏမှာ ဒေါ်လာ ၁၈၆ ဒသမ ၈၁၅ သန်း ကုန်သွယ်နိုင်ခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်ကာလထက် သုံးလတွင် ဒေါ်လာ ၁၃၆ ဒသမ ၈၅၂ သန်း ကုန်သွယ်နိုင် ခဲ့၍ ယခုနှစ်တွင် ဒေါ်လာ ၄၉ ဒသမ ၉၆၃ သန်း ပိုမို ကုန်သွယ်နိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အတူ နယ်စပ်ကုန်သွယ်ရေးစခန်းများဖြစ်သည့် မူဆယ်၊ လွယ်ကျယ်၊ ချင်းရွှေဟော်၊ ကန်ပိုက်တီး၊ ကျိုင်းတုံ၊ တာချီလိတ်၊ မြဝတီ၊ ကော့သောင်း၊ မြိတ်၊ နဘုလယ်၊ ထီးစီး၊ မောတောင်၊ စစ်တွေ၊ မောင်တော၊ တမူး၊ ရိဒ် နယ်စပ်များမှ ယခုနှစ်တွင် ဒေါ်လာ ၁၅၅၈ ဒသမ ၁၈၁ သန်း ကုန်သွယ်နိုင်ခဲ့၍ ယခင်နှစ် သုံးလက ဒေါ်လာ ၁၄၉၅ ဒသမ ၈၃၃ သန်းသာ ကုန်သွယ်နိုင်ခဲ့ကာ ယခုနှစ် တွင် ဒေါ်လာ ၆၂ ဒသမ ၃၄၄ သန်း ပိုမိုကုန်သွယ်နိုင်ခဲ့ ကြောင်း သိရသည်။

မြဝတီကုန်သွယ်ရေးဇုန်မှ အများဆုံးပို့ကုန်များမှာ ပဲတီစိမ်း၊ မြေပဲဆန်၊ ငရုတ်သီးခြောက်၊ မတ်ပဲ၊ ငါးမျိုးစုံ တို့ဖြစ်ပြီး ပြည်တွင်းဈေးကွက်သို့ အများဆုံးသွင်းကုန်များ မှာ လယ်ယာသုံးစက်ယန္တရားနှင့် ရေနံဓာတ်ငွေ့ရည် မော်တော်ဆိုင်ကယ်များဖြစ်ပြီး Re-export အဖြစ် တရုတ်နိုင်ငံသို့တင်ပို့သည့် သကြားများမှာ ကုန်ပစ္စည်း သယ်ဆောင်ယာဉ်များ၏ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း တင်သွင်းလျက် ရှိကြောင်း နယ်စပ်ကုန်သွယ်သူများကပြောသည်။ လတ်တလောတွင် ဈေးကွက်အတွင်း သကြားမှာ ဝယ်ယူရ ခက်ခဲနေပြီး မြန်မာကုန်သည်များမှ မဲဆောက်အဝယ်ခိုင်သို့ သိန်းသောင်းချီသည့်ငွေပမာဏလွှဲပေးကာ တစ်ဆင့်ဝယ် ယူနေသော်လည်း သတ်မှတ်ရက်ချိန်းအတွင်း ပစ္စည်းမရ ရှိခြင်း၊ လိမ်လည်မှုခံရခြင်းတို့ ဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

သကြားတင်တွဲကားခန့်နှုန်းထားများအနေဖြင့် မြဝတီ- မန္တလေး သကြားတစ်တန် ယနေ့ပေါက်ဈေး ကျပ် ၅၄၀၀၀၊ မြဝတီ-မူဆယ် သကြားတစ်တန် ယနေ့ပေါက်ဈေး ကျပ် ၉၂၀၀၀၊ မန္တလေး-မူဆယ် သကြားတင်ခ တစ်ပိဿာ ၆၂ ကျပ် ဈေးနှုန်းပေါက်လျက်ရှိကြောင်း ၂၂ ဘီးတွဲကား မောင်းသူ ကိုသက်နိုင်ဦးက ပြောသည်။

တင်ဝင်လွှင့်
ဒုတိယ တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဒေါ်ရီရီစန်းတို့က ဖဲကြိုးဖြတ်ဖွင့်လှစ် ပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ အဆောက်အအုံတွင် ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ငွေလုံး ငွေရင်းအသုံးစရိတ် ရန်ပုံငွေဖြင့် ၂၀၁၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၈ ရက်က စတင် ဆောက်လုပ်ခဲ့ခြင်းဖြစ် ကြောင်း သိရသည်။

အောင်ဆွေ(ရွှေတံတား)

Table with 2 columns: ရန်ကုန် (Yangon) and မန္တလေး (Mandalay). Rows include 'စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း' (Industrial Oil Prices) and 'ရန်ကုန် လက်ကားဈေး' (Yangon Car Market Prices).

Table with 2 columns: နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း (Exchange Rates) and ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း (Union Bank Reference Rates).

မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစစ်သေး မနိစီ ဇူလိုင် ၁၅
မြစ်မီးရောင်ကျေးရွာစီမံကိန်းတွင် အကောင်အထည်ဖော်နေသည့် စိုက်ပျိုး ရေး၊ မွေးမြူရေး၊ ရောင်းဝယ်ရေး၊ ကုန်စုံဆိုင်နှင့် အခြားအသက်မွေးဝမ်း ကျောင်းလုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်နေမှုနှင့် လစဉ်စာရင်းဖယားများ ရေးသွင်း ထားမှု မှန်မမှန်ကို ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး မြို့နယ်ဦးစီးမှူး ဦးဌေးမြင့်နှင့်အဖွဲ့က ဇူလိုင်ဒုတိယပတ်က မနိစီမြို့နယ်အတွင်း သွားရောက် တွင်းဆင်းစစ်ဆေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်ငံတကာ



အိုင်အက်စ် ချေမှုန်းတိုက်ခိုက်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် ပြင်သစ်လေယာဉ်တင်သင်္ဘော ချားလီဒီဂေါကို ဖြန့်ကြက်မည်

ပါရီ ဇူလိုင် ၁၅

အစ္စလာမစ်နိုင်ငံတော်ထူထောင်ရေးအဖွဲ့(အိုင်အက်စ်)ကို တိုက်ခိုက်နိုင်ရေးအတွက် ပြင်သစ်လေယာဉ်တင်သင်္ဘောကြီး ချားလီဒီဂေါကို အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသရေပြင်၌ လာမည့်ဆောင်းဦးပေါက်ရာသီတွင် ဖြန့်ကြက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သမ္မတဖရန်ဆွာဟော်လန်း၏ပြောကြားချက်ကို ကိုးကားလျက် ဒေသဆိုင်ရာ သတင်းဌာနများက ဇူလိုင် ၁၅ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

လေယာဉ်တင်သင်္ဘောကြီး ချားလီဒီဂေါအပါအဝင် တိုက်ခိုက်ရေးစစ်ရေးယာဉ်အုပ်စုကို စစ်ဆင်ရေးလုပ်ငန်းအတွက် အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသတွင် ဖြန့်ကြက်မည်ဖြစ်ကြောင်း ၂၀၁၅ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလနှင့် နိုဝင်ဘာလတို့အတွင်းက မိမိတို့ကို တိုက်ခိုက်ခဲ့သော စစ်သွေးကြွများကို မိမိတို့က ပြန်လည်တိုက်ခိုက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က ကျရောက်ခဲ့သည့် ပြင်သစ်အမျိုးသားနေ့ အထိမ်းအမှတ်စစ်ရေးပြအခမ်းအနားပွဲအကြို မိန့်ခွန်းတွင် ပြင်သစ်သမ္မတက ပြောကြားသည်။

ရိုက်တာ။

ပြင်သစ်နိုင်ငံ နိမ်မြို့တွင် အမျိုးသားနေ့အခမ်းအနားကျင်းပနေစဉ် လူအုပ်ထဲသို့ ထရပ်ကားတစ်စီးဖြင့် လိုက်လံတိုက်သတ်၊ အနည်းဆုံးလူ ၈၄ ဦးသေဆုံး

ပါရီ ဇူလိုင် ၁၅

ပြင်သစ်နိုင်ငံ အပန်းဖြေစခန်းမြို့ နိမ်မြို့ ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ကျင်းပနေစဉ် အကြမ်းဖက်သမားတစ်ဦးကလူအုပ်ထဲသို့ ထရပ်ကားတစ်စီးကို အရှိန်ပြင်းစွာ မောင်းနှင်ခဲ့ပြီး အခမ်းအနားတက်ရောက်နေသူ ပြည်သူများအား ကားဖြင့် လိုက်လံတိုက်သတ်ခဲ့သည့်ဖြစ်စဉ် ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း ယနေ့သတင်း များအရ သိရသည်။

အဆိုပါ အကြမ်းဖက်မှုကြောင့် လူပေါင်း ၈၄ ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး အများအပြား ထိခိုက်ဒဏ်ရာများရရှိခဲ့သည်။

ယင်းအကြမ်းဖက်မှုကျူးလွန်သူ ယာဉ်မောင်းသည် အသက်(၃၁)နှစ်ခန့်ရှိပြီး တူနီးရှားလူမျိုး ပြင်သစ်နိုင်ငံသားဖြစ်ကြောင်း ပြင်သစ်မီဒီယာများက ရေးသားကြသည်။ ထို့ပြင် ယခင်အကြမ်းဖက်မှုများတွင် ပါဝင်ခဲ့သူတစ်ဦးလည်း ဖြစ်သည်ဟု ရဲအရာရှိများက ပြောသည်။ သို့သော် အကြမ်းဖက်မှုနှင့် သူ့အကြား ဆက်သွယ်သည့် မည်သည့်အချက်အလက်ကိုမျှ အာဏာပိုင်များက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခြင်းမရှိသေးပေ။

အခင်းဖြစ်စဉ်တွင် ယင်းအကြမ်းဖက်သမားက ထရပ်ကားကို ကီလိုမီတာ ၅၀ခန့် အရှိန်တင်ကာ ဒီဗီအန်ဂလာစ် စင်္ကြံလမ်းတွင် အမျိုးသားနေ့ အခမ်းအနား တက်ရောက်နေသည့် လူအုပ်ထဲသို့ ဦးတည်ရာမဲ့ မွေလိမ်မွေ့ကောက်မောင်းနှင်လာခဲ့သည်။ ပြည်သူများအား ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်နေသော ထရပ်ကားသည် အနီးအနားရှိ ဟိုတယ်များအရှေ့တွင်



ရပ်တန့်သွားခဲ့သည်။ ယာဉ်မောင်းအား ရဲအရာရှိများက အသေပစ်ခတ်ဖမ်းဆီးနိုင်ခဲ့သည်။

သေဆုံးသွားသူများတွင် ကလေးငယ်များလည်း ပါဝင်ကြောင်းနှင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိသူများအနက် ၁၈ ဦးမှာ အသက်အန္တရာယ်စိုးရိမ်ရကြောင်း ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီး ဘာနတ်ကာဇီနူဗီက ဆိုသည်။ အဆိုပါ အကြမ်းဖက်သမားအပြင် နောက်ထပ်အပေါင်းအပါများ ရှိနိုင်သလားဆိုသည်ကိုမူ ဆက်လက်စုံစမ်းနေသေးကြောင်း ဝန်ကြီးက ပြောကြားခဲ့သည်။ အကြမ်းဖက် ဖြစ်ရပ်ပြီးနောက် အရေးပေါ် အစည်းအဝေးတစ်ရပ် ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သမ္မတ ဖရန်ဆွာ

ဟော်လန်းကဆိုသည်။ ထို့ပြင် ယင်းဖြစ်ရပ်နှင့်ပတ်သက်ပြီး စုံစမ်း

ကပြောကြားခဲ့သည်။ ယင်းဖြစ်ရပ်တွင်သေဆုံးခဲ့သူများ စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်ရန်နှင့် အလားအတူ ဇူလိုင် ၁၆ ရက်မှ ၁၈ ရက်တို့ ဖြစ်ရပ်မျိုးနောက်ထပ်ဖြစ်မလာစေရန် လုံခြုံရေးတင်းတင်းကျပ်ကျပ် ချထားရန် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးများက အကြံပြုခဲ့သည်။

အင်န်အိတ်ချီကေ။

မလေးရှားနှင့် စင်ကာပူအမြန်ရထားလမ်း ဖောက်လုပ်မည်

ကာလာမစ်ပူ ဇူလိုင် ၁၅

မလေးရှားနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့အကြား အမြန်ရထားလမ်း ဖောက်လုပ်ရေး နားလည်မှုစာချုပ်ထပ်မံရပ်ဆိုင်းခဲ့ကြောင်း သတင်းဌာနများက ဇူလိုင် ၁၅ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။

မလေးရှားနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့အကြား အမြန်ရထားလမ်းဖောက်

လုပ်ရေးလုပ်ငန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရန်ကာလကြာရှည်စွာကတည်းက ပင်လျှင် နှစ်နိုင်ငံစလုံးမှ ပြည်သူများက မျှော်လင့်စောင့်စားနေခဲ့ကြသည်။

အမြန်ရထားလမ်းဖောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းကို အကောင်အထည်ဖော်ရန် နားလည်မှုစာချုပ်လွှာကို မလေးရှားဝန်ကြီးချုပ် နာဂျစ်ရာဇတ်နှင့် စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ် လီရှန်လွန်းတို့၏ ရွှေ့မော့ကတိုင် လက်မှတ်ရေးထိုး

မည်ဖြစ်ကြောင်း နယူးစတရိတ်တိုင်းမ် သတင်းစာက ရေးသားဖော်ပြသည်။

နားလည်မှုစာချုပ်လွှာကို လက်မှတ်ရေးထိုးပြီးပါက အမြန်ရထားလမ်းဖောက်လုပ်ရေးစီမံကိန်းအတွက် အစီအစဉ်ရေးဆွဲခြင်း၊ စီမံကိန်းအကောင်အထည်ဖော်ခြင်းတို့နှင့်ပတ်သက်၍ အသေးစိတ်လုပ်ငန်းများကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံသဘောတူညီချက်ကို ယခုနှစ်

နှစ်ကုန်ထက်နောက်မကျဘဲ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ရကြောင်း သတင်းတွင်ဖော်ပြသည်။

မလေးရှားနှင့် စင်ကာပူတို့ကို ဆက်သွယ်မည့် အမြန်ရထားလမ်းဖောက်လုပ်မှုကို ၂၀၁၈ ခုနှစ်တွင် စတင်နိုင်မည်ဟု မျှော်လင့်ရသည်။ အမြန်ရထားလမ်းဖောက်လုပ်ခြင်းဖြင့်မြို့တော်ကာလာမစ်ပူနှင့် စင်ကာပူအကြား ခရီးသွားလာရချိန်ကို မိနစ် ၉၀ အထိ လျော့ချနိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းစာက ရေးသားဖော်ပြသည်။

ဆင်ဟွာ။

အိန္ဒိယထိန်းချုပ်သည့် ကက်ရှီမီးယား၌ ညမထွက်ရအမိန့်ထုတ်ပြန် မှီဘိုင်းပုန်းဝန်ဆောင်မှုများ ပိတ်ပင်ထား

ဆရီနာဂါ (အိန္ဒိယ) ဇူလိုင် ၁၅

လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များက လူငယ်ခွဲထွက်ရေးတပ်ဖွဲ့တစ်ဦးကို သတ်ဖြတ်မှုနှင့် ပတ်သက်၍ လမ်းများပေါ်၌ လူစုလူဝေးပြုလုပ်မှုနှင့် အကြမ်းဖက်ဆန္ဒပြမှုများကို ဟန့်တားရန် အိန္ဒိယနိုင်ငံထိန်းချုပ်ထားသော ကက်ရှီမီးယားဒေသ၌ ညမထွက်ရအမိန့်ထုတ်ပြန်ပြီး မှီဘိုင်းပုန်းဝန်ဆောင်မှုများကို ပိတ်ပင်ထားကြောင်းသိရသည်။

အဆိုပါ အငြင်းပွားနယ်မြေတွင် ခြောက်နှစ်တာကာလအတွင်း အဆိုးရွားဆုံးသော အကြမ်းဖက်မှုဖြစ်ရပ်၌ ပြည်သူ ၃၄ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးခဲ့ပြီး ၃၁၀၀ ခန့် ဒဏ်ရာရရှိကာ အများစုမှာ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ပစ်ခတ်မှုကြောင့် ဖြစ်သည်။ ညမထွက်ရအမိန့်ပြဋ္ဌာန်းရန် ဂျမ္မားနှင့်ကက်ရှီမီးယားပြည်နယ်၏ နွေရာသီမြို့တော် ဆရီနာဂါအပြင် လုံခြုံရေးဆိုင်ရာစစ်ဆေးရေးအတွင်း ကက်ရှီမီးယားလူငယ်အချို့လေးစားသူ ဘာဟန်ဝါန် သတ်ဖြတ်ခံခဲ့ရသည့် အနက်တက်ဂျီခရိုင်၌လည်း လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များကို ဖြန့်ကြက်ထားသည်။

ဆေးကုသမှုအရေးပေါ်လိုအပ်နေသူများကိုသာ ခရီးထွက်ခွင့်ပြုမည်ဟု သောကြာနေ့ ဝတ်ပြုဆုတောင်းမှုအပြီး ဆန္ဒပြမှုများကိုတားဆီးထားသော ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ခုအတွင်း ပြည်နယ်အစိုးရက ပြောကြားသည်။ အစိုးရတပ်ဖွဲ့များနှင့် ပစ်ခတ်မှုများဖြစ်ပွားပြီးနောက် ဝါန်နှင့်သူ၏အပေါင်းအပါများ သတ်ဖြတ်ခံခဲ့ရသော အနက်တက်ဂျီမြို့ရှိ အိမ်တစ်လုံးကို ဇူလိုင် ၁၄ ရက်တွင် လူအုပ်ကြီးတစ်ခုက မီးရှို့ပစ်ခဲ့ကြကြောင်း အစိုးရပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

ကက်ရှီမီးယားဒေသ၌ စစ်သွေးကြွများ၏တိုက်ခိုက်မှုများမှာ ပါကစ္စတန်နိုင်ငံ ကျောထောက်နောက်ခံပြုထားသော စစ်သွေးကြွများအပြင် ဟက်ဇ်ဘူလ် မူဂျာဟီဒင်ကဲ့သို့သော ဒေသခံအုပ်စုများက လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့များကို ဗုံးဖောက်ခဲ့မှုများ၊ လက်နက်များနှင့် ပစ်မှတ်ထားတိုက်ခိုက်ခဲ့သည့် ၁၉၉၀ ပြည့်နှစ်များက လုံခြုံရေးအခြေအနေများနီးပါးပင် ဖြစ်သည်။ သို့သော် ခွဲထွက်ရေးခေါင်းဆောင်များက ကက်ရှီမီးယားလူမျိုးများမှာ ကြည်ခံနေရဆဲဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားလိုက်ပြီး နှစ်နာမူများဖြေရှင်းရန် ပါကစ္စတန်နိုင်ငံအပါအဝင် သုံးပွင့်ဆိုင်ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်ရန် ထပ်တလဲလဲ ပန်ကြားထားသည်။

ရိုက်တာ။



အားကစား

# ချယ်လ်ဆီးတွင် တယ်ရီ ဆက်ရှိနေမည်

ချယ်လ်ဆီးနည်းပြသစ် ကွန်တီက ဝါရင့်နောက်ခံလူ ဂျွန်တယ်ရီမှာ ရာသီသစ်တွင်လည်း ချယ်လ်ဆီးအသင်းခေါင်းဆောင်အဖြစ် ဆက်ရှိနေမည် ဖြစ်ကြောင်း ထပ်မံအတည်ပြုပြောကြားခဲ့သည်။ တယ်ရီမှာ ပြီးခဲ့သည့် မေလတွင် ချယ်လ်ဆီးနှင့် တစ်နှစ်သက်တမ်းတိုးစာချုပ် ချုပ်ဆိုခဲ့သော်လည်း အသက်အရွယ်အရ ကွန်တီ၏ နည်းစနစ်ကို လိုက်မီအောင် ကစားနိုင်မည်မဟုတ်သဖြင့် အသင်းပြောင်းရမည်ဟု သတင်းထွက်နေသူ ဖြစ်သည်။

ကွန်တီက “တယ်ရီဟာ ပရိသတ်တွေအတွက်ရော၊ ကလပ်အသင်းအတွက်ရော၊ ကျွန်တော့်အတွက်ရော တကယ့်ကို အရေးကြီးတဲ့ ကစားသမားပါ။ ပြီးခဲ့တဲ့မေလက သူ့ကို စာချုပ်သက်တမ်းတိုးခဲ့တာက ကျွန်တော်တို့အားလုံး တိုင်ပင်ပြီးမှ လုပ်ဆောင်ခဲ့ကြတဲ့ ဆုံးဖြတ်ချက်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီကိစ္စဟာ နှစ်ဦးနှစ်ဖက် အဝတ်အထည် ချုပ်လုပ်သူတစ်ဦးသာဖြစ်ပြီး



ကျေနပ်ပျော်ရွှင်ရတဲ့ဖြစ်စဉ်ပါ”ဟု ရှင်းလင်းခဲ့သည်။

ကွန်တီက ၎င်းမှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းအတွက် အလှပဆုံးဝတ်စုံကို ဖန်တီးပေးမည်

ကစားသမားသစ် သုံးဦးကို ထပ်မံခေါ်ယူသွားရန်ရှိကြောင်းလည်း ဆိုခဲ့သည်။ ယင်းကစားသမားသုံးဦးမှာ လက်စတာ ကွင်းလယ်လူ ကန်တီ၊ ရီးယဲလ်တိုက်စစ်မူး မိုရာတာနှင့် နာပိုလီနောက်ခံလူ ကူလီဘလီတို့ သုံးဦးဖြစ်ကြောင်း ဘီဘီစီသတင်းဌာနက ဖော်ပြသည်။ ကွန်တီလက်ထက် ပထမဦးဆုံး ခေါ်ယူခဲ့သည့် ကစားသမားမှာ မာဆေးလ်တိုက်စစ်မူး ဘက်ရှယာရီဖြစ်ပြီး ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၃၃ သန်းဖြင့် ခေါ်ယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ကွန်တီ၏ နည်းစနစ်အရ ဗဟိုတိုက်စစ် ကစားသမားနှစ်ဦး အသုံးပြုလေ့ရှိရာ ဘက်ရှယာရီနှင့် တွဲဖက်ကစားမည့် တိုက်စစ်မူးအဖြစ် မိုရာတာကို အလိုရှိနေခြင်းဖြစ်သော်လည်း ၎င်းအား ရီးယဲလ် အသင်းဘက်မှ ထုတ်ရောင်းမည်၊ မရောင်းမည် ဆိုသည်ကို ယခုထိ အဖြေမသိရသေးပေ။

မေလွဲသင်း-ရေးသားသည်။



# ဂျူပင်တပ်ကို ပြောင်းရွှေ့ဖို့ နီးစပ်နေတဲ့ ဟီဂူအင်

နာပိုလီတိုက်စစ်မူး ဟီဂူအင်မှာ စီးရီးအေပြိုင်ဘက် ဂျူပင်တပ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် အနီးစပ်ဆုံး အခြေအနေတစ်ရပ်သို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။ ဂျူပင်တပ်အသင်းသည် ဟီဂူအင်အား တစ်နှစ်လုပ်ခလစာ ယူရို ၃၀ သန်းဖြင့် လေးနှစ် စာချုပ်ချုပ်ဆိုရန် သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဟီဂူအင်မှာ ပြီးခဲ့သည့်ရာသီ နာပိုလီအတွက် ပွဲစဉ်(၃၅)ပွဲတွင် ၃၆ ဂိုးအထိ သွင်းယူနိုင်ခဲ့ရာ အာဆင်နယ်၊ မန်ယူတို့မှ မြင့်မားသည့် ပြောင်းရွှေ့ကြေးဖြင့် ကမ်းလှမ်းခဲ့သော်လည်း ဂျူပင်တပ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ရန် ကစားသမားကွယ်တိုင်က ရွေးချယ်ခဲ့ကြောင်းလည်း သိရသည်။ သို့သော် နာပိုလီနှင့် ဟီဂူအင်တို့ ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် စာချုပ်အရ ခေါ်ယူလိုသည့်အသင်းများမှာ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ယူရို ၉၄ သန်းအထိ ပေးချေရမည်ဖြစ်ရာ ယင်းပမာဏက အပြောင်းအရွှေ့အတွက် အဓိက အတားအဆီးတစ်ရပ်ဖြစ်နေသည်။ ထို့ကြောင့် အသုံးပြုမည့် ငွေပမာဏ လျော့ကျစေရန် ကစားသမားတစ်ဦးကို အလိုက်ပေး၍ အလဲအထပ်ပြုရန် ဂျူပင်တပ်မှ လိုလားနေပြီး ကွင်းလယ်လူ ရောဘတ်တို ပါရဲရားနှင့် နောက်ခံလူ ရူဂန်တို့နှစ်ဦးမှာ အဆိုပါစာရင်းတွင် ထိပ်ဆုံးမှပါဝင်နေသည်။ ဟီဂူအင်၏ အပြောင်းအရွှေ့အတွက် ဂျူပင် အလုပ်အမှုဆောင် မာရောတာနှင့် နာပိုလီတာဝန်ရှိသူတို့ လာမည့်ရက်ပိုင်းအတွင်း တွေ့ဆုံ ဆွေးနွေးသွားရန် ရှိနေသည်။ ဂျူပင်အသင်းသည် ဟီဂူအင်အတွက် ကုန်ကျမည့်စရိတ်ကာမိစေရန် အသင်း၏ အဓိကကွင်းလယ်လူ ပေါလ်ပေါ့ဘာအား ယူရိုသန်း ၁၂၀ ဖြင့် မန်ယူသို့ ထုတ်ရောင်းသွားဖွယ်ရှိနေကြောင်းလည်း သိရသည်။

# စီရိုနယ်လ်ဒိုခေတ်လွန်လျှင်လည်း ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ် ဆက်လက်အောင်မြင်ဦးမည်

ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းခေါင်းဆောင်ဟောင်း ရာအူးလ်က ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်အနေဖြင့် စီရိုနယ်လ်ဒို ခေတ်ကုန်ဆုံးလျှင်လည်း အောင်မြင်မှုများ ဆက်လက်ရှာဖွေနိုင်လိမ့်ဦးမည်ဖြစ်ကြောင်း သူ၏ ယုံကြည်ချက်ကို ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။ စီရိုနယ်လ်ဒိုမှာ အသက်(၃၁)နှစ် ကျော်လွန်လာခဲ့ပြီဖြစ်ပြီး ရိုးယဲလ်နှင့် စာချုပ်သက်တမ်း သုံးနှစ် ကျန်ရှိနေသေးသော်လည်း စီရိုနယ်လ်ဒိုခေတ်လွန်ချိန်တွင်လည်း အခြားနာမည်ကျော် ကစားသမားများဖြင့် ချန်ပီယံဆုဖလားများစွာကို ရိုးယဲလ်သိမ်းပိုက်နိုင်ဦးမည်ဟု ရာအူးလ်က မှတ်ချက်ပြုသည်။ စီရိုနယ်လ်ဒိုသည် မန်ယူမှ ရိုးယဲလ်သို့ ၂၀၀၉ ခုနှစ်က ပြောင်းရွှေ့ခဲ့ပြီး နောက် ခုနှစ်ရာသီအတွင်း ဂိုး ၃၀၀ ကျော်အထိသွင်းယူကာ ချန်ပီယံလိဂ်ဖလားနှစ်ကြိမ် ရယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ အချို့သော အားကစားကျွမ်းကျင်သူများက ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်မှာ စီရိုနယ်လ်ဒိုအပေါ် မှီခိုလွန်းသောကြောင့် ၎င်းခြေစွမ်းကျသွားချိန်တွင် ရိုးယဲလ်အသင်း ရလဒ်ပိုင်းအကျဘက်သို့ ရောက်ရှိသွားနိုင်ကြောင်း ဝေဖန်နေကြသော်လည်း ရာအူးလ်က ယင်းသို့ ဖြစ်လာမည် မဟုတ်ကြောင်း ယုံကြည်မှုအပြည့်ရှိနေခြင်းဖြစ်သည်။ “စီရိုနယ်လ်ဒို ရိုးယဲလ်ကိုရောက်လာတော့ ဘယ်သူ တစ်ဦးတစ်ယောက်ကမျှ သူဒီလောက်အထိ ခြေစွမ်းပြနိုင်မယ်လို့ မမျှော်လင့်ခဲ့ကြဘူး။ ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်မှာ အခုလည်း ကစားသမားကောင်းတွေအများကြီးရှိနေပြီး နောက်ထပ် ကစားသမားသစ်တွေကိုလည်း ဆွဲဆောင်နိုင်စွမ်း အပြည့်ရှိတဲ့အသင်းပါ။ သေချာတာတော့ သူမရှိတော့ချိန်မှာလည်း ကစားသမားသစ်တွေနဲ့ ရိုးယဲလ် အောင်မြင်မှုတွေ ရရှိဦးမှာပါ”ဟု အေအက်စ်သတင်းဌာနသို့ ပြောကြားခဲ့သည်။



# မန်ယူအတွက် လှံရှော့ ပြန်လာပြီ

မန်ယူအသင်း ဘယ်တောင်ပံခံစစ်မူး လှံရှော့ဟာ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ် စက်တင်ဘာလ ပီအက်စ်ဗွီနဲ့ပွဲမှာ ခြေထောက်ကျိုးသွားခဲ့လို့ ၁၀ လကြာ အနားယူနေရကနေ အခုအချိန်မှာ တော့ ပြန်လည်ကစားဖို့ အသင့်အနေအထားမှာ ရှိနေပါပြီ။ သူဟာ ပီအက်စ်ဗွီနဲ့ ရင်ဆိုင်ခဲ့ရတဲ့ ချန်ပီယံလိဂ်ပွဲစဉ်မှာ ခြေထောက်ကျိုးသွားခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒီဒဏ်ရာကြောင့် ၆ ယူရို-၂၀၁၆ ဖြင့်ပွဲကွယ်လွဲခဲ့ရခဲ့ပါသေးတယ်။ လှံရှော့အနေနဲ့ ရာသီသစ်အတွက် အသင့်ရှိနေပြီဆိုပေမယ့် နည်းပြသစ်မော်ရင်ဟို ရှေ့မှာတော့ အခုထိ ကစားပြုရခြင်းမရှိသေးပါဘူး။ သူဟာ ဆောက်သမ်တန်ကနေ မန်ယူကို ၂၀၁၄ ခုနှစ်မှာ ပြောင်းရွှေ့ကြေး



ပေါင်သန်း ၃၀ ဝန်းကျင်နဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့သူဖြစ်ပြီး ဒဏ်ရာမရရှိမီ မန်ယူအတွက် ပွဲတိုင်းဝင်ရောက်ခွင့် ရတဲ့ ကစားသမားတစ်ဦးလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ မော်ရင်ဟို အသစ်ခေါ်ယူထားတဲ့ အမ်ဒီတာရန်နဲ့ အဲရစ်ဘိုင်လီတို့ နှစ်ဦးက မန်ယူရဲ့ လေ့ကျင့်ရေး အစီအစဉ်တွေမှာ စတင်ပါဝင်နေပြီ ဖြစ်ပေမယ့် ယူရိုပြိုင်ပွဲဝင် အီဘရာဟီမိုဗစ်ချိုကိုတော့ နားခွင့်ပေးထားပြီး မန်ယူအသင်းရဲ့ ရာသီကြိုခြေစမ်းပွဲတွေမှာလည်း အသုံးပြုဦးမှာ မဟုတ်သေးကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။

# ပရီသတ် ၁၀၀၀၀ ရှေ့ ပလင်စီယာနဲ့ စာချုပ်ချုပ်ဆိုခဲ့သည့် နာနီ

ပေါ်တူဂီ တောင်ပံတိုက်စစ်မူးနာနီ နှင့် ပလင်စီယာအသင်းတို့ အပြီးသတ် စာချုပ် ချုပ်ဆိုပွဲတွင် ပလင်စီယာ ပရီသတ် ၁၀၀၀၀ လာရောက် ကြိုဆိုခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ မန်ယူကစားသမားဟောင်း နာနီမှာ ပီနာဘာချီမှ ပလင်စီယာသို့ ပြောင်းရွှေ့ရခြင်းကြောင့် ကျေနပ်ပျော်ရွှင်မိပြီး အကောင်းဆုံး ကြိုးစားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဆိုခဲ့သည်။



ခဲ့ပြီး ဇွန် ၁၅ ရက်တွင် သဘောတူ စာချုပ် လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ နာနီမှာ ယူရို-၂၀၁၆ ချန်ပီယံပေါ်တူဂီအသင်းအတွက် ခြေစွမ်းပြသနိုင်ခဲ့သူဖြစ်သည်။ နာနီက ပလင်စီယာအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ရခြင်းကြောင့် ကျေနပ်ပျော်ရွှင်မိပြီး အကောင်းဆုံး ကြိုးစားသွားမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်း ဆိုခဲ့သည်။

# ရိုးမားအတွက် အင်တာမု ထွက်မယ့် ဂျူအန်ဂျီးဆပ်စ်

အင်တာမီလန်အသင်း နောက်ခံလူ ဂျူအန်ဂျီးဆပ်စ်သည် ရိုးမားအသင်းသို့ တစ်ရာသီ အငှားစာချုပ်ဖြင့် ပြောင်းရွှေ့ရန် သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်း ရိုးလ်ဒေါ့ကွန်းက ဖော်ပြသည်။ ရိုးမားအသင်းသည် ဂျူအန်ဂျီးဆပ်စ်အတွက် ကနဦး ယူရိုနှစ်သန်း



ပေးချေခဲ့ရပြီး အကယ်၍ အပြီးသတ် ခေါ်ယူမည်ဆိုပါက နောက်ထပ် ယူရို ရှစ်သန်း ထပ်မံပေးချေရဦးမည်ဖြစ်သည်။ ဂျီးဆပ်စ်ကမူ ၎င်းအနေဖြင့် ရိုးမားအသင်းအတွက် ကစားပေးရန် အချိန်ကို မစောင့်နိုင်လောက်အောင် ပင်ဖြစ်နေပြီး အကောင်းဆုံး ပေးဆပ်ကစားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပရီသတ်များအား ကတိပြုပြောကြားခဲ့သည်။

# ဝက်စ်ဟမ်းမှာ ဆက်ရှိဖို့ ရုန်းပြည့်သေချာတယ်လို့ ပါယက် ထုတ်ဖော်

အသင်းပြောင်းရွှေ့မည်ဟု သတင်းကြီးနေသည့် ဝက်စ်ဟမ်းတိုက်စစ်မူး ပါယက်က လက်ရှိကလပ်အသင်းတွင်သာ ဆက်ရှိနေရန် ရုန်းပြည့်သေချာကြောင်း ထွက်ပေါ်နေသည့် ကောလာဟလများနှင့် ပတ်သက်ပြီး တုံ့ပြန်လိုက်သည်။ ပါယက်မှာ ပြီးခဲ့သည့်ရာသီ ဝက်စ်ဟမ်းအတွက် ခြေစွမ်းပြသနိုင်ခဲ့သလို ယူရို-၂၀၁၆ ဖြင့်ပွဲကွယ်လွင်း ခြေစွမ်းကောင်း



တစ်ရပ်ပြသနိုင်ခဲ့သူဖြစ်ရာ ၎င်းအား ရိုးယဲလ်မက်ဒရစ် အပါအဝင် အသင်းကြီး အတော်များများက ခေါ်ယူရန် ချိတ်ဆက်နေကြောင်း သတင်းများ ထွက်ပေါ်နေသည်။ သို့သော် ပါယက်မှာ ဝက်စ်ဟမ်းနှင့် ၂၀၂၁ ခုနှစ် နှစ်လယ်အထိ စာချုပ် ချုပ်ဆိုထားသူဖြစ်ပြီး အသင်းမှ ထွက်ခွာရန် ရည်ရွယ်ချက်မရှိကြောင်း ဆိုခဲ့သည်။











ပြည်တွင်းရေးရာ

သစ်သားဆီဆုံများဖြင့် ယနေ့တိုင်ဆီကြိတ်နေ  
သစ်သားဆီဆုံထွက် ပဲဆီသန့်များကို မှာယူသူများပြား

မြိုင် ဇူလိုင် ၁၅  
ကျွန်းမာရေး လိုက်စားသူများသည် သဘာဝ သစ်သားဆီ ဆုံထွက် မြေပဲဆီသန့်များကို သီးသန့်မှာယူ သုံးစွဲကြသည်။ သစ်သားဆီဆုံများကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင် မြိုင်မြို့နယ်တွင် အများဆုံးတွေ့နိုင်သည်။ သစ်သားဆီကြိတ် ဆုံကို ပိတောက်သား၊ ကုတ္တီသားများဖြင့် ကိုယ်တိုင်ထွင်း ကြသည်။ ဆီဆုံကို နွားဖြင့်လှည့်လေ့ရှိသည်။ သစ်သား ဆီဆုံ တစ်ဆုံလျှင် မြေပဲခြောက်ပြည်ထည့်ကာကြိတ်ရ သည်။ ဆီဆုံတစ်ဆုံကြိတ်ပါက အချိန်နှစ်နာရီခန့်ကြာသည်။ စတင်ကြိတ်ခါစတွင် ရေနေဖြင့် လုပ်ထားသော အောက်ရေကို ပေးရသည်။ ထို့နောက် အပေါ်ရေလိုက်ပေးရသည်။ ရေ လိုက်ကာ ကြိတ်ရင်းဖြင့်ဆီစတင်ပေါ်လာသည်။ ဆီစတင် ပေါ်လာပါက ထိုဆီကို အပြန်ပြန်အလှန်လှန် ထည့်ကြိတ် ရသည်။ အပြန်အလှန် ထည့်ကြိတ်ပါများလာပါက ကျန်းမာ

ရေးနှင့်ညီညွတ်သော ပဲဆီသန့်ကိုရရှိသည်။ မြေပဲခြောက်ပြည်ဆုံ တစ်ဆုံကြိတ်ပါက ဆီနှစ်ပိဿာ ငါးဆယ်ကျပ်သားခန့်ရရှိသည်။ သစ်သားဆီကြိတ်ဆုံများ မှာ မြန်မာ့နည်းမြန်မာ့ဟန် ရှေးအစဉ်အလာကြိတ်ဆုံဖြစ် ပြီး အရောအနှောကင်းသည့်အတွက် မှာယူသူစွဲသူ များပြား လျက်ရှိသည်။ သစ်သားဆီကြိတ်ဆုံမှ ထွက်သော ပဲဆီသန့်များ မှာ ယုတ်ချွတ်ကာ အနံ့မွှေးပျံ့နေသည့်အတွက် ပိုမိုကြိတ် နှစ်သက်ကြသည်။ ယခုအခါ သစ်သားဆီကြိတ်ဆုံများဖြင့် မြေပဲဆီသန့်ကြိတ်ခြင်းလုပ်ငန်းကို မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပခုက္ကူခရိုင် မြိုင်မြို့နယ် ညောင်ကန်ကျေးရွာတွင် ပြုလုပ် လျက်ရှိသည်။ ကျွန်းမာရေးနှင့်ညီညွတ်သော သစ်သားဆီ ကြိတ်ဆုံထွက် အရောအနှောကင်း မြေပဲဆီတစ်ပိဿာလျှင် ငွေကျပ် ၇၀၀၀ ဖြင့် ရောင်းချပြီး ဆီသန့်သန့်စားလိုသူများ မှာယူမှု များပြားလျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။

တိမ်တမန်



မတ္တရာမြို့နယ် အားကစားကွင်းကို ငွေကြေးအကုန်အကျခံ  
ပြုပြင်ထားသော်လည်း အသုံးပြုမရဖြစ်နေ

မတ္တရာ ဇူလိုင် ၁၅  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင်ခရိုင် မတ္တရာ မြို့နယ်အားကစားကွင်းကို ၂၀၁၅-၂၀၁၆ ဘဏ္ဍာနှစ် တိုင်းဒေသ ကြီးအစိုးရရန်ပုံငွေဖြင့် ဦးစီးအရာရှိ နေအိမ်နှင့် ရုံးခန်းတွဲလျက် (၅၀x၂၅)ပေ တည်ဆောက်ခြင်းအတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၂၀၀၊ ဘောလုံးကွင်းအား သံဆန်ခါ ကာရံခြင်း၊ ပွဲကြည့်စင် ပြုပြင်ခြင်း၊ ရေရုတ်မြောင်းနှင့် ကွင်းအတွင်းမြေဖို့ ခြင်းတို့အတွက် ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀၀ စုစုပေါင်း ငွေ ကျပ်သိန်း ၁၂၀၀ ဖြင့် လုပ်ငန်းများကို လုပ်ပိုင်ခွင့်ရ ကုမ္ပဏီမှ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီး ကွင်းအတွင်းဖွဲ့ထားသော

ကျောက်စရစ်မြေများကြောင့် ဘောလုံးဝါသနာရှင်များ နှင့် အားကစားသမားများမှာ ဘောလုံးကစားရန် အခက်အခဲဖြစ်လျက်ရှိကြောင်းသိရသည်။ “ကျွန်တော်တို့ဘောလုံးကန်ချင်ရင် မြို့ထဲမှာရှိ တဲ့ ကွင်းအကျဉ်းလေးထဲမှာပဲ ကန်နေရပါတယ်။ ပြိုင်ပွဲတွေရှိလို့ လေ့ကျင့်ချင်ရင် တစ်မိုင်လောက် ဝေးတဲ့ ကံဖြူရွာမှာရှိတဲ့ ကွင်းကိုသွားပြီးလေ့ကျင့်ရ ပါတယ်။ အဲဒီမှာသွားကစားရင် အဆင်ပြေတဲ့အခါ ရှိသလို မပြေတဲ့အခါလည်းရှိပါတယ်။ အခုမြို့နယ် ကွင်းက ခြစ်လည်းခွဲကာပြီး မြေဖို့ထားပေးမယ့် ဖို့ထား တဲ့မြေက ကျောက်စရစ်မြေတွေဆိုတော့ တစ်ကွင်း

လုံးကျောက်စရစ်ခဲတွေနဲ့ပြည့်နေပါတယ်။ ဘယ်လိုမှ ဘောလုံးကန်လို့မရပါဘူး”ဟု ဘောလုံးဝါသနာရှင် တစ်ဦးက ပြောသည်။ အဆိုပါကွင်းသည် ယခင်က မိုးရာသီ၌ မိုးရေများ ဝင်၍ အသုံးပြုနိုင်ခြင်းမရှိသော်လည်း နွေရာသီနှင့် ဆောင်းရာသီတွင်အသုံးပြုနိုင်ကြောင်းနှင့် ဘောလုံး ကွင်းအား ပြန်လည်၍ အသုံးပြုနိုင်သောကွင်းဖြစ် စေရန် နန်းမြေဖို့ဆောင်ရွက်ပေးရန် လိုလားလျက် ရှိကြောင်း အားကစားသမားများနှင့် ဘောလုံးဝါသနာ ရှင်များထံမှ သိရသည်။

စိုးကျော်သူထွေး(မတ္တရာ)

မိုးရာသီစပါးစိုက်ပျိုးမှုမြှင့်ဆန်စေရန်  
တောင်သူများအား ထွန်ယက်ရေးသရုပ်ပြသ

ရေတာရှည် ဇူလိုင် ၁၅  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့နယ် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာနမှ မိုးစပါး စိုက် တောင်သူများ အချိန်မီထွန်ယက်နိုင်ရေးအတွက် ထွန်စက်များဖြင့်သရုပ် ပြသခြင်းအား ဇူလိုင် ၉ ရက် နံနက်ပိုင်းက ညောင်ပင်သာကျေးရွာ တောင်သူ ဦးမင်းမင်း၏ လယ်မြေတွင်ထုတ်ပြခဲ့သည်။ ထွန်ယက်ရေး မစတင်မီ မြို့နယ်စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးဝင်းမွန်က စပါးစိုက်ပျိုးရန် စက် ကိရိယာများကို အကျိုးရှိစွာသုံးစွဲခြင်းအားဖြင့် အချိန်ကုန်သက်သာခြင်း၊ အလေ အလွင့်နိမ့်ခြင်း၊ ဆန်အရည်အသွေးကောင်းခြင်း၊ လူလုပ်အားအစားထိုးနိုင်ခြင်း နှင့် စီးပွားရေးအရထွက်မြေကိုက်မှုများကိုရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ ကူဘိုတာ(၄၇)ကောင်အားရှိထွန်စက်သုံးစီးဖြင့် ခြောက်သွား ထယ်၊ ရိတာပေတာများဖြင့် ထွန်ယက်ပြသခဲ့ရာ တိုင်းဒေသကြီးလွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ဒေါက်တာ ကျော်ကျော်၊ မြို့နယ် စိုက်/တိုး/မြှင့် အဖွဲ့မှတာဝန် ရှိသူများ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် ဒေသခံတောင်သူများတက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကိုလွင်(ဆွေ)



ဇေယျသီရိမြို့နယ်တွင် လူကုန်ကူးမှုတားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး ဟောပြော

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅  
နေပြည်တော်ကောင်စီနယ်မြေ ဇေယျ သီရိမြို့နယ်၌ လူကုန်ကူးမှုတားဆီး ကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး ဟောပြောပွဲအခမ်းအနားကို အမှတ် (၁၀) အခြေခံပညာ အထက်တန်း ကျောင်း၌ ဇူလိုင် ၁၃ ရက် မွန်းလွဲ ပိုင်းတွင် ကျင်းပခဲ့သည်။ ဇေယျသီရိမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းစင်က အဖွင့်အမှာစကားပြော ကြားပြီး နေပြည်တော် အမှတ်(၁) လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့ ဒုတိယရဲမှူးမင်းနိုင်က

လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေး ဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းဥပဒေများနှင့် ဖြစ်ပွား တတ်သည့် အကြောင်းအရင်းများ၊ သိရှိလိုက်နာဆောင်ရွက် သင့်သည် များကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးအောင်ရဲချိုက စာအုပ်စာပေ ဖတ်ရှုခြင်း၏ အကျိုးကျေးဇူးများကို ဟောပြောဆွေးနွေးရာ ဆရာမ ဒေါ်နွယ်နွယ်ဦးက ကျေးဇူးတင် စကား ပြန်လည်ပြောကြားသည်။ အခမ်းအနားတွင် တက်ရောက်

လာကြသည့် ဆရာ၊ ဆရာမများနှင့် ကျောင်းသား၊ ကျောင်းသူများအား တာဝန်ရှိသူများက လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေး လက်ကမ်းစာစောင်များကို ဖြန့်ဝေ ပေးခဲ့ပြီး မြို့နယ်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနမှ ခင်း ကျင်းပြသထားသော လူကုန်ကူးမှု တားဆီးကာကွယ်ရေးဆိုင်ရာ အသိ ပညာပေးနံရံ ကပ်ပြဘုတ်များကို ကြည့်ရှုခဲ့ကြသည်။

သန့်ဇော်(ပြန်/ဆက်)

မိုးရာသီမြေပဲစိုက်တောင်သူများ ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်လျက်ရှိပြီး  
အထွက်နှုန်းကောင်းရန် တောင်သူများမျှော်လင့်

ပေါက် ဇူလိုင် ၁၅  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး ပေါက်မြို့နယ်၌ ဆီထွက်သီးနှံများ ဖြစ်သည့် မြေပဲ၊ နှမ်း၊ နေကြာနှင့် ပန်းနှမ်းစသည့် ဆီထွက် သီးနှံများကို အများဆုံးစိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ ယခုအခါ သစ်ညို နောင်ကျေးရွာ၊ ကျားပစ်ကန်ကျေးရွာနှင့် ခွေးအတွင်းကျေးရွာ များ၌ မိုးရာသီမြေပဲစိုက်ခင်းများ ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင် လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ မိုးရာသီမြေပဲစိုက်ပျိုးရာတွင် နှစ်မျိုးခွဲခြားစိုက်ပျိုးရာ ပင်ပြန့်မြေပဲမျိုးဖြစ်သည့် သက်ကြီး၊ ငါးလ ပဲနှင့် ပင်ထောင် မြေပဲဖြစ်သည့် သက်လေး သုံးလ ပဲဟူ၍ နှစ်မျိုးခွဲခြား စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည်။ ပင်ပြန့်မြေပဲကို ကဆုန်လဆန်းပိုင်း

တွင် စတင်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိပြီး ပင်ကြား/တန်းကြား တစ် တောင်ခန့် လေးကွက်ကြား စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ အပင်ဖြစ် ထွန်းပေါ်မှုတည်၍ တစ်ဧက အထွက်နှုန်း ၂၅တင်းမှ တင်း ၄၀ ကြားထွက်ရှိသည်။ ပင်ထောင်မြေပဲကို ကဆုန်လ ဆန်းပိုင်းတွင် စတင်စိုက်ပျိုးပြီး တန်းကြားတစ်တောင်ခန့် တစ်ကြောင်းထိုး စိုက်ပျိုးလျက်ရှိရာ တစ်ဧကအထွက် နှုန်း ၂၅ တင်းမှတင်း ၃၀ ကြားထွက်ရှိသည်။ ယခုအခါ အဆိုပါကျေးရွာများ၌ မိုးမြေပဲစိုက်တောင်သူ များ ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်ပြီး အထွက်နှုန်းကောင်းရန် မျှော်လင့်နေကြောင်း သစ်ညိုနောင်ကျေးရွာနေ တောင်သူ ဦးစောထွန်းမိုးက ပြောသည်။

ဇော်ထွန်း (ပေါက်)

စိုက်တမော့ကြီးကျေးရွာ မြေငှားဂရန်ထုတ်ပေးနိုင်ရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်

ရေတာရှည် ဇူလိုင် ၁၅  
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည် မြို့နယ် ကြာသနွယ်ကျေးရွာအုပ်စု စိုက်တမော့ကြီးကျေးရွာအား မြေငှား ဂရန်များ ထုတ်ပေးနိုင်ရေးအတွက် ရှေ့ပြေးလုပ်ငန်းများအား ဇူလိုင် ၁၀ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် တာဝန်ရှိသူ များက ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြ ကြောင်းသိရသည်။ စိုက်တမော့ကြီးကျေးရွာ ဘုန်း တော်ကြီးကျောင်း၌ ကျေးရွာဒေသခံ ပြည်သူများနှင့်တွေ့ဆုံရာတွင် မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြို့နိုင်က အထွေ

ထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အနေ ဖြင့် အများပြည်သူအတွက် လုပ်ငန်း စဉ် နှစ်ရပ်ချမှတ်ကာ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြို့ပြ/ကျေးရွာမြေများအား နည်း ဥပဒေနှင့်လျော်ညီစွာ မြို့နယ်တစ်ခု လျှင် ကျေးရွာတစ်ရွာနှုန်းမြေငှား ဂရန်ထုတ်ပေးနိုင်ရန်ဆောင်ရွက်သည့် အခါ လမ်းပန်းဆက် သွယ်မှုကောင်း မွန်ခြင်း၊ လျှပ်စစ်မီးရရှိခြင်းအပြင်၊ စိုက်ပျိုးထုတ်ကုန်မြင့်မားခြင်းနှင့် မြေယာအမှုအခင်းများမရှိခြင်းတို့ ကြောင့် မြေငှားဂရန်ထုတ်ပေးနိုင်ရန်

ရွေးချယ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ မြေငှား ဂရန်ရရှိခြင်းဖြင့် စိတ်ပိုင်းဆိုင်ရာ၊ ရုပ်ပိုင်းဆိုင်ရာ လုံခြုံမှုများလည်းရရှိ နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ရှင်းလင်းပြော ကြားသည်။ ဆက်လက်၍ မြို့နယ် လယ်/ စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးကျော်မင်းဦးက အကောင်အထည် ဖော်မည့် လုပ်ငန်းစဉ်များကို ရှင်းလင်း ပြောခဲ့ပြီး ကျေးရွာအတွင်းမြေကွက် များ တိုင်းတာခြင်းလုပ်ငန်းများအား ဆက်လက် ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

(၅၇၈)









ကြေးမုံ

စစ်တက္ကသိုလ်၊ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းလျှောက်လွှာများ အချိန်မီပြန်လည်တင်သွင်းသွားရန် အသိပေးနှိုးဆော်ခြင်း

စစ်တက္ကသိုလ်၊ တပ်မတော်နည်းပညာတက္ကသိုလ်နှင့် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းလျှောက်လွှာများအား ၁၇-၆-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှစ၍ တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် များတွင် အခမဲ့ထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ၂၉-၇-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် လျှောက်လွှာများ ပိတ်သိမ်းမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ဗိုလ်လောင်းလျှောက်လွှာများအား မိမိတို့ လျှောက်လွှာ ထုတ်ယူရရှိသည့် တိုင်းစစ်ဌာနချုပ်များသို့ လျှောက်လွှာပိတ်ရက် မတိုင်မီပြန်လည် တင်သွင်းကြရန် အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။ အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး (ဖုန်းနံပါတ် ၀၃၆-၃၀၃၃၁/၀၃၆-၃၀၃၃၈)သို့ ဆက်သွယ်မေးမြန်း နိုင်ပါသည်။

စစ်ရာထူးခန့်ချုပ်ရုံး ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး(ကြည်း)

ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း၏ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းများအား Digital သတင်းစာများအဖြစ် ဝန်ဆောင်မှုတိုးမြှင့်နိုင်ရေးအတွက် စိတ်ဝင်စားမှုအဆိုပြုလွှာခေါ်ယူခြင်း

၁။ သတင်းနှင့် စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းအနေဖြင့် ယနေ့ခေတ်ကာလတွင် လူအများ အလွယ်တကူသုံးစွဲလျက်ရှိသည့် အဆင့်မြင့် Mobile Phone၊ Tablet၊ iPad အစရှိသည့် IT Devices ပစ္စည်းများဖြင့် ဖတ်ရှုနိုင်သည့် Digital Newspaper များ အဖြစ်သို့ တိုးမြှင့်ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ရန် စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။
၂။ သို့ပါ၍ နေ့စဉ်ထုတ်သတင်းများကို Digital သတင်းစာအဖြစ် ထုတ်လွှင့် ခြင်းများအတွက် ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်မည့်ကုမ္ပဏီများကို စိတ်ဝင်စားမှု အဆိုပြုလွှာ များ ပေးပို့ကြရန် စိတ်ဝင်ပါသည်။
၃။ အဆိုပြုလွှာများကို ၁၅-၈-၂၀၁၆ရက်နေ့ နံနက် ၉း၃၀နာရီမှ ညနေ၀း၀၀နာရီ အတွင်း ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်ရှိ တင်ဒါအဖွဲ့ဝင်များ ရှေ့မှောက်တွင် လာရောက်ပေးသွင်းရန်ဖြစ်ပြီး သတ်မှတ်ကာလထက်ကျော်လွန်သော အဆိုပြုလွှာများကို ထည့်သွင်းစဉ်းစားမည် မဟုတ်ပါ။
၄။ အဆိုပြုလွှာပုံစံနှင့် အသေးစိတ်အချက်အလက်များကို သိရှိလိုပါက ဖုန်း- ၀၆၇-၄၁၂၂၂၊ ၀၆၇-၄၁၂၂၂ တို့သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းမေးမြန်းနိုင် ပါသည်။ တင်ဒါပုံစံများအား ၁၅-၇-၂၀၁၆ ရက်မှ ၁၅-၈-၂၀၁၆ရက်အထိ နေ့စဉ် နံနက် ၉း၃၀နာရီမှ ၁၆း၃၀နာရီအတွင်း အောက်ဖော်ပြပါလိပ်စာများတွင် လာရောက် ထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။
အဆိုပြုလွှာပုံစံများထုတ်ယူရန်လိပ်စာ သတင်းနှင့်စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်း၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၂၂၊ ၀၆၇-၄၁၂၂၂
အဆိုပြုလွှာတင်သွင်းရန်လိပ်စာ ပြည်တွင်း/ပြည်ပပစ္စည်းများဝယ်ယူရေးနှင့် ထွက်ပေးရေးဌာန၊ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၇)၊ နေပြည်တော်၊ ဖုန်း-၀၆၇-၄၁၂၂၂

MIHARA CAR RENTAL
ပြုဝတ် - ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး အပတ်စဉ်
(၂) နေ့စဉ် (၃) ရက် - ၂၅,၀၀၀ / ကျပ် (၄) ရက် - ၃၅,၀၀၀ / ကျပ်
သီးခြားပို့ဆောင်မှုအတွက် ကားစမ်းလုပ်ရေး ဝန်ဆောင်မှုပေးပါသည်။ (၃) ယာကိရိယာ (၃၄) ယာကိရိယာ
Ph: 09-49218700, 09-5025400, 09-43124072

FORWARD CAR RENTAL
ရန်ကင်းအမျိုးမျိုးနှင့် ဗြိတိန်နှင့် ဗြိတိန်ပြင်
လရုပ်/နစ်ချပ် ကားမျိုးစုံများရရှိရှိသည်။
ယာဉ်ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။
Ph: 09 5089800 09 25252200

KMD Institute
နိုင်ငံတကာအရည်အသွေးစံချိန်စံညွှန်း
ISO 9001:2008 လက်မှတ်ရ
LCCI Level I, II, III (စာရင်းကိုင်သင်တန်းများ)
Level 1 & 2 Book Keeping and accounts Course ကိုသင်ကြားပေးပါမည်။
မေးခွန်းဟောင်းများကို အခမဲ့ပြန်လုပ်သင်ကြားပေးပြီး Exam အောင်မြင်သည်အထိ တန်းခွဲသစ်များသို့ ပြန်လည် တက်ရောက်သင်ကြားခွင့်ပေးပါမည်။
Level 3 သင်တန်းပြီးဆုံးပါက KMD တွင် On Job Training ဆင်းနိုင်ပြီး၊ အလုပ်သင် စာရင်းကိုင်အဖြစ် အရည်အချင်း ပြည့်မီပါက လုပ်ငန်းခွင်ဝင်နိုင်အောင် လုပ်ဆောင်ပေးပါမည်။
LCCI - I, II Dec Exam Series
မြန်မာ့စာရင်းကိုင် - LCCI(I,II) 20-JULY-2016 (11:00 AM - 1:00 PM) (TUE - WED - THUR)
၃၃၁၊ ပြည်လမ်း၊ မဟာမြိုင်ကားမှတ်တိုင်အနီး၊ စမ်းချောင်းမြို့နယ်။ ☎ ၅၇၄၄၂၆၊ ၅၀၂၂၃၃

Kaung Kaung RESTAURANT ယူနန်ထမင်းဆိုင်
Kaung Kaung ရဲ့ မိတ်ဟောင်းမိတ်သစ်များရှင်
ယခင် ဓမ္မစေတီလမ်းတွင် ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော Kaung Kaung (မာလာဟင်း၊ ကဏန်းချက်) ဆိုင်ကို မကြာသေးမီက No.307, Myanmar Plaza 3rd floorတွင် Kaung Kaung Malar Shan Kaw အမည်ဖြင့် ဖွင့်လှစ်ထားလျက်ရှိပြီး ယခု No.6, Yadanar Road, Thingangyun Township တွင် Kaung Kaung ယူနန်ထမင်းဆိုင်အမည်ဖြင့် ၁၆-၇-၂၀၁၆ ရက်နေ့တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်မှာဖြစ်ပြီး (14)နစ်ပြည့် အထိမိတ်အမှတ်အနေဖြင့် မိတ်ဟောင်း၊ မိတ်သစ်များအား ၁၆-၇-၂၀၁၆ရက်မှ ၃၁-၇-၂၀၁၆ရက်နေ့အထိ ဖော်ပြပါ Kaung Kaung ယူနန်ထမင်းဆိုင်တွင် 20% Discount ချ၍ နေ့စဉ် နံနက် ၁၁း၃၀နာရီမှ ည ၁၁း၀၀နာရီ အထိ ရောင်းချပေးသွားမှာ ဖြစ်ပါသည်။ Kaung Kaung ယူနန်ထမင်း ဆိုင်တွင် ယူနန်ထမင်း၊ ဟင်းအပြင် မာလာဟင်း၊ ကဏန်းချက်နှင့် ယခင် ဟင်းလျာများကိုလည်း ရောင်းချပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသဖြင့် ကြွရောက်အားပေးကြပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ခေါ်အပ်ပါ သည်။ မွေးနေ့ပွဲများနှင့် အခြားအော်ဒါပွဲများကိုလည်း အထူးလက်ခံပါသည်။
Ph:09-795009888, 09-5087821, 09-790549276

“ မြန်မာနိုင်ငံတွင် (၁)နစ်၊ စင်ကာပူ (၁)နစ်၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် (၁)နစ်ခွဲ ဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစွာ ဩစတြေးလျတွဲ ရယူနိုင်မည့် အခွင့်အရေးများအကြောင်းဆွေးနွေးပွဲ ”
CROWN EDUCATION Award Winning Company
23 Jul(Sat), 2016 10:00 am - 12:00 noon CROWN Education Center
သင်ယူနိုင်မည့်ဘာသာရပ်များ
• Business Management
• Business Intelligence & Information System • MIT
• Business & Environmental Science
• Tourism & Hospitality • MBA
• Information Technology
• Psychology
• Accounting
ဩစတြေးလျ အလုပ်အကိုင်အခွင့်အရေးနှင့် ပတ်သက်ပြီး မြန်မာကျောင်းသားများ သတိထား ရွေးချယ်သင့်သည့် ဘာသာရပ်များအကြောင်းနှင့် Skilled Occupation List အကြောင်း။
ဖိတ်ပေါ်သင်တန်းများကို စိတ်ဝင်ပါသည်။
ပန်း ထိုး စက်
နှင့် အပူချိန်စက်အမျိုးမျိုး ရောင်းချသည်။
ဦးသန်းအောင်
အမှတ်(၄)၊ ဩစတြေးလျနိုင်ငံတွင် (၁)နစ်ခွဲ ဖြင့် ကုန်ကျစရိတ်သက်သာစွာ ရယူနိုင်မည့် အခွင့်အရေးများအကြောင်းဆွေးနွေးပွဲ
Ph: 563033, 0973191322
အရေပိုင်း
ဆိပ်ကမ်းမြို့နယ်
တောင်ပိုင်း၊ မြောက်ပိုင်း
များရှိမြေကွက်များကို
ဈေးကောင်းပေးဝယ်သည်။
09-500 5916
09-730 97123
ခွေးရောင်းမည်
စက်ရုံ အလုပ်ရုံနှင့်
နေအိမ်ခြံဝင်းများအတွက်
ခြံစောင့်ရန်
အထူးကောင်းမွန်သော
Rottweiler (5)လ အထီး
Alsation (3)လ အထီး/အမ
Labrador (3)လ အထီး+အမ
ရောင်းမည်
Ph:09799705762
CALL US : 01 527 838, 09 450 200 040, 09 450 200 090

**သီတဂူရွှေပြည်ဟိန်း စက္ကူဒါနဆေးရုံ သြဂုတ်လ ၆၊ ၇ (၆၄)ကြိမ်မြောက် မျက်စိခွဲစိတ်အလင်းဒါနပီဝင်လှူဒါန်းနိုင်**  
 သြဂုတ်လ (၆-၇)ရက်များတွင် ၆၄-ကြိမ်မြောက် ဦးရေ (၈၀၀၀)ပြည့် မျက်စိခွဲစိတ်အလင်းဒါနပြုလုပ်မည်ဖြစ်ရာ မျက်စိဝေဒနာရှင် (၁)ဦးအတွက် ခွဲစိတ်ခြင်းအလှူထောက်ငွေ ၄၀၀၀/- ကို အလင်းဒါန အလှူရှင်အဖြစ်ခံယူကာ ကိုယ်တိုင်လာရောက်၍ဖြစ်စေ၊  
 ဘယ်စာရင်းသို့ ထည့်သွင်း၍ဖြစ်စေ၊ လှူဒါန်းနိုင်ပါကြောင်း သတင်းထောင်းပါးအပ်ပါသည်။  
 လှူဒါန်းရန်ဌာန - သီတဂူရွှေပြည်ဟိန်း စက္ကူဒါနဆေးရုံ၊ ရွှေပြည်ဟိန်းဧည့်သည်တော်အိမ်၊ ဩဇာသာယာ၊ ခန္တီတန်း။ (ကျေးဇူးတင်စာပို့ပါ။) တာမွေလေး၊ သံလမ်းအနီး၊ ဖုန်း - ၀၁-၅၄၀၄၉၃၊ ၀၉-၇၃၀၅၆၅၆၉  
 ရွှေပုံတိုင်ကမ္ဘောဇဘဏ် - အစုရှင်းစေ့မာသိရီလက်ခံရ (Account No. 007-50100701690301) ဘဏ်စာရင်းသို့ နီးရာဘဏ်၌ ထည့်သွင်း၍လည်းကောင်း ဆက်သွယ်လှူဒါန်းနိုင်ပါသည်။

**AUNG SAN GRAND FOOD MART Raining Season Special Promotion Don't Miss!**

Shop : အမှတ်(၂)အောင်ဆန်းတွင်းအရှေ့ဘက်ခြမ်း အထက်ပန်းဆိုးတန်းလမ်း မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်း  
 Tel : (95-1) 394874, 252325 Email : grandtwinbrothers@gmail.com www.gwe-myanmar.com  
 Hot Line : (01) 9010522, 9010277, 0943103561

**16 July to 31 July**

1000 ks	1500 ks	2500 ks	4500 ks	1700 ks	600 ks	5000 ks	1500 ks	500 ks	6500 ks
Grape / Peach / Apricot	Pomegranate/Orange/Apple	Straight Cut 1kg	Shoestring 2kg	Meadow Fresh Milk	Meadow Fresh Milk	Fried Fish Ball 1Kg	Sausages 340gm	Pascual Yogurts	Vegetable Oil 5 Liters

3500 ks	2000 ks	350 ks	3900 ks	1000 ks	4000 ks	3300 ks	100 ks	1900 ks
Thai Fish Cake 500gm	Chicken Burger 330gm	Shell Curry Puff 35gm	Mix Dim Sum 400gm	Chicken Nugget/Sticks 330gm	Butter Spreadable 250gm	Butter 200gm	Butter Portion 8gm	Aria Triangle Cheese 140gm

**ROBINSON Business School** Education for Business Leaders

Yangon Campus: 206-E, Level-2, La Pyayt Wun Plaza, Dagon Township, Yangon  
 Nay Pyi Taw Campus: No. 59, Tharaphy Street, Tha Pyay Gone Quarter, Zabu Thiri Township, Nay Pyi Taw  
 Call us: 09 43196211(YGN)/ 09 4200 53536(YGN)/ 09 4544 33711(NPT) | enquiry@rbsmm.com | www.rbsmm.com

Come visit our campuses at Yangon and Nay Pyi Taw! Special Scholarship available!

**DUAL Masters MBA / MIM**  
**DUAL Bachelors BBA / BIM**

Official University Partners:  
 UNIVERSITY of INFORMATION TECHNOLOGY and MANAGEMENT in Rzeszow, POLAND  
 VICTORIA UNIVERSITY THE SCHOOL OF MANAGEMENT

လိုင်သာယာ၊ နဝဒေးဥယျာဉ်အိမ်ရာ ရှေ့ Commercial ဧရိယာ (၉၇)လမ်း၊ အိမ်အမှတ် (9A) (အလျား 96' x အနံ 73') အဆောက်အဦးပါ၊ အပြည့် ကြေပြားခင်းပြီး၊ ကိုယ်ပိုင်ထရပ်စဖော်မာ (100KVA)၊ သိန်း (၈၀၀၀) ဆက်သွယ်ရန် - ၀၉ - ၂၆၃၁၈၅၂၁၃၀၉ - ၄၅၀၆၄၃၃၂

ခြံရောင်းမည်(ညှိနှိုင်း) သန့်လွင်-ကျွတ်အင်း ပေ(၄၀x၆၅) အိမ်အကူအလို့ရှိသည်။ နေ၊ စား ငြိမ်း၊ လစာ-၆၀၀၀၀/- ဖုန်း-၀၉-၅၅၀၅၅၅၅၅၀/၂

**ရောင်းရန်ရှိသည်**  
 ရွှေပြည်သာ စက်မှုဇုန်(၂)၊ လှိုင်မြစ်ကမ်းရွှေ၊ ကမ်းနားလမ်းနှင့် ဒေါ်ဖွားရှင်လမ်းထောင့်၊ အလျားပေ(၆၅၀) x အနံပေ(၂၅၀) ဧရိယာ(၃. ၇၃၇)ဧက၊ (မြေပိုပြီး၊ ခြံစည်းရိုးခတ်ပြီး) မြေကွက်အား အမြန်ရောင်းရန်ရှိသည်။ ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း- ၀၉-၈၃၀၂၀၀၀၊ ၀၉-၈၃၀၂၈၈၈

**အမြန်ငှားလိုသည် (Golden Land Agency)**  
 ၁။ ရွှေဟင်္သာကွန်ဒို၊ ၉၀၀ Ocean ကွန်ဒို၊ သီရိရိပ်သာကွန်ဒို ရှိအခန်းများ အမြန်ငှားလိုသည်နှင့်ပြားသားစည်းသည်များ ရှိနေပါသဖြင့် ပိုင်ရှင်များတိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်ပေး ပါရန်။  
 ၂။ ပုလဲကွန်ဒိုရှိ နိုင်ငံခြားသားနေထိုင်ရန်ကောင်းသော အခန်း(၃)ခန်းပါ(1870sqft)ရှိသောကွန်ဒိုအမြန်ရောင်းရန်ရှိသည်။  
 Ph:09799541265/09263202240

**ကွန်ပျူတာ စနစ်ဖြင့်ထိန်းသော MECHANICAL CAR PARKING**

Side View, Front View, Plan View, Front View

**TRW** Ideas coming true Tel: 09.25.981.36.36

No. (31), Room (5), 7 Miles, Pyay Road, Yangon  
 T: 09.259.81.36.36  
 : 09.259.81.37.37  
 : 09.259.81.46.46

အမှတ်(၃၁)၊ အခန်း (၅)၊ ၇မိုင်၊ ပြည်လမ်း၊ ရန်ကင်း။

**နေရာတိုင်းဆောင်ထား**

Since 2001

**Rain Flower**

3 Years

အရောက်ပို့၊ တပ်ဆင်၊ ရှင်းပြ

ကြည်မြင်တိုင် ဖုန်း - ၀၉-၇၃၀၀၀၈၉၀ - ၀၉-၇၃၀၀၀၈၉၁ - ၀၉-၅၅၀၇၃၀၀၀၅ - ၀၉-၅၅၀၇၃၀၀၀၆  
 မြောက်ဥက္ကလာပ ဖုန်း - ၀၉-၇၃၀၅၄၆၇၀ - ၀၉-၅၅၀၇၃၀၀၀၈  
 ၉-မိုင်၊ ပြည်လမ်း ဖုန်း - ၀၉-၄၃၀၄၉၃၃၅၆ - ၀၉-၄၃၀၄၉၃၃၅၆  
 ပေါက်တောင်၊ အင်းစိန် ဖုန်း - ၀၁-၆၄၃၃၅၈ - ၀၉-၇၃၀၂၆၀၅၇ - ၀၉-၃၃၄၃၀၆၅၄ - ၀၉-၅၅၀၇၃၀၀၀၂  
 နေပြည်တော် ဖုန်း - ၀၉-၄၉၂၀၈၈၈၀ - ၀၉-၃၃၀၃၆၂၆၁  
 မန္တလေး ဖုန်း - ၀၉-၄၂၀၀၈၈၄၂၂ - ၀၉-၆၅၀၀၄၃၃





**ဦးအောင်ဝင်း**  
(ရွှေတံဆိပ်ဆုရင်-လန်ဒန်)  
**LCCI Level - I&II, III** စာရင်းကိုင်  
သင်တန်းများ ခုံနံပါတ်ယူထားနိုင်သည်။  
**LCCI** အနှစ်(၂၀)အတွေ့အကြုံကြောင့်  
သင်ကြားပို့ချပေးခြင်းဖြစ်သည်။  
အမှတ်(၂၉၀)၊ တထပ်၊ ပန်းဆိုးတန်းလမ်း(အထက်ဘလောက်)။  
☎ - 09-776349905, 978578325, 01-371741, 240824

**မနေနာရမ္မပညာသင်တန်းများ**  
စမ်းချောင်းမြို့နယ်၊ အရှေ့ဥယျာဉ်တိုက်၊ မနေနာရမ္မပညာသင်တန်းကျောင်းတွင်  
ဝါရင့်ဆရာ/ဆရာမကြီးများကိုယ်တိုင်အကူအညီ၊ ပြင်သစ်၊ ဂျပန်၊ တရုတ်၊  
ကိုရီးယား၊ ဂျပန်၊ ထိုင်း၊ ဆိုက်ကာကွန်၊ နယ်၊ ဝါယာရီနန်း၊ Management၊  
ကွန်ပျူတာသင်တန်း၊ စာရင်းကိုင် LCCI-I+II+III သင်တန်းများနှင့်  
ဖုန်းပြင် Hardware/Software သင်တန်းများကို  
ပညာသင်တန်းအဖြစ်သင်ကြားပေးမည်။  
သင်တန်းအားလုံး - ၂၃-၇-၂၀၁၆ ရက်စွဲနှင့်မည်။  
စုံစမ်းရန် - အရှေ့ဥယျာဉ်တိုက်၊ ဗဟိုလမ်း(ရှမ်းလမ်း)  
တရားရုံးအနောက်(ဓာတ်ဆီဆိုင်အနီး)  
၅၁၈၀၂၄၊ ၅၃၇၀၂၆ (စမ်းချောင်း)

**အာရှနဂါး**  
**Asia Dragon ကျွတ်ထီးရိုး**  
**ချောင်းသာ/ငွေဆောင်**  
Ph: 01 707062, 09 799100100  
01 703790, 09 797100100  
**ပျောက်ဆုံးကြောင်း**  
ကျွတ်ထီးရိုး ဦးသိန်းလွင်  
(CDC-45225, P.P.MA-945799) ၏ BST-EDH-WK-SSA-DSD-PSC-TF-SID လက်မှတ်များမှာ ခရီးသွား ရင်း ပျောက်ဆုံးသွားပါသဖြင့် တွေ့ရှိက အကြောင်းကြားပေးပါရန်။ ဖုန်း- ၀၉ ၇၉၉၂၅၆၇၉

**နှစ်(၃၀)ပြည့် ပုလဲရတုမင်္ဂလာ**  
ဖေကြီး ရဲမှူးကြီးထွန်းမင်းနှင့် မေကြီး ဒေါ်မေမျိုးရည်တို့၏ ၁၆-၇-၂၀၁၆ရက်တွင် ကျ ရောက်သော မင်္ဂလာနှစ်ပတ်လည်မှည့် နောင်နှစ် ပေါင်းများစွာ စိတ်၏ချမ်းသာခြင်း၊ ကိုယ်၏ ကျန်းမာခြင်းတို့နှင့် ပြီးပြည့်စုံ၍ ချစ်သားတို့နှင့် အတူ ပျော်ရွှင်သောဘဝကို လျှောက်လှမ်းနိုင်ပါစေ လို့ ဆုတောင်းလိုက်ပါသည်။  
**သားကြီး- ဒေါက်တာကောင်းမြတ်ထွန်း (Time City)**  
**သားငယ်- ဗိုလ်အောင်ပြည့်စုံထွန်း (DSTA)**

**ရန်ကုန်တက္ကသိုလ်မှ ဆရာ/ဆရာမ (၁၉)ယောက်၏**  
ရင်တွင်းဖြစ်ရေးသားထားသော အလင်းဆောင်သည့်  
**အလင်းရောင် ခံပြစာစီစာကုံးများ**  
ပြည့်ဝကျော်စာပေ - အမှတ်(၄၅၆) ရွှေဘုံသာလမ်း(အထက်) ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ၀၁-၃၈၅၁၉၆၊ ၀၉-၇၃၀၂၅၂၉။

**ဦးဝင်းရွှေ စိန်ကျွန်း(စ်) ၏ ပညာထက်သံ**  
**SELECTED**  
Sample Essays & Letters  
Outlines အချက်အလက်များနှင့် Essays ရေးသားနည်း။  
Kinds of letters တအမျိုးအစား(၁၄)ချက်ရေးသားနည်း။

**Myanmar Noble College**  
နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များတွင် ဆည်းပူးလေ့လာနိုင်ရေးအတွက် အခြေခံကောင်းရရှိစေရန် Myanmar Noble College မှ Pre-Foundation Course, Foundation Courses, HND Courses များကို July Intake တွင် ဖွင့်လှစ်ပါမည်။

**Pre-Foundation Course**  
လိုအပ်သောအရည်အချင်းများ  
• နဝမတန်းအောင်မြင်ပြီးသူများ  
• IGCSE Secondary III အောင်မြင်ပြီးသူများ  
• Secondary II အောင်မြင်၍ ကျောင်းမှပြုလုပ်သည့် Placement Test တွင် အရည်အချင်းပြည့်မီသူများ

**Foundation Courses**  
လိုအပ်သောအရည်အချင်းများ  
• အခြေခံပညာထက်သံတန်းအောင်မြင်ပြီးသူများ  
• GCE 'O' Level, IGCSE အောင်မြင်ပြီးသူများ  
• LCCI Level "3" အောင်မြင်ပြီးသူများ

**Higher National Diploma Courses**  
Business Information Technology Engineering (Civil, Mechanical, Electrical & Electronic)

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲကို ထူးချွန်စွာအောင်မြင်သောကျောင်းသား / ကျောင်းသူများအတွက် Scholarship အစီအစဉ်

IGCSE စာမေးပွဲတွင် A\* တစ်ဘာသာလျှင် (၃) သိန်း၊ A တစ်ဘာသာလျှင် (၂) သိန်း၊ Scholarship ချီးမြှင့်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
တစ်ဘာသာရက်ထူးရှင် (၁) သိန်း၊ နှစ်ဘာသာရက်ထူးရှင် (၂) သိန်း၊ သုံးဘာသာရက်ထူးရှင် (၃) သိန်း၊ လေးဘာသာရက်ထူးရှင် (၈) သိန်း၊ ငါးဘာသာရက်ထူးရှင် (၁၀) သိန်း၊ ခြောက်ဘာသာရက်ထူးရှင် (၁၅) သိန်း။

No.6(A), Kyo Set Yone Street, (B) Quarter, Thuwunna, Thingankyun Township, Yangon.  
01-2331257 / 01-2331276 / 01-2331264 / 09-780639577

**၂၀၁၆ အဝေးသင်တက္ကသိုလ်သင်တန်းသားများအတွက်**  
အဝေးသင်  
မေဂျာစုံ၊ အတန်းစုံ  
သင်ရိုးကုန်အပြတ်တန်းခွဲများ  
**တန်းခွဲသစ်များဖွင့်ပြီ**  
Nyein Center ■ ၁၆/၃၃ အမ်း B-2၊ ဆိပ်ကမ်းရိပ်ဖုံး၊ ဆိပ်ကမ်းလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ၂၅၆၂၅  
Nyein ဗဟိုဌာန ■ ပြီးအသေးသင်တန်း အမှတ် ၂၃ အမ်း B-4၊ လှည့်ကမ်းလမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ၂၅၀၀၉၅

**F.A.M.E**  
အာဇာနည်နေ့ (19.7.2016) အထိကျောင်းအပ်သူတိုင်းအတွက် 10% off

HR နှင့် ပတ်သတ်ပြီး International Diploma ရယူလိုသူတိုင်းအတွက်  
\*\*\* Diploma in Human Resource Management ( IQN-UK )

Marketing ကိုစနစ်တကျလေ့လာပြီး International Diploma ကိုရယူလိုသူတိုင်းအတွက်  
\*\*\* Diploma in Marketing ( IQN-UK )

ဝက်ဘ်ဆိုက် Cedar Academy မှ ပေးအပ်သော Certificate ကိုလည်းရရှိနိုင်ပါသည်  
HR Management ကို အခြေခံမှလေ့လာလိုသူတိုင်းအတွက်  
\*\*\*\* Certificate in Human Resource Management

Sales and Marketing ကိုအခြေခံမှစပြီးစာတွေ့ လက်တွေ့လေ့လာလိုသူတိုင်းအတွက်  
\*\*\*\* Certificate in Sales and Marketing

Management ကို အခြေခံမှစပြီးလေ့လာလိုသူတိုင်းအတွက်  
\*\*\*\* Certificate in Business Management

အမှတ် (၁၂၄) -၁-ဘီ၊ ၂၁လမ်း၊ လသာမြို့နယ်၊ 09-30360680, 09-73081131

**City College Yangon** PEARSON BTEC  
အဆင့်အတန်းမြင့်အင်ဂျင်နီယာ ဖြစ်လိုသူများ  
Center No: 96045

တက်ရောက်နိုင်သူများ ➡ တက္ကသိုလ် တက်ရောက်နေသူများ၊ တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူများနှင့် IGCSE O - Level အောင်မြင်ပြီးသူများ  
Our Faculty ➡ လုပ်သက်ရှင် ကျွမ်းကျင်သောဝါရင့်ဆရာ၊ ဆရာမများ ( Over 20 years Experience)  
Hands-on Teaching ➡ ပြည့်စုံသော Lab အခန်းများနှင့် စက်ရုံ အလုပ်ရုံများ၊ တည်ဆောက်ရေး လုပ်ငန်းခွင်သို့ လက်တွေ့ကွင်းဆင်းလေ့လာခြင်း။  
Foundation Course ➡ စတင်တက်ရောက်မည့်ကျောင်းသူ၊ ကျောင်းသားများကို Foundation Course (၅)လ စတင် သင်ကြားပေးပါမည်။  
HND ➡ ယခုထိ နိုင်ငံပေါင်း (၁၁၀) အထိ သင်ယူခဲ့ပြီး အသိအမှတ်ပြုခဲ့ပြီးသော UK HND လက်မှတ် HND ပြီးလျှင်လည်း Third year in B.E Engineering နှင့်ညီမျှခြင်း။  
BE in Engineering ➡ HND Engineering Diploma လက်မှတ်ရရှိပြီး နိုင်ငံတကာတက္ကသိုလ်များတွင် နောက်ဆုံးနှစ်တက်ရောက်ပြီး B.E ဘွဲ့ကိုရယူနိုင်ပါမည်။

City College မှ အောက်ပါ Engineering ဘာသာရပ်များကို သင်ယူလေ့လာနိုင်ပါမည်။  
**Engineering ➡ Civil | Mechanical | Electrical & Electronic**

အကြောင်းအရာမယူဘဲ Study Skills နှင့် IELTS ကို USA မှ Professor ကိုယ်တိုင် သင်ကြားပေးမည်။ (၁၀)တန်းအောင်ပြီး အင်ဂျင်နီယာဖြစ်ခွင့် မရသေးသည့် ကျောင်းသား/သူ များ အင်ဂျင်နီယာ ဖြစ်လိုလျှင် အမြန်ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

**ဂုဏ်ထူးရရှိပြီးသူများအတွက် Scholarship အခွင့်အရေး ၁၀% မှ ၈၀% ထိ ရှိပါသည်။**  
သင်တန်းသစ်အား July 18 တွင် စတင်ဖွင့်လှစ်မည်ဖြစ်ပါသည်။  
www.citycollegeyangon.com  
facebook.com/citycollegeyangon  
Call : 09 450 634 402 ~ 3 ~ 4  
Diamond Condo, Tower(A) 1st Floor, Hledan, Pyay Yangon.

**SHL Swiss Hotel Management Academy Lucerne SHL**  
**Diploma in HOTEL MANAGEMENT**

၁၉၀၆ ခုနှစ်မှစ၍ စဉ်ဆက်မပြတ် ဟိုတယ်လုပ်ငန်းပိုင်းဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် အရည်အချင်း ပြည့်ဝသော ဝန်ထမ်းကောင်းများကို မွေးထုတ်ပေးလျှက်ရှိသော Swiss Hotel Management Academy Lucerne မှ မြန်မာပြည်တွင် ၁၈လကြာ သင်ကြားပို့ချပေးမည့် Hotel Management Diploma Course ကို တက်ရောက်နိုင်ရန် အခွင့်အရေး

SHL Diploma in Hotel Management ကိုတက်ရောက်ခြင်းဖြင့် ရရှိနိုင်သော အကျိုးကျေးဇူးများ

- ကိုယ်ပိုင် Hotel, Restaurant, Bar လုပ်ငန်းများကိုစနစ်တကျ ဦးစီးလုပ်ကိုင်နိုင်ခြင်း။
- ပြည်တွင်းတွင်သာမက ကမ္ဘာ့ထိပ်တန်းဟိုတယ်ကြီးများတွင် အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိနိုင်ခြင်း။
- ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အတွေ့အကြုံအပြည့်အဝရှိသော နိုင်ငံတကာမှ ဆရာ/မ များဖြင့် ပညာရပ်များ လေ့လာဆည်းပူးနိုင်ခြင်း။
- အနောက်တိုင်း ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဟိုတယ်လုပ်ငန်းပိုင်းဆိုင်ရာ ပညာရပ်များကို Switzerland နိုင်ငံတွင် သွားရောက် လေ့လာသင်ယူခွင့်ရရှိနိုင်ခြင်း။
- ကမ္ဘာ့အဆင့်မြင့် ကြယ်စွယ် ဟိုတယ်ကြီးများတွင် Management Internship အတွေ့အကြုံရယူနိုင်ခြင်း။

အခြေခံလိုအပ်ချက်များ

- အသက်(၁၈)နှစ် နှင့် အထက်
- အခြေခံ အင်္ဂလိပ်စာ ရေးသားပြောဆိုနိုင်သူဖြစ်ရမည်။

**Scholarship** လျှောက်ထားနိုင်ပါသည်။  
T : 09 (782 228 307, 253 011 110)  
E : khin-myo.sun@shl.ch  
အမှတ်(၂၀) အင်းယားလမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ အထက်-၂ ကမာရွတ်ကျောင်းအနီး

ကြော်ငြာ

**MONSOON SPECIAL SALES**

ပန်နာဆိုးနစ် တီဗွီများဝယ်ယူရင်း  
ငွေသားဆုများ ရယူလိုက်ပါ...

**Panasonic**

Promotion Period:  
**13 Jun - 31 Aug**

Hot Line:  
**(01)8604657~58, (01)292664**

Distributed by:  
**Advanced Vision Co., Ltd.**

**သောင်းတိုင်း**

**အရေတောင်တိုင်းကအမှတ်တရတိုက်ပွဲများ**

နံ့ဝတ အစိုးရ တက်လာကာစက ပြောက်ဘက်  
ဖာပွန်၊ ကျောက်ညွှပ်မှတောင်ဘက်ဘုရားသုံးဆူ  
အထိစခန်းသိမ်းတိုက်ပွဲများအကြောင်း **ထွက်ပြီ**

**GW** 0973226006  
0973133528  
0973077569

**အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့**  
ဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်း  
ကားများနှင့် လုပ်သားအပါ  
ဝန်ဆောင်မှုပေးသည်။ နယ်  
အိမ်ပြောင်း ကားငှားနိုင်သည်။  
အမှတ် ၆၉၊ ငြိမ်းတော်မူလမ်း၊  
09401505559 စစ်ချောင်း

**a&mifn (ဖုန်းနံပါတ်)**

- သုဝဏ္ဏ၊ ဈေးနီး၊ ကျောင်းနီး
- မြေပေ(13 1/2 x 100)၊ အိမ် ပေ(13 1/2 x 70)
- နှစ်ထပ်၊ ပြင်ဆင်ပြီး၊ ကားပါကင်(၂)စီးစာ ပါရှိသည်။  
ဈေးနှုန်း(၁၁၀၀) (လျှော့/တင်း)ရှိ။

ဖုန်း-၀၉-၇၇၃၇၇၃၀၁၇

**airbus, honda**

ရန်ကုန်မြို့အတွင်း စီးပွားရေးလုပ်ရန်ကောင်းသော  
(Car Showroom)ဖွင့်ရန်အတွက် မြေကွက်အကျယ်(နံ့ခန်း  
အပါ)ငှားချင်သည်။ ပိုင်ရှင်များမှ တိုက်ရိုက်ဆက်သွယ်  
ပေးပါရန်။  
**Ph:09-253245360, 09-265388758, 09-265388759**

**ကလေးတည်နေရာပြပုန်းနာရီ smart**

Smart Watch နာရီတွင်ပါသော  
Speaker သည် အသံကျယ်သဖြင့်  
နားအနားသို့ ကပ်နားထောင်စရာမလိုဘဲ  
ကစားရင်း၊ သွားရင်း/လာရင်း အလွယ်တကူ ဖုန်းပြောနိုင်သည်။

**ရန်ကုန်**

- ❖ စိန်ဝေဟာ
- ❖ ရွှေတိုက်
- ❖ အလှကမ္ဘာ
- ❖ မြန်မာ့အလှ
- ❖ ဆန်းယဉ်နာရီစတိုး
- ❖ Tab Book Centre
- ❖ Ruby Mart
- ❖ Citicom (ဘားလမ်း)
- ❖ ရွှေရောင်လမ်း
- ❖ it City (အနော်ရထာလမ်း)
- ❖ Mr Slim (တာမွေ)
- ❖ Super One (ကျီတွဲဆံ)

**မန္တလေး**

- ❖ Orange Mobile
- ❖ ဆန်းယဉ်နာရီစတိုး
- ❖ အင်ကြင်းမိုဘိုင်း
- ❖ ရီရှင်းမိုဘိုင်း
- ❖ အိုလံပစ်မိုဘိုင်း

**မိုးကုတ်**

- ❖ လူထုအလင်း
- ❖ ပြည်
- ❖ ရွှေကမ္ဘာ
- ❖ ဝိုးစံ
- ❖ AEC

**နေပြည်တော်**

- ❖ Laser Computer

**ပြင်ဦးလွင်**

- ❖ နေလှိုင်းမိုဘိုင်း
- ❖ ဝေဇာမိုဘိုင်း

**တိုကျိုတည်နေရာ**

01-201283  
09-8592004  
09-8592003

❖ ကလေးငယ်ကျောင်းသား၊ အပြင်ထွက်၊ ဆော့ကစားလည်း  
စိတ်ပူစရာမလိုတော့ပါ။

❖ Smart Watch ပတ်ထားရုံနဲ့ ကလေးငယ်၏  
တည်နေရာကိုအချိန်မရွေး သိနိုင်ပါသည်။

❖ ကလေးရိုသောနေရာကို ချက်ချင်း သိနိုင်ပါသည်။

**မင်္ဂလာပါ**

အိမ်ပြောင်းအိမ်ရွှေ့လုပ်ငန်း  
ပြုစုခြင်း / နယ်ထဲများအတွက်  
ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်  
Box ကားပျိုးစုံဖြင့်  
အလုပ်သားစီစဉ်ပေးသည်။  
**09-450042704**  
**09-250095116**  
**09-420096296**

**ဒဂုံမြို့နယ်**

အထူး  
အထူး  
အထူး

09-6809893  
09-5120620

**ဝိတိုရိယ** Victoria Hospital Quality Care

မလေးရှားနိုင်ငံမှ  
နား၊ နှာခေါင်း၊ လည်ချောင်း၊ ဦးခေါင်းနှင့် လည်ပင်း  
အထူးကုပါမောက္ခဆရာဝန်ကြီးက ဇူလိုင်လ တွင် ခွဲစိတ်ကုသပေးမည့်အစီအစဉ်

High Tech  
ENT, Head & Neck Surgery  
ONE STOP SOLUTION

**"ရွှေစည်"**

အိမ်ပြောင်း၊ အိမ်ရွှေ့နှင့်  
ကုန်စည်ဝန်ဆောင်မှု  
လုပ်သားပါ ညှိနှိုင်းဈေးဖြင့်  
ဝန်ဆောင်ပေးသည်။  
**09-73122029, 09-8615420**

**ငှားမည်**

သုဝဏ္ဏ၊ VIP(1)  
သစ်ယာပင်လမ်း(၂)၊  
BN 2ထပ်တိုက်၊ ပေ(၂၀x၄၀)  
ဖုန်း-၀၉-၅၁၂၇၉၀၇(၅သိန်းခွဲ)

➢ အသံဝင်ခြင်းနှင့် အသံကြီးတွင် အသီးထသောရောဂါများကို Laser ဖြင့် ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်း။

➢ နားမကြားသည့်သူများအား ကမ္ဘာအဆင့်မြင့်နည်းပညာဖြင့် အမေရိကန်နိုင်ငံလုပ် အကြမ်းခံ၊ ရေစိမ့်အတွင်းနားအာရုံကြောနီးဆွတ်  
Cochlear Implant ကို ဝါရင့် ကမ္ဘာကျော်မလေးရှားမှခွဲစိတ်ဆရာဝန်ကြီးဖြင့် ယုံကြည်စိတ်ချစွာ ခွဲစိတ်ပေးခြင်း၊ ခွဲစိတ်ပြီးသည့်အခါ  
ကျွမ်းကျင်စိတ်ရှည်သော စကားပြောလေ့ကျင့်ပေးသည့် ဆရာမဖြင့် စနစ်တကျသင်ကြားပေးခြင်း။

➢ နှာခေါင်းရောဂါများကို တီဗွီမှန်ပြောင်းဖြင့် အကုစိတ်ခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်း။

➢ လည်ပင်းကင်ဆာများကို လိုအပ်သလိုခွဲစိတ်ကုသပေးခြင်း။

➢ ခွဲစိတ်ကုသလိုသူများသည် ကြိုတင်စစ်ဆေးမှုများ  
ပြုလုပ်ရန်လိုအပ်ပါသဖြင့် ဇူလိုင်လ (၂၅)ရက်နေ့ မတိုင်မီ  
လာရောက်တွေ့ဆုံရန်လိုအပ်ပါသည်။

လူဦးရေကုသပေးထား  
ပါသဖြင့်  
ကြိုတင်စစ်ဆေးရန်  
လိုအပ်ပါသည်။

အသေးစိတ်စုံစမ်းမေးမြန်းလိုပါက --- ၀၉၇၇၃၆၆၆၁၄၁ ~ ၁၄၄ - Extension: ၇၀၆၅ သို့ဆက်သွယ်နိုင်ပါသည်။

အမှတ် (၆၈)၊ တော်ဝင်လမ်း၊ (၉)မိုင်၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့။ Website : [www.victoriahospitalmyanmar.com](http://www.victoriahospitalmyanmar.com)  
Facebook : [www.facebook.com/WictoriyaGeneralHospital](http://www.facebook.com/WictoriyaGeneralHospital)

ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မန်စာ  
(တရားမကျင့်ထုံးကိုဓမ္မပဒအမိန့်-၅၊ နည်းဥပဒေ-၂၀)  
ဒက္ခိဏာရိုင်တရားရုံးတော်၌  
၂၀၁၆ခုနှစ်၊ တရားမကြီးအမှုအမှတ်-၃၈

ဦးဘုန်းနိုင်ဝင်း နှင့် ဒေါ်အေးမိ  
(တရားလို) (တရားပြိုင်)

ယခင်နေပြည်တော်၊ ဒက္ခိဏာရိုင်၊ အမှတ်(၃၀၄၂၀) ဒက္ခိဏာရိုင်  
အလယ်ရပ်နေ ဒေါ်အေးမိ(ယခုနေရပ်လိပ်စာမသိ)သို့စေရမည်။  
သင့်အပေါ်၌ တရားလို ဦးဘုန်းနိုင်ဝင်းက မြေကွက်အရောင်းအဝယ်  
မှတ်ပုံတင်စာချုပ်ချုပ်ဆိုပေးစေလိုကြောင်းနှင့် လျှောက်ထားစွဲဆို ချက်ရှိသည်  
ဖြစ်၍ သင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်စေ သို့တည်းမဟုတ် ၎င်းအမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အရေးကြီး  
သော စကားအရပ်ရပ်ကို ချေပပြောဆိုနိုင်သူ ကိုယ်စားလှယ်နှင့်ဖြစ်စေ၊  
ရွှေနေနှင့်ဖြစ်စေ ၂၀၁၆ ခုနှစ် ဇူလိုင်လ ၂၅ ရက် (၁၃၇၈ ခုနှစ်၊ ဝါဆိုလပြည့်ကျော်  
၆ရက်) မွန်းမတည့်မီ ၁၀း၀၀ နာရီတွင် အထက် အမည်ပါသူ တရားလို၏  
အဆိုလွှာကို ထုချေရှင်းလင်းရန် ရုံးတော်သို့လာရောက်ရမည်။ ၎င်းပြင်  
အထက်ပါနေ့ရက်တွင် သင်မလာမရောက် ပျက်ကွက်ခဲ့လျှင် သင့်မျက်ကွယ်ရာ  
တွင် ငြင်းချက်များကို ထုတ်ပေးလိုမည်။ ၎င်းအပြင် တရားလိုက ကြည့်ရှုလို  
သည့် စာရွက်စာတမ်းများနှင့် သင်ကထုချေတင်ပြအမှုပြုလိုသည့် စာချုပ်  
စာတမ်းအစရှိသည်တို့ကို သင်နှင့်အတူ ယူဆောင်လာရမည်။ သို့တည်းမဟုတ်  
သင့်ကိုယ်စားလှယ် ရွှေနေလက်တွင် ထည့်အပ်ပို့လိုက်ရမည်။ သင်က ထုချေ  
လွှာတင်သွင်းလိုလျှင် အမှုဆိုင်ခံလေးရက်က တင်သွင်းရမည်။  
၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၇ ရက်တွင် ဤရုံးတော်ဆီရိုက်နိုင်၍ ကျွန်ုပ်  
လက်မှတ်ရေးထိုးထုတ်ပေးလိုက်သည်။  
(သန်းလွင်)  
ဗုဒ္ဓိယခရိုင်တရားသူကြီး(၁)

**သာသနာရေးဦးစီးဌာနမှ သမ္မတ ဒါဆိုသက်နိုးများ ဝယ်ယူလှူဒါန်းကြွေးကြော်**

၁	အမှတ်-၁၁၈၊ ရေတာရှည်လမ်းဟောင်း၊ ဟန်းမြို့နယ်။	၁၁-၅၄၅၃၉၅၊ ၀၁-၅၄၅၃၉၆	၁၂	တိုက်-A၊ အင်းစိန်-၁၊ ပူးမားအိမ်ရာ၊ အင်းစိန်မြို့နယ်။	၀၁-၆၄၂၃၂၂
၂	အမှတ်-၁၅၆၊ ရွှေတိုင်းလမ်းမကြီး၊ ဟန်းမြို့နယ်။	၀၁-၅၄၅၃၉၅၊ ၀၁-၅၄၅၃၉၆	၁၃	၁၂၁၊ ရန်ကင်း-အင်းစိန်လမ်း၊ လက်ခုပ်ပင် ကမာရွတ်၊ စံရပ်မြို့နယ်။	၀၉-၇၃၀၅၂၃၇
၃	အမှတ်-၂၃၂/ဘီ၊ ရေတာရှည်လမ်းဟောင်း၊ ဟန်းမြို့နယ်။	၀၁-၅၄၅၃၉၅	၁၄	အမှတ်-၂၆၊ သမိန်စုလမ်းမကြီး၊ တာမွေမြို့နယ်။	၀၉-၇၃၀၅၇၃၃
၄	အမှတ်-၁၁၃၊ အထက်ကြည့်မြင်တိုင်လမ်းမကြီး၊ ကြည့်မြင်တိုင်မြို့နယ်။	၀၉-၇၃၀၅၆၀၂	၁၅	ရန်ကင်းပန္နလေးကားလမ်း၊ ဆင်ရတနာ၊ မြင်းရတနာကြား၊ နေပြည်တော်၊ ပျဉ်းမနား။	၀၆၇-၂၂၅၉၇
၅	အမှတ်-၉၆၊ အထက်ပုဇွန်တောင်လမ်းမကြီး၊ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်မြို့နယ်။	၀၉-၇၃၀၅၇၅၆	၁၆	အမှတ် (၁၆၉)၊ မင်းဘက်လမ်း၊ ဘောက်သီးရပ်ကွက်၊ စစ်တွေမြို့။	၀၄၃-၂၄၄၂
၆	အမှတ်-၁၂၅၊ သံဇွေးရွှေ၊ လမ်းမတော်လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်။	၀၁-၂၂၅၇၀၆	၁၇	အမှတ် (၇၆)၊ အနောက်မြင်ပြင်ကွင်းလမ်း၊ တာမွေမြို့နယ်။	၀၉-၄၅၃၃၀၀၃၃
၇	အမှတ်-၃၇၊ ကုန်းစုတန်းလမ်း(အောက်)၊ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ်။	၀၉-၇၃၀၅၇၂၆	၁၈	၂/၈၃၊ နေပြည်တော်လမ်းမကြီး(ယခင်ပျဉ်းမနား-တောင်ညွန့်လမ်း)၊ ဆင်ရတနာအနီး၊ ယောက်သွားအင်းရပ်၊ နေပြည်တော်-ပျဉ်းမနားမြို့။	၀၆၇-၂၄၇၇၃
၈	အမှတ်-၅၁(ဘီ)၊ ရေတာရှည်လမ်းသစ်၊ ဟန်းမြို့နယ်။	၀၉-၆၆၀၃၀၇			

သမ္မတဒါဆိုသက်နိုးများအားလုံးတွင်ပစ္စည်းမှန်၊ ဈေးနှုန်းမှန်ဖြင့် လက်လီ/လက်ကားဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

**အကောင်းဆုံးနံပါတ် (၁) MNZ ငွေရေစက် နှင့် လုံခြုံစိတ်အေးရစေမည့် MNZ မီးခံသေတ္တာ**

လွန်မြားသော (၁၀) နှစ်မှပင် ဝယ်ယူ ဖြုတ်တုတ်ပြီးပင် ကျွဲထားထား  
တစ်ပြားမျှ မယူပဲ ဝန်ထမ်းပေါင်း (၂၀၀) ကျော်ဖြင့်  
ဝန်ဆောင်မှုအပြည့်ပေးသောကြောင့်  
သုံးစွဲသူများ တွတ်ကြော်စိုက် စိတ်အေးရသည့်  
ငွေရေစက်မှာ MNZ တစ်မျိုးတည်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

**World Class Product Award** ရရှိထားပြီး  
အမေရိကန်၊ အင်္ဂလန်၊ ဗြိတိသိမ်၊ နော်ဝေ၊ ဂျပန်၊ ရုရှား အစရှိသည့်  
နိုင်ငံကြီးများမှ အရည်အသွေးထောက်ခံချက်  
ရရှိထားသော ကမ္ဘာ့အဆင့်မီ  
မီးခံသေတ္တာမှာ MNZ တစ်မျိုးတည်းသာ ဖြစ်ပါသည်။

ရန်ကင်း ၁၂၅ (၆)၊ အနောက်ရွှေတိုင်းလမ်းမကြီး၊ ယုဝန်ဟိုတယ်ရှေ့ 01-8603121    နေပြည်တော် (၁၀၀-၈)၊ မြေညီထပ်၊ Capital Hypermarket၊ 09-73191094    Distributed by URANUS COMPANY LIMITED

ဖုန်းနံပါတ် ၀၆၅၅ ၇၃၀၆၆၊ ၃၃ နှင့် ၃၄ လမ်းကြား၊ ပန္နလေး 02-68771, 09-31495346

**CALL NOW! 09.43198034**

တိုင်းရင်းဆေးဝါးမှတ်ပုံတင်အမှတ် - ၀၉၀၁ Y - ၃၁၆၀  
TMR 007702 (1014)  
TMR 011172 (1114)

**မိဂသီ** အမှတ်တံဆိပ်

★ မိဂသီ အကြောပြေလိမ်းဆေး  
★ မိဂသီ အကြောပြေဆေးပြား  
★ မိဂသီ သွက်ချာပါဒလေငန်းလိမ်းဆေးအဆီ  
★ ကြယ်စင် ချောင်းဆိုးပျောက်ဆေးရည်

အမြို့-မြို့၊ အနယ်နယ်ဆေးဆိုင်တို့တွင် ဝယ်ယူရရှိနိုင်ပါသည်။

အမှတ် (၃၀၄)၊ သုမင်္ဂလာလမ်း၊ (၄) ရပ်ကွက်၊ တောင်ဥက္ကလာပမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ ☎ ၀၁ ၅၇၂၀၉၇၊ ၀၉ ၅၀၀ ၁၁၃၇၊ ၀၉-၂၅၃၃၀ ၃၃၀၀

Since 1996 **Home** Think at Home, Think of Home

**ဝါဆို ပွဲတော် ကာလအထူး**

ဝ ကျင်းဝယ် Buy Floor → ဝ ကျင်းလက်ဆောင် Get Wall

READY MADE FLOOR ဝါကေးအစားထိုး ကြမ်းခင်း

ဝယ်ယူသည့် ကျင်းအလိုက် လက်ဆောင် ပစ္စည်းများကို စီစဉ်ထားပါသည်။

\*\* Selected items only      \*\* Terms & conditions applied

Branch Showroom ▶ No.11, မင်းကြီးလမ်း၊ အင်းစိန်ဆေးရုံဘေး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။ 09 79 700 7074, 09 79 700 7084

**ရွှေမန္တလေး**  
အိမ်ပြောင်း/ အိမ်ရှေ့လှဆောင်မှုလုပ်ငန်း  
ကားနှင့် လုပ်သားအပါ  
Ph: 09-770639155, 09-770639166

MGC 8 ပေါက်အုတ်စက်ရုံ  
မှော်ဘီမြို့နယ်၊  
ဖုန်း-09-30081111, 09-30082222

**Topsyne Herbal Cream**

ပန်းပွင့်ရောင် အသစ်တစ်မျိုးတည်း အတွက်သာ

အရည်အသွေးမြင့်ဆုံး ခန့်မှန်းထား

'ချီးမွမ်းမှုများ' အထုတ်အထူးကမ်းခြေ  
(1.5.2016) မှ (30.4.2017) အထိ

1,000,000 ကျပ် (1) ဆု  
400,000 ကျပ် (2) ဆု  
300,000 ကျပ် (2) ဆု  
100,000 ကျပ် (5) ဆု  
50,000 ကျပ် (10) ဆု  
20,000 ကျပ် (20) ဆု

'ရောင်းချမှုများ' အထုတ်အထူးကမ်းခြေ  
(1.5.2016) မှ (30.4.2017) အထိ

1,000,000 ကျပ် (1) ဆု  
300,000 ကျပ် (2) ဆု  
200,000 ကျပ် (2) ဆု  
100,000 ကျပ် (10) ဆု

နေရောင်ခြည်ခတ်ကို နှစ်ဆ ကာကွယ်ပေးပြီး အသားအရေကို သဘာဝအတိုင်း ကြည့်လင်ဝင်းစေသည်။ လိမ်းထားစဉ် မိတ်ကပ်သားထုထပ်မှရရှိသော သဘာဝအတိုင်းညီညာလှပစေပြီး အဆီမြင့်ခြင်းကင်းစေသည်။ အသားအရေ၏ အနီဝါတို့ကို ကြာရှည်ထိန်းပေးကာ အရောင်ကြောင်းများကို လျော့ပါးစေသည်။

သတိမှတ်ကာလအတွင်း ကမ်းမဲစာရွက်များကို ငြိမ်းနိမ့်စွာ ပြင်ဆင်ပြီး " ဝါခေါင်စာရွက်အဖွဲ့အစည်း " ကမ်းမဲစာရွက်တွင်ပါသောဝိပဿနာတိုင်း ပြန်ပို့ပေးရန်

ဝေပေးပေးသည့်အထူးကမ်းခြေ (ကျား/မ ခဏေးသုံးစွဲနိုင်သည်)

Apple Production Co., Ltd. - (09) 86 18081, 49 316408

**Dunlopillo moments**

**Casabella 22<sup>nd</sup> ANNIVERSARY SALE**  
5 DAYS ONLY  
15~19 July 2016

**LORENZO** LIVING STARTS HERE...

**ALL ITEMS 22% OFF** Limited Stock

**Lucky Draw Win GRAND PRIZE**  
Dunlopillo King Size Mattress  
Enjoy many other attractive prizes

Dunlopillo, LORENZO, SHERIDAN, OSIM, KETTLER, ASHLEY, eko

**Casabella** Luxury Home Furnishing Centre  
No-22, Pyay Road, 9Miles, Mayangone Tsp, Yangon. ☎ 01 664363, 09 425014565  
Facebook : casabella Home Furnishing Centre

**ဇီဝမျိုးစုံမျိုးကွဲတွေကြွယ်စေဖို့ သဘာဝတောတွေ ထိန်းသိမ်းစို့**

ကြော်ငြာ

iMyanmarHouse.com မှ ကြီးမားကျင်းပမည့်

မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံး အိမ်ခြံမြေ အရောင်းပြပွဲကြီး (မန္တလေး)

တိုက်ခန်း နှင့် ကွန်ဒိုပေါင်း များစွာကို အထူးလျှော့ဈေးနှုန်း များဖြင့် အရစ်ကျယ်ယူနိုင်မည် ဖြစ်ပါသည်။ အိမ်ခြံမြေ ပညာရှင်ပေါင်း များစွာမှ အိမ်ခြံမြေနှင့်ပတ်သက်၍ သိကောင်းစရာများကို ပြပွဲအတွင်း ဟောပြောပေးမည် ဖြစ်ပါသည်။

နေ့ရက် - ၂၀၁၆ ဩဂုတ်လ ၂၆ ရက်မှ ၂၈ ရက် (သောကြာ၊ စနေ၊ တနင်္ဂနွေ)

ကြိုတင်စာရင်းပေးရန်

www.imyanmarhouse.com/expo



အချိန် - နံနက် ၉ နာရီ မှ ညနေ ၅ နာရီ နေရာ - မြို့တော်ခန်းမ၊ မန္တလေးမြို့။

မည်သူမဆို အခမဲ့ တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

**Armstrong** HEALTHCARE SOLUTION FLOORING

ဆေးရုံ ဆေးခန်း ကျန်းမာရေးဌာနများ အတွက် အသင့်တော်ဆုံး

**Healthcare Flooring**  
ဆေးရုံ သုံး အထူးကြမ်းခင်း ၁၀ ကျင်း

**Healthcare Wall Covering**  
ဆေးရုံ ဆေးခန်း သုံး နံရံကပ် ၁ ကျင်း  
First 10 Hospitals only

GET FREE

Marketed by: Home Distribution Group

Building - N, Room No. (33,34) သီရိရတနာ လတ်တားဈေး၊ သုဓမ္မာလမ်း၊ အောင်မင်္ဂလာ အဝေးပြေး ကားဝင်းအနီး၊ မြောက်ဥက္ကလာပ။ 09 79 700 70 88 / 09 79 700 70 99

No.53, Ground Floor, Dhamayone Street, Myaynigone Sanchaung Township. Phone : 01 516852, 09 425020813 E-mail: emon@nelc-xplore.org

**NELC Xplore**  
"Transforming Lives Through Education"

Taught by Highly-Trained Teachers with Internationally Accredited TESOL Certifications

English Classes for Adults

- General English
- Business English
- Hospitality and Tourism English
- Speaking and Listening Club
- IELTS

Monsoon Promotion

Professional Development

- 120 Hours TESOL Course
- Teacher Workshops
- Curriculum Development
- Project/ Proposal Management

**15% Off in July**

**ရောင်းမည်**

သယ်ဆောင်ရေး၊ ဝန်ထမ်း (၆)လမ်း၊ (၉)လမ်းရှိ မြေညီထပ်ပုံ (၆)လွှာအထိ တိုက်ခန်းများကို ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် အမြန်ရောင်းမည်။ (B.C.C ရရှိပြီး)

ဖုန်း-၀၉-၅၄၀၁၀၁၁၊ ၀၉-၇၃၀၉၅၆၇၇၊ ၀၉-၅၀၀၂၉၃၃

**ရုံးခန်းငှားမည်**

ဗိုလ်အောင်ကျော်လမ်း၊ အလယ်ဘလောက်၊ ပထမထပ် (၁၀x၆၀) ပြင်ဆင်ပြီး၊ Air Con နှင့် ကြိုးဖုန်းပါပြီး၊ ကြွေးငွေခင်း

ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-၂၀၁၆၄၉၊ ၂၂၆၇၆၃

**ဂျပန်စာ**

လေ့လာနေသူများအတွက်

ဆရာတော်အောင်စွယ်၊ ဆရာတော်အောင်စွယ်၊ ဆရာမခင်လှိုင်၊ ဆရာမခင်အေး

ဂျပန်စာအခြေခံ(ပုံမှန်/အပြန်) 4-Skills (အပြော/အနားပြော/အနားရင်အင်တာဗျူး N5,N4,N3,N2,N1စာမေးပွဲအောင်တန်း ဂျပန်စာအခြေခံ/JLPTစာမေးပွဲအောင်တန်း)

**EVER TOP**

ဘာသာစကားသင်တန်းကျောင်း အမှတ်(၆၆/၆၀)၊ ရွှေဘိုလမ်း၊ နန်းလမ်း၊ ကမာရွတ် (မိန့်မြိုင်မှတ်တိုင်/လှည့်တန်းအနီး)

Ph:09254903604, 098770096

**ညှိနှိုင်းဈေးနှုန်းဖြင့် တိုက်ခန်းများ အမြန်ရောင်းမည်**

ဗဟန်းမြို့နယ်၊ ရေတာရွာလမ်းသစ်၊ ၁၅ X ၅၅ ပေ အဆင့်မြင့်ပြင်ဆင်ပြီး၊ မြေညီထပ်၊ ဈေးဆိုင်ဖွင့်ရန်ကောင်း

- အင်းစိန်မြို့နယ်၊ ရွာမအနောက်ရပ်ကွက်၊ ဖန်ချက် စက်လမ်း၊ မုဒိတာဘိမ်ရာ-၂ တိုက်(B) အခန်းအမှတ်-942၊ ၁၅ X ၄၀ ပေ၊ ကွန်ဒိုတိုက်ခန်း၊ ဓါတ်လှေကားပါ။

စုံစမ်းရန် - ၀၉၅၀၀၀၆၇၃၊ ၀၉၅၁၅၁၅၇၆

**WAI YAN ELECTRONICS**  
Brands · Experts · Service

**LAUNDRY FAIR PROMOTION**  
8<sup>TH</sup>, JULY ~ 8<sup>TH</sup> AUGUST | 2016

အဝတ်လျှော်စက် ဝယ်ယူပြီး လက်ဆောင်များ ရယူလိုက်ပါစို့။

Like Us On <http://www.facebook.com/waiyanelectronics>

**RAINY SEASON SPECIAL SALE!**

**ပလာမပါ ကံစမ်းမိ**  
လက်ဆောင်ပေါင်းများစွာ  
10<sup>th</sup>, JUNE ~ 31<sup>st</sup> JULY, 2016

ငွေကျပ်(၃)သိန်းဖိုးဝယ်ယူသူတိုင်း ကုပွန်(၁)စောင်၊  
ငွေကျပ်(၆)သိန်းဖိုးဝယ်ယူသူတိုင်း ကုပွန်(၂)စောင်၊  
ငွေကျပ်(၉)သိန်းဖိုး နှင့်အထက်ဝယ်ယူသူတိုင်း ကုပွန်(၃)စောင်။

TV နှင့် Mobile Phone ဝယ်ယူမှုအတွက် အထက်ပါ ကံစမ်းမိ အကူးမဝင်ပါ။

**WAI YAN Electronics :**

(PSD) 173/175, Pansodan Rd (Middle Block), Kyauktada Tsp., 01-250596-7 (MDY) No:352, Corner of 30<sup>th</sup> St & 82<sup>nd</sup> St, EastAungNanYeikThar, ChanAyeTharZan Tsp., Mandalay. 02-72580-4

(KBA) No:90 (A,B), Kabaraye Pagoda Rd, Bahan Tsp., 01-401416 (NPT) No:Pa(59/60), Thapyaykone Market, Pweyonetan, Naypyitaw. 067-8108089

(MYM) Mya-Yamone Waterfront Villa, South Dagon (Myothit) Tsp., 01-8100343-4 (TGY) No:261, Bogyoke Aung San Rd, Nyaung Shwe Hawgone Ward, Taunggyi 081-200571

(BAK) No:118/122, Bo Aung Kyaw Rd (Lower Block), Botahtaung Tsp., 01-398571 (LSO) Quarter (2), Corner of Bogyoke Rd & Hnin Si Rd, Near Myo Ma Market, Lashio 09-252337733

(ISN) No:3, Thiri St, West Zay Kone Qtr., Insein Tsp., 01-642678 (Pyay) No:1188, Corner of Bogyoke Rd & Phone Gyi St, San Taw Qtr., Pyay 053-24034, 09-976239776

(Bago) No:15, Min Rd, Pan Hlaing Ward, Bago. 09-260632525





# ၂၀၁၇ မလေးရှား ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် အားကစားနည်း ၃၈ မျိုး ပါဝင်မည်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၅

မလေးရှားနိုင်ငံက အိမ်ရှင်အဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် ၂၀၁၇ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲတွင် ထည့်သွင်းကျင်းပမည့် အားကစားနည်းများကို ဇူလိုင် ၁၄ ရက်က ကွာလာလမ်ပူမြို့၌ ကျင်းပသည့် ဆီးဂိမ်းကောင်စီ အစည်းအဝေးတွင် အတည်ပြုထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။ မြန်မာအားကစားအဖွဲ့အားသာသည့် အားကစားနည်း အချို့ ချန်လှပ်ခံခဲ့ရသော်လည်း အားကစားနည်း ၃၈ မျိုး ထည့်သွင်းကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ \*



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နေပြည်တော်ရှိ တပ်မတော်စစ်သမိုင်းပြတိုက်သို့ လာရောက် ကြည့်ရှုလေ့လာရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမင်းအောင်လှိုင် ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။ (သတင်း စာမျက်နှာ-၈)

## ရှမ်းယူနိုက်တက် နိုင်ငံပွဲဆက်

ရန်ကုန် ဇူလိုင် ၁၅

၂၀၁၆ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲ ပွဲစဉ်(၁၈)ပထမနေ့အဖြစ် ယနေ့ ညနေ ၄ နာရီတွင် ချမ်းယူနိုက်တက်အသင်းနှင့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရာ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းက သုံးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည်။

ပထမအကျော့က အိမ်ကွင်းတွင် သရေသာကစားနိုင်ခဲ့သည့် ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းသည် ယခုပွဲတွင် ဝိုးပြတ်အနိုင်ယူခဲ့ပြီး နှစ်ပွဲဆက်နိုင်ပွဲရရှိခဲ့သည်။ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၃ သို့ ○



၂၀၁၇ ဆီးဂိမ်းပြိုင်ပွဲ၌ ရွှေတံဆိပ်ရယူပေးခဲ့သည့် မြန်မာဝူရှူးကစားသမားများ ပြိုင်ပွဲဝင်နေစဉ်။



နေပြည်တော်စည်ပင်အသင်းအား အနိုင်ရရှိပြီး ဒုတိယအဆင့်အုပ်စုပွဲစဉ် တက်ရောက်သွားသည့် ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းအား တွေ့ရစဉ်။ (ဓာတ်ပုံ-ဟိန်းဖြိုးဝေ)

## နေပြည်တော်ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များ ပြီးဆုံး

နေပြည်တော် ဇူလိုင် ၁၅

နေပြည်တော်ဝန်ကြီးဌာနပေါင်းစုံ အမျိုးသားဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အုပ်စုပွဲစဉ်များကို နေပြည်တော် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားလေ့ကျင့်ရေးကွင်းများ၌ ကျင်းပလျက်ရှိ သည်။

နံနက်ပိုင်းပွဲစဉ်များအဖြစ် နံနက် ၇ နာရီခွဲတွင် လေ့ကျင့်ရေးကွင်း အမှတ်(၄)၌ အုပ်စု(၈)မှ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် နေပြည်တော် စည်ပင်အသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ပြန်ကြားရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းက ခြောက်ဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့်လည်းကောင်း၊ လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ်(၁)၌ အုပ်စု(၈)မှ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းနှင့် သာသနာရေးနှင့် ယဉ်ကျေးမှု ဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ စီမံကိန်းနှင့်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီး ဌာနအသင်းက ခြောက်ဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် လည်းကောင်း၊ ညနေ ၃နာရီခွဲတွင် လေ့ကျင့်ရေးကွင်းအမှတ်(၃)၌ အုပ်စု(၁၂)မှ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အသင်းနှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားကြရာ ကာကွယ် ရေးဝန်ကြီးဌာနအသင်းက ငါးဂိုး-ဂိုးမရှိဖြင့် လည်းကောင်း အနိုင်ရရှိခဲ့ကြ သည်။

စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၃ သို့ ◆

စင်္ကာပူနိုင်ငံတွင် (၆) လ ပညာသင်ကြားပြီး အလုပ်အကိုင်ရရှိသည့် အခွင့်အရေး

Myanmar United Channel

United Channel 6 Months Study In Singapore & United Channel 6 Months Work In Singapore

Only academy that provides both education and employment www.myanmarunitedchannel.com, Email: myanmarunitedchannel@gmail.com  
 • Opportunity to study and work in Singapore  
 • Guaranteed employment upon course completion

HOT LINE: (+959) 453300660, PH: (+959) 453300661, 662, 663, 664, 665

Like our United Channel, School Facebook Page

● ပညာသင်ကြားစရိတ်ကို တစ်ဝက်နှုန်းသာပေးသွင်း၍ ကျန်တစ်ဝက်ကို စင်္ကာပူနိုင်ငံတွင် အလုပ်လုပ်ရင်းဖြင့် အရစ်ကျပေးချေနိုင်ပါသည်။ ● ဓငေကြေးမတတ်နိုင်သူများလည်း လာရောက်ညှိနှိုင်းစေ ဆွေးနွေးနိုင်ပါသည်။

အမှတ် (၆၂/A)၊ ပထမထပ်၊ လှည်းတန်း၊ အင်းစိန်လမ်း၊ ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ (MOB Bank အပေါ်ထပ်)